

# ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ဆက်ကပ်ခံယူမည့် ဆရာတော်များအား ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ နေဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ဆက်ကပ်ခံယူမည့် ဆရာတော်များအား ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်၊ ဥပုတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီး ပရိဝုဏ်အတွင်းရှိ သာသနာ့မဟာဗိမာန်တော်ကြီး၌ နေဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ မန္တလေးမြို့၊ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက၊ အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌဂူ၊ အဘိဓမ္မ အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကုမာရာ ဘိဝံသ ဗန်းမော်ဆရာတော်ဘုရားကြီး၊ နိုင်ငံတော် သံဃမဟာ နာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင်၊ သန်လျင်မြို့၊ မင်းကျောင်းပထမပြန် စာသင်တိုက် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဇေ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ စန္ဒိမာဘိဝံသနှင့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ကြွရောက်ချီးမြှင့် တော်မူကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ကောင်စီဝန်များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦးနှင့် ဇနီး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့် ဇနီး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင် ကျော်နှင့် ဇနီး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမိုးမြင့်ထွန်း၊ မန်းငြိမ်းမောင်နှင့်ဇနီး၊ ဦးခင်မောင်ဆွေ၊ ဒေါ်အေးနုစိန်၊ Jeng Phang နော်တောင်၊ ဦးမောင်ဟာနှင့် ဇနီး၊ ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုးနှင့် ဇနီး၊ ကောင်စီအတွင်း ရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးအောင်လင်းဒွေးနှင့် ဇနီး၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦးနှင့် ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ဆိုင်ရာရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းကျော်၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းစိုးနှင့်ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း)၊ ရေ၊ လေ)နှင့် ဇနီး၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ \*



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ မန္တလေးမြို့၊ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက်ပဓာနနာယက၊ အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌဂူ၊ အဘိဓမ္မအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ ကုမာရာဘိဝံသထံ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

## မြောက် ယနေ့ ဖတ်စရာ

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံး ဖြစ်လာမည့် ဘူမိဗဿမုဒြာ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများအား နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဆရာတော်ကြီးများထံသို့ တင်ပြလျှောက်ထားပြီး ဩဝါဒခံယူ

(၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ခေတ်အဆက်ဆက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(အငြိမ်းစား) များ၏ အမှတ်တရရုပ်တုများ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပပြုလုပ်

မြေးမုံ

နိုင်ငံတော်အနာဂတ်အတွက် မျှော်မှန်းထမ်းရွက်

မျက်မှောက်ကာလ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော အခြေအနေအမူအရာကို ပြည်သူများအားလုံး သိရှိကြပြီးဖြစ်ပါသည်။ မည်သို့သော အခြေအနေအမူမျိုးကြောင့် ဖြစ်ပေါ်နေသည်ဟုဆိုသော်လည်း ပြည်သူပြည်သားအားလုံး၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် နိုင်ငံတော်အနာဂတ်အတွက်လည်း အလေးထားရမည် ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်ဆိုသည်မှာ ပြည်သူပြည်သားအားလုံး၏ အနာဂတ်ပင်ဖြစ်သည်။

မိမိတို့၏ ကောင်းမွန်သည့်အနာဂတ်ကို လိုလားသည်၊ မလိုလားသည်ဆိုသည်မှာ မိမိတို့၏ စိတ်ခံစားချက်ကို ခေတ္တဖယ်ထား၍ ဓမ္မဓိဋ္ဌာန်ကျကျ ရှုမြင်ပါမှ မှန်ကန်သည့် အဖြေတစ်ခုကို ရနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ လက်ရှိကာလတွင် ပြည်သူများအနေဖြင့် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် စိတ်ခံစားချက်များကြောင့် ဖြစ်သင့်သည်များကို ဦးစားပေးနိုင်ခြင်းမရှိသေးဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်ကောင်းမွန် မျိုးဆက်များ၏ အနာဂတ်အတွက် စိတ်အေးနိုင်မည်ဖြစ်၍ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်သင့်သည်များကို ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်အတွက် ဆောင်ရွက်ကြရသည့် ကဏ္ဍအမျိုးမျိုးရှိသည့်အနက် ပညာရေးကဏ္ဍသည် နိုင်ငံ၏အနာဂတ်အတွက် အဓိကရင်းနှီးမြှုပ်နှံပေးရသောကဏ္ဍဖြစ်သည်။ ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ပညာရေးကဏ္ဍတွင် ပညာသင်ကြားမှု တစ်နှစ်ဆုံးရှုံးခဲ့သည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ ကျောင်းသားကျောင်းသူ၊ လူငယ်လူရွယ်များအနေဖြင့် တစ်နှစ်တာ ပညာသင်ကြားရခြင်းမရှိဘဲ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုမှာ လက်ရှိကာလ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ၊ မိဘအုပ်ထိန်းသူတို့၏ အကျိုးစီးပွားအတွက်သာမက တိုင်းပြည်၏အနာဂတ်၊ လူငယ်များ၏အနာဂတ်အတွက်ပါ ထိခိုက်နစ်နာမှုရှိပေသည်။

ပညာကိုဦးစားပေးအလေးထားသောနိုင်ငံများတွင် အလားအလာကောင်းသော အနာဂတ်အဖြစ် အစဉ်အမြဲမြင်တွေ့နိုင်သည်။ ဧကန်မှချကြီးပွားသောနိုင်ငံဖြစ်လာ၍ စိတ်ချလက်ချကျကျပြုကာ ကောင်းခြင်းမင်္ဂလာများနှင့်ပြည့်စုံကြပေသည်။ ဤသို့သောနိုင်ငံအဖြစ်ကို ပြည်သူများအားလုံးအနေဖြင့် လိုလားကြမည်ဖြစ်သည်။ အခြားအရေးအရာကိစ္စများကို ဆောင်ရွက်သလို ပညာရေးကဏ္ဍကို ပိုမိုဦးစားပေးကြရမည်ဖြစ်သည်။ ယခုအခါ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ စတင်တာဝန်ယူသည့်အချိန်မှစ၍ အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများ ကြီးမားစွာရှိနေသည့်ကြားမှ စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးကို ဦးစားပေးစီစဉ်နေသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် စာသင်နှစ်တစ်နှစ် ရပ်ဆိုင်းခဲ့ရသဖြင့် ဆုံးရှုံးနစ်နာမှုများဖြစ်ပြီးနောက် ထပ်မံ၍ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု မရှိသောကြောင့် နောက်ထပ်စာသင်နှစ်တစ်နှစ် ပေါင်းစာသင်နှစ် နှစ်နှစ်ဆုံးရှုံးခဲ့ပါလျှင် ပညာရေးကဏ္ဍတွင် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုများဆုံးနိုင်အဖြစ် မှတ်တမ်းဝင်သွားနိုင်ပြီး မျိုးဆက်သစ်များ၏ အနာဂတ်အတွက်၊ တိုင်းပြည်၏အနာဂတ်အတွက် အလားအလာမကောင်းသော အနုတ်လက္ခဏာများ ဖြစ်လာပေလိမ့်မည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရက စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးကို အခက်အခဲကြားမှ မဖြစ်ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် အထက်တန်းနှင့်အလယ်တန်းကျောင်းများမှ ကျောင်းအုပ်ကြီးများအား မွမ်းမံသင်တန်းဖွင့်လှစ်ပေးချိန်တွင် ပျက်ကွက်သည့် ဆရာ ဆရာမများရှိခဲ့သည်ကို တွေ့ရသည်။ ပျက်ကွက်ရသော အကြောင်းများတွင် အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဆရာ ဆရာမအချို့သည် CDM ပြုလုပ်မှုတွင် ပါဝင်သူများရှိသလို မပါဝင်သူများမှာလည်း ခြိမ်းခြောက်ခြင်းခံရသောကြောင့် ပျက်ကွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အခြေခံပညာသာမက အဆင့်မြင့်ပညာတက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များနှင့် ဆေးပညာသင်ကြားရေးအပိုင်းများ၊ ကုသရေးအပိုင်းများတွင်ပါ CDM ပြုလုပ်သူများက မပြုလုပ်သူများကို ခြိမ်းခြောက်မှုများ ရှိနေသည်။

ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ပညာရှင်များအနေဖြင့် ပညာရေးနှင့်နိုင်ငံရေးကို ခွဲခြားရှုမြင်လုပ်ကိုင်မှသာ တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်နှင့် မျိုးဆက်သစ်များ၏အနာဂတ်များအတွက် စိတ်အေးဖွယ်ဖြစ်ပေလိမ့်မည်။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း စည်းကမ်းဥပဒေများအပြင် ပညာရှင်များအဖို့ ပရော်ဖက်ရှင်နယ်စံနှုန်းများ၊ ကျင့်ဝတ်များကို အလေးထားဖို့လည်း လိုမည်ဖြစ်သည်။ ပညာရှင်တစ်ဦးသည် နိုင်ငံရေးကို စိတ်ဝင်စားသဖြင့် နိုင်ငံရေးလုပ်မည်ဆိုလျှင် ပညာရပ်ဆိုင်ရာ လောကကို စွန့်ပယ်ထားပြီး လုပ်ဆောင်နိုင်ပေသည်။ ပညာရပ်ဆိုင်ရာနယ်ပယ်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ဆဲဖြစ်ပြီး နိုင်ငံရေးတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက တိုင်းပြည်အနာဂတ်၊ မျိုးဆက်သစ်အနာဂတ်ကောင်းကျိုးအတွက် တာဝန်မကျေ ပျက်ကွက်ရာရောက်ပေသည်။

သို့ဖြစ်ရာ တိုင်းပြည်အနာဂတ်၊ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအနာဂတ်အတွက် နိုင်ငံရေးနှင့်ပညာရေး မရောထွေးစေဘဲ မွန်မြတ်သောစေတနာကျင့်ဝတ်များဖြင့် သယ်ပိုးထမ်းဆောင်ကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း။ ။

(၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်

- (၁) အမျိုးသားရေးမူဝါဒဖြစ်သော ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ အခြေခံမူများနှင့်အညီ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ဆန္ဒဖြစ်သည့် ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းမှ သွေဖည်မှု မရှိစေရန် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်လက်တွဲ၍ တပ်မတော်က ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းပေးရေး။
- (၂) သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်မှုအပါအဝင် ပြည်သူများအပေါ် ကျရောက်လာသည့် အန္တရာယ်မှန်သမျှကို မည်သည့်အခြေအနေ မည်သည့်အချိန်အခါတွင်မဆို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်နှင့် ပြည်သူလူထု၏ လူနေမှုဘဝလုံခြုံရေးကိုပါ ဘက်ပေါင်းစုံက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။
- (၃) ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်လမ်းကြောင်းကို လျှောက်လှမ်းရာတွင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခချုပ်ငြိမ်းရေးသည် ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့်အတွက် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ရာတွင် ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို မသွေဖည်ဘဲ NCA အပေါ် အခြေခံ၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၄) နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိရောက်စွာ ကာကွယ်နိုင်ရန် တိုက်ပွဲစွမ်းရည်နှင့် တိုက်ပွဲစွမ်းအားရှိသော ကျစ်လျစ်ခိုင်မာတောင့်တင်းသည့် ခေတ်မီ တပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။

မနက်ဖြန်နံနက်အထိခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
 တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျားမိုးထစ်ချုန်းရွာနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနုန်း ၆၀ ဖြစ်သည်။ ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။  
 မိုး/ဇလ

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
 ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အနောက်တောင်ပိုင်းတွင် တိမ်ထူထပ်နေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အနည်းငယ်မှ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။  
 မိုး/ဇလ

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် ( ၂၅-၃-၂၀၂၁ )

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	MCB	၈,၀၀၀	၈,၀၀၀	၁၅	၁၂၀,၀၀၀
FPB	၂၁,၅၀၀	၂၁,၅၀၀	၀	၀					၀
FMI	၉၄၀၀	၉၄၀၀	၂	၁၈,၈၀၀	TMH	၃,၀၀၀	၃,၀၀၀	၇၄	၂၂၂,၀၀၀
MTSH	၃,၅၅၀	၃,၅၀၀	၃၂	၁၁၂,၁၀၀	EFR	၃,၃၀၀	၃,၃၀၀	၃	၉,၉၀၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	=	၂၀.၀၅၈
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၄၅၆.၉	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၁၀၇.၅
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို =	၁၇၂၀.၉	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၀၈၂.၀
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် =	၂၂၂.၉၇	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း =	၁၃၃၅.၆
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် =	၄၆.၈၃၁	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် =	၁၂၈.၅၅
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် =	၃၅၁.၄၄			

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

မြေးမုံ

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဦးသန်းတင်အောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
သတင်းထောက်မှူး	- ဦးမြင့်စိုး	ဓာတ်ပုံသတင်းထောက်	- ဦးခင်မောင်ဝင်း
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
ဘာသာပြန်	- ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	စာပြင်	- ဒေါ်ခင်သန္တာရွှေ၊ ဒေါ်ခင်ယုဆွေနှင့်အဖွဲ့
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်	စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဒေါ်နွယ်နွယ်ထွန်း၊ ဒေါ်မျိုးမျိုးဝင်းနှင့်အဖွဲ့
အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယုဦး	အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦး၊ ဦးစည်သူလွင်နှင့်အဖွဲ့
သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း		

# တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးအတွက် ယခုထက်ပိုပြီး ဆတက်ထမ်းပိုးတိုးပြီး လုပ်ကြဖို့လို

ယခုတိုင်းပြည်မှာ မငြိမ်မသက်ဖြစ်နေတဲ့ ကိစ္စ၊ ဆူညံပူပူဖြစ်နေတဲ့ ကိစ္စတွေဟာ တိုင်းပြည်အတွက် အကျိုးရှိသလား၊ အကျိုးမရှိဘူးလားဆိုတာ ခင်ဗျားတို့ ထပ်စဉ်းစားဖို့လိုတယ်။ ဆူညံသောင်းကျန်းမှုတွေကို ဗမာပြည်ချစ်တဲ့လူတွေမှန်သမျှ ဝိုင်းဝန်းကူညီနှိမ်နင်းဖို့လိုတယ်။ ဘယ်သူ့ကိုမှ အားပေးဖို့မလိုဘူး။ တိုင်းသူပြည်သား ညီညွတ်ရေး၊ လူထုရဲ့ ညီညွတ်ရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးအတွက် ယခုထက်ပိုပြီး ဆတက်ထမ်းပိုးတိုးပြီးလုပ်ကြဖို့လိုတယ်။



(၁၉၄၇ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၃ ရက်နေ့ မြို့တော်ခန်းမတွင် ကျင်းပသော ပြည်သူ့အစည်းအဝေး၌ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းမှကောက်နုတ်ချက်)

\* ရှေးဦးမှ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရှေ)နှင့် ဇနီး၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် ဇနီး၊ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
ဦးစွာ အခမ်းအနားမစတင်မီ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဇနီးတို့က သာသနာ့မဟာဗိမာန်တော်ကြီးအတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်အား မြှုပ်နှံဆွမ်းတော်နှင့် သစ်သီး၊ ပန်းမန်၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးများ ကပ်လှူပူဇော်သည်။  
ထို့နောက် အခမ်းအနားကို နမောတဿ သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့ ဖွင့်လှစ်၍ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးဒေါ်ကြူကြူလှ အမျိုးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်များက နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ မန္တလေးမြို့၊ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက၊ အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂူ၊ အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြစဉ်။

ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီးအမျိုးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်များက ဗန်းမော်ဆရာတော်ဘုရားကြီးထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြပြီး သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များ ရွတ်ပွားသရဇ္ဈာယ်တော်မူသောမေတ္တာသုတ်ပရိတ်တော်များကို နာယူကြသည်။  
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးတို့က ဗန်းမော်ဆရာတော်ဘုရားကြီးထံသို့ လှည်းကောင်း၊ ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းက သန်လျင်မင်းကျောင်းဆရာတော်ထံသို့ လှည်းကောင်း၊

ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာသည့် အကြီးအကဲများက ဆရာတော်ကြီးများထံသို့ လှည်းကောင်း လှူဖွယ် ဝတ္ထုပစ္စည်းများ အသီးသီး ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။  
ထို့နောက် သန်လျင်မင်းကျောင်းဆရာတော်ထံမှ အနုမောဒနာ တရားနာကြား၍ လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းလောင်းအမျှ ပေးဝေကြပြီး ဗုဒ္ဓသာသနံ စိရံတိဋ္ဌတု သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို၍ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။  
အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီးဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီး

ချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များနှင့်ဇနီးများ၊ အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။  
သတင်းစဉ်  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းသန်လျင်မြို့၊ မင်းကျောင်းပထမပြန်စာသင်တိုက် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတာ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဇေဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ စန္ဒိမာဘိဝံသထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။





နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦးနှင့် ဇနီးတို့ ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်းနှင့် ဇနီးတို့ ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင်ကျော်နှင့် ဇနီးတို့ ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် မန်းငြိမ်းမောင် ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒေါ်အေးနုစိန် ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် Jeng Phang နော်တောင် ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဦးမောင်းဟာနှင့် ဇနီးတို့ ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးအောင်လင်းဒွေး ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲဝင်းဦး ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

ကမ္ဘာ့အပူချိန်လျှော့ချဖို့ အိုဇုန်းလွှာကာကွယ်မှုနဲ့အတူ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ဖို့

# ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်လာမည့် ဘူမိဗဿမုဒြာ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများအား နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဆရာတော်ကြီးများထံသို့ တင်ပြလျှောက်ထားပြီး ဩဝါဒခံယူ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိ မြို့နယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်တွင် တည်ထားပူဇော်မည့် ဘူမိဗဿမုဒြာ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဓရုပ်ပွား တော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများ အား နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဆရာတော် ကြီးများထံသို့ တင်ပြလျှောက်ထားခြင်းနှင့် ဩဝါဒ ခံယူခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်မည့် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်မင်္ဂလာနေရာ ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည်။

တက်ရောက်ကြည့်ညို့ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ မန္တလေးမြို့၊ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက၊ အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု၊ အဘိဓဇ အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ ကုမာရာ ဘိဝံသ ဆရာတော်ကြီး၊ နိုင်ငံတော် သံဃမဟာ နာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင်၊ သန်လျင်မြို့၊ မင်းကျောင်းပထမပြန် စာသင်တိုက် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဓဇ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသနှင့် ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော် မူကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကိုကို၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဆရာတော်ကြီးများထံမှ ဩဝါဒခံယူစဉ်။

ကြီးကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာတော် ကြီး ခိုင်မာစွာ ထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိသည်ကို ကမ္ဘာကိုပြသရန်၊ တိုင်းပြည်အေးချမ်းသာယာမှုရှိစေ ရန်၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ပြည်တွင်းပြည်ပ ဘုရားဖူးများ လာရောက်ခြင်းဖြင့် ဒေသတိုးတက် စည်ကားမှုဖြစ်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အထောက်အကူဖြစ်စေရန် ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက် ၄ ရပ်ဖြင့် တည်ထားကိုးကွယ်ရန်လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်း

ဘုရားကြီး၊ ရွှေသုဝဏ်ဆရာတော်ဘုရားကြီးနှင့် ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော် ဘုရားကြီးတို့၏ ဩဝါဒ များနှင့်အညီ ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ထုဆစ်ပူဇော် နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် တွင် လေ့လာရေးလုပ်ငန်းများကို စတင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ပြီး စကျင်ကျောက်တော်ကြီးမှ ထွက်ရှိလာနိုင်သည့် အတိုင်းအတာ၊ ထုထည်နှင့် အပြစ်အနာအဆာရှိမှု အခြေအနေများကို သိရှိနိုင်ရန် ကျောက်တော်ကြီးအား

လည်း ဩဝါဒနာယူခဲ့ပါကြောင်း။  
ထုဆစ်ပူဇော်သွားမည့်

ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို ထုဆစ်ပူဇော်ရာတွင် မြတ်စွာဘုရားရှင်၏ သုံးဆယ့်နှစ်ပါးသော လက္ခဏာ တော်ကြီး၊ ရှစ်ဆယ်သော လက္ခဏာတော်ငယ်တို့နှင့် သင့်လျော်ညီညွတ်သော ဘူမိဗဿမုဒြာဟန်ဖြင့် ထုဆစ်ပူဇော်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ပလ္လင်တော်အမြင့် ၁၈ ပေ၊ ဉာဏ်တော်အမြင့် ၆၃ ပေ စုစုပေါင်း ၈၁ ပေ အမြင့်ရှိမည်ဖြစ်ပြီး ခန့်မှန်းအလေးချိန်အနေဖြင့် ဆင်းတုတော် ၁၇၂၀ တန်၊ ပလ္လင်တော် ၃၀၆၀ တန် စုစုပေါင်း တန်ချိန် ၄၇၈၀ တန်ရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် တည်ထားကိုးကွယ်ထားရှိသည့် ကျောက်တော်ကြီးဘုရားများအနေဖြင့် မြန်မာ သက္ကရာဇ် ၁၀၉၂ ခုနှစ်၊ အင်းဝမြို့တွင် တနင်္ဂနွေမင်း ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သည့် မဟာလောကသရဖူ ကျောက်တော်ကြီးဘုရား (ဉာဏ်တော်အမြင့် ၂၇ ပေ ၆ လက်မ)၊ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၁၄၈ ခုနှစ်၊ အမရပူရ မြို့တွင် တောင်မင်းကြီး ကိုးကွယ်ခဲ့သည့် တောင်မင်း ကြီး ကျောက်တော်ကြီးဘုရား (ဉာဏ်တော်အမြင့် ၁၃ ပေ ၉ လက်မ)၊ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၂၂၇ ခုနှစ်၊ မန္တလေးမြို့တွင် မင်းတုန်းမင်းကြီး တည်ထား ကိုးကွယ်ခဲ့သည့် မဟာသကျမာရဇိန်ကျောက်တော် ကြီးဘုရား (ဉာဏ်တော် အမြင့် ၂၆ ပေ ၃ လက်မ)၊ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၆၃ ခုနှစ်၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၀၁ ခုနှစ်၊ နိုင်ငံတော် အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး ကောင်စီလက်ထက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၌ တည်ထား ကိုးကွယ်ခဲ့သည့် လောကချမ်းသာအဘယလောဘမုနိ ကျောက်တော်ကြီးဘုရား(ဉာဏ်တော်အမြင့် ၃၇ ပေ ၇ လက်မ)နှင့် မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ ခရစ်နှစ် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်လက်ထက် တွင် နေပြည်တော်၌ တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သည့် မဟာသကျမာရဇိန်ကျောက်တော်ကြီးဘုရား (ဉာဏ်တော် အမြင့် ၃၂ ပေ) တို့ပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံများရှိ ထိုင်တော်မူ ဆင်းတုတော်ကြီးများကို လေ့လာခဲ့ရာ တွင် ၁၉၈၉ ခုနှစ်တွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ သဲကျောက်၊ နှမ်းဖတ်ကျောက်တို့ဖြင့် တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သည့် Great Buddha ဘုရား (ဉာဏ်တော်အမြင့် ၆၄ ပေ)၊ အေဒီ ၁၂၅၂ ခုနှစ်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ကြေးပြားသွန်း လုပ်ပူဇော်ထားရှိသည့် Kamakura Daibutsu ဘုရား (ဉာဏ်တော်အမြင့် ၄၃ ပေ ၈ လက်မ) နှင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် တွင်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ နေပြည်တော်၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်တွင် တည်ထားပူဇော်မည့် ဘူမိဗဿမုဒြာ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများအား နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဆရာတော်ကြီးများထံ တင်ပြလျှောက်ထားစဉ်။

ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမောင်မောင်နိုင်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြည့်ညို့ကြသည်။  
ဦးစွာ နမောတဿ သုံးကြိမ် ရွတ်ဆိုဘုရား ကန်တော့၍ အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပြီး ဦးဆောင် ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ဗုဒ္ဓရုပ်ပွား တော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း ၍ တင်ပြလျှောက်ထားရာတွင် နေပြည်တော်၌ ဉာဏ်တော် ၈၁ ပေအမြင့်ရှိ စကျင်ဆင်းတုတော်

ဖြစ်ပါကြောင်း။  
အဆိုပါ ဘူမိဗဿမုဒြာ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအဖြစ် ထုဆစ် ပူဇော်မည့် စကျင်ကျောက်တော်ကြီးကို Angelo Mining Company မှ ဦးဆောင်ခိုင်သန်း မိသားစုတို့က ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် Shwe Foundation သို့ လှူဒါန်းခဲ့ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်နှောင်းပိုင်းတွင် Shwe Foundation ၏ မေတ္တာရပ်ခံချက်အရ တပည့်တော် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် ခုနစ်ရက်သားသမီး ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယကာမတို့က သီတဂူဆရာတော်

တူးဖော်၍ X-Ray ရိုက် စမ်းသပ်စစ်ဆေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ထိုမှတစ်ဆင့် ထွက်ပေါ်လာသည့် ကျောက်တော်ကြီး အားလုံး၍ အကြမ်းထည် ပုံဖော်ကြည့်ရှုရာတွင် ဉာဏ်တော် ၆၅ ပေ ထွက်ရှိနိုင်သည်ကို တွက်ချက်ရရှိ ကာ ပလ္လင်တော် ၁၈ ပေ ထပ်မံထည့်သွင်းနိုင်ရေး လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ တွင် သီတဂူဆရာတော်ဘုရားကြီးအား ပင့်ဆောင်၍ လိုအပ်သည့် လမ်းညွှန်မှာကြားမှုများကို ဩဝါဒခံယူ ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့အတူ ရွှေသုဝဏ်ဆရာတော်ဘုရား ကြီး၊ ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော်ဘုရားကြီးနှင့် ပါဠိ တက္ကသိုလ်ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ကြီးတို့ထံမှ

# နိုင်ငံတော်၏သမိုင်းကြောင်းနှင့်အတူ ယှဉ်တွဲနေသောပြည်သူ့တပ်မတော်

## အောင်ဇေယျ

(ယမန်နေ့မှ အဆက်)

ဖက်ဆစ်ဂျပန်တော်လှန်ရေးနှင့်

ပြည်သူ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော်

မြန်မာပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံးသည် လွတ်လပ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ကတိမတည်ခြင်း၊ အတုအယောင် လွတ်လပ်ရေးကိုသာပေးခြင်း၊ ဖက်ဆစ်ဝိသစွာ နှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းခြင်းတို့ကြောင့် ဖက်ဆစ်ဂျပန်ကို ဆန့်ကျင်တော်လှန်လိုကြသည်။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ဖက်ဆစ်ဆန့်ကျင်ရေးအင်အားစုများကို စုစည်းခဲ့သည်။ ၁၉၄၄ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် “ဗမာ့တပ်မတော်”၊ “ပြည်သူ့အရေးတော်ပုံပါတီ”နှင့် “ကွန်မြူနစ်ပါတီ”တို့ လျှို့ဝှက်စည်းရုံးကာ “ဖက်ဆစ်တိုက်ဖျက်ရေး ပြည်သူ့အဖွဲ့ချုပ်” (Anti-Fascist Organization) ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ဤကား ဗမာ့တပ်မတော်သည် ပါတီများနှင့်အတူ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတွင်ပါဝင်၍ လွတ်လပ်ရေးရရှိအောင် ကြိုးပမ်းခဲ့သော သာဓကဖြစ်၏။ ထိုအစည်းအဝေးသို့ ဗမာ့တပ်မတော်မှ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၊ ဗိုလ်မှူးကြီးနေဝင်း၊ ဗိုလ်မှူးကြီးလကျော်၊ ဗိုလ်မှူးကြီးဇေယျ၊ ဗိုလ်မှူးကျော်ဇော၊ ဗိုလ်မှူးရန်အောင်၊ ဗိုလ်မှူးအောင်၊ ဗိုလ်မှူးဗထူး၊ ဗိုလ်အောင်ကြီး၊ ဗိုလ်မောင်မောင်၊ ဗိုလ်ခင်မောင်ကလေး၊ ဗိုလ်စောကြာခို၊ ဗိုလ်ဖိုးကွန်း၊ ပြည်သူ့အရေးတော်ပုံပါတီမှ သခင်ချစ်၊ ဦးကျော်ငြိမ်း၊ ကွန်မြူနစ်ပါတီမှ သခင်စိုး၊ သခင်သန်းထွန်းတို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကို အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တင်မြှောက်ခဲ့ကြသည်။ တပ်မတော်သားများသည် စစ်ရေးတွင်သာမက အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတွင်လည်း ပါဝင်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် ၁၉၄၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် အိန္ဒိယမှ လျှို့ဝှက်စွာပြန်လာသော သခင်တင်ရွှေမှတစ်ဆင့် မဟာမိတ်တို့နှင့် အဆက်အသွယ်ရခဲ့သည်။ အိန္ဒိယတွင်ရှိနေသော သခင်သိန်းဖေမှတစ်ဆင့် မဟာမိတ်စစ်အာဏာပိုင်တို့နှင့် ဆက်သွယ်ကာ စစ်ပညာနှင့် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရေးပညာများသင်ယူရန် တော်လှန်ရေးရဲဘော်များကို အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ စေလွှတ်ခဲ့သည်။

အင်ဖာ-ကိုဟီးမား စစ်မျက်နှာ၌ ဂျပန်တပ်များ အရေးနိမ့်ဆုတ်ခွာရစဉ် ထိုးဖောက်လာသော ဗြိတိသျှတပ်များကို ခုခံတိုက်ခိုက်ရန် ဗမာ့အမျိုးသားတပ်မတော်အား စစ်မျက်နှာတစ်ခုဖွဲ့၍ တိုက်ခွင့်ပြုဖို့ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းက ဂျပန်စစ်အာဏာပိုင်များကို တောင်းဆိုသည်။ စစ်ရေးအကျပ်အတည်း တွေ့နေသော ဂျပန်တို့ကလိုက်လျောခဲ့သည်။

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် ၁၉၄၅ ခုနှစ် မတ်လဆန်းတွင် ဗမာ့တပ်မတော်မှ ဗိုလ်မှူးကြီး



(၇၁)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားကျင်းပစဉ်။

နေဝင်း၊ ဗိုလ်မှူးကြီးလကျော်၊ ဗိုလ်မှူးကြီးဇေယျ၊ ဗိုလ်မှူးကြီး စောကြာခို၊ ဗိုလ်မှူးကျော်ဇော၊ ဗိုလ်မှူးဗထူး၊ ဗိုလ်မှူးရန်အောင်၊ ဗိုလ်မှူးရဲထွန်း၊ ဗိုလ်မှူးဖိုးကွန်း၊ ဗိုလ်မှူးအောင်ကြီး၊ ဗိုလ်မှူးမောင်မောင်၊ ဗိုလ်စိန်မောင်၊ ဗိုလ်ခင်မောင်ကလေး၊ ပြည်သူ့အရေးတော်ပုံပါတီမှ ဦးဗဆွေ၊ ဦးကျော်ငြိမ်း၊ သခင်ချစ်၊ ကွန်မြူနစ်ပါတီမှ သခင်စိုး၊ သခင်သန်းထွန်း၊ သခင်တင်မြတို့ဖြင့် လျှို့ဝှက်အစည်းအဝေးပြုလုပ်၍ ဖက်ဆစ်တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ချုပ်ကို “ဖက်ဆစ်တိုက်ဖျက်ရေး၊ ပြည်သူ့ လွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ချုပ် (ဖတပလ)”ဟုပြင်ဆင်ကာ အောက်ပါအတိုင်း စစ်တိုင်းနှင့် စစ်နယ်မြေများ သတ်မှတ်ခဲ့ကြသည်။

(၁) တိုင်း-၁၊ ပြည်၊ သာယာဝတီ၊ အင်းစိန်၊ ဟင်္သာတအရှေ့၊ (၂) တိုင်း-၂၊ ဟံသာဝတီ၊ မအူပင်၊ ဖျာပုံ၊ (၃) တိုင်း-၃၊ ပုသိမ်၊ ဟင်္သာတအနောက်၊ မြောင်းမြ၊ (၄) တိုင်း-၄၊ ပဲခူး၊ ရွှေကျင်၊ သထုံ၊ (၅) တိုင်း-၅၊ မော်လမြိုင်၊ ထားဝယ်၊ မြိတ်၊ (၆) တိုင်း-၆၊ မိတ္ထီလာ၊ ပျဉ်းမနား၊ တောင်ငူ၊ တောင်ပိုင်း ရှမ်းပြည်၊ (၇) တိုင်း-၇၊ သရက်၊ အောင်လံ၊ မကွေး၊ မင်းဘူးတို့ အပြင် ရခိုင်တိုင်း၊ အထက်ဗမာပြည်တိုင်းနှင့် ရန်ကုန်

တိုင်းတို့ကိုလည်း သတ်မှတ်ခဲ့သည်။ တော်လှန်မည့် ရက်ကို ၁၉၄၅ ခုနှစ် ဧပြီလ ၂ ရက်နေ့ဟု သတ်မှတ်ပေးခဲ့သည်။

ဗမာ့တပ်မတော်သည် ဖက်ဆစ်ဂျပန်ကို တော်လှန်ရန် ရက်သတ်မှတ်ပြီးသော်လည်း အခြေအနေအရ မူလစီမံချက်ကြီး မပေါက်ကြားအောင် ပြောင်းလွယ်ပြင်လွယ် လုပ်ဆောင်ရသည်များ ရှိခဲ့သည်။ ဗိုလ်မှူးဗထူး တာဝန်ယူထားသော အထက်ဗမာပြည်တိုင်းတွင် မဟာမိတ်တပ်များက စစ်ကိုင်း၊ မန္တလေးအထိ ထိုးဖောက်ဝင်ရောက်လာသည်။ ဧပြီလ ၂ ရက်နေ့အထိစောင့်လျှင် ဗိုလ်မှူးဗထူး၏ တပ်များသည် မဟာမိတ်တပ်နှင့် ဂျပန်တပ်ကြားတွင် နှစ်ဖက် ညှပ်တိုက်ခံရမည့် အန္တရာယ်ရှိသောကြောင့် ဖက်ဆစ်ဂျပန်ကို သတ်မှတ်ရက်ထက် ကြိုတင်တော်လှန်ခွင့်ပြုရန် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းထံ တင်ပြခဲ့သည်။ သို့ဖြင့် ဗိုလ်မှူးဗထူးက ဒေါက်တာဘမော်၏ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ဦးဆောင်သည့် ဗမာ့တပ်မတော်သည် ဂျပန်တို့၏ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုများကို အကာအကွယ် မပေးနိုင်သောကြောင့် ၎င်း၏လက်အောက်ရှိ တပ်များသည် ၁၉၄၅ ခုနှစ်

မတ်လ ၈ ရက်မှစ၍ ဖက်ဆစ်ဂျပန်တို့အား တော်လှန်တိုက်ခိုက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း စစ်ကြေညာခဲ့သည်။ စစ်ကြေညာချက်တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် ဗမာ့တပ်မတော်ကိုပါ ဆန့်ကျင်သည့် သဘောပါဝင်သဖြင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် ဗမာ့တပ်မတော်စစ်ဌာနချုပ်ကို ဂျပန်တို့က သံသယမဝင်ခဲ့ချေ။ ရခိုင်တိုင်းတွင်လည်း အခြေအနေအရ ဖက်ဆစ်ဂျပန်တော်လှန်ရေးကို စောစီးစွာပြုလုပ်ခဲ့သည်။

၁၉၄၅ ခုနှစ် မတ်လ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ဘောင်ဒရီလမ်းနှင့် ဦးဝိစာရလမ်းထောင့်ရှိ ကွင်းပြင် (ယခု တော်လှန်ရေးပန်းခြံ)တွင် ဗမာ့တပ်မတော် တပ်ထွက်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်အဓိပတိ ဒေါက်တာဘမော်၊ စစ်ဝန်ကြီးဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၊ ဗမာ့တပ်မတော် တပ်မှူးကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်မှူးကြီးနေဝင်း၊ ဗိုလ်မှူးကြီးလကျော်၊ ဗိုလ်မှူးကြီး ဇေယျနှင့် ဗမာ့တပ်မတော် အကြံပေးအရာရှိချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ဆာကုရိုင်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းက စစ်မြေပြင်ထွက်လျှင် ဆင်းရဲပင်ပန်းပြီး အခက်အခဲများနှင့် ရင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဗမာပီပီ ဗမာ့သွေးကိုပြုရန်လိုကြောင်းနှင့် အနီးကပ်ရန်သူကိုရှာပြီး ချေမှုန်းကြရန် ရဲရဲတောက်မိန့်ခွန်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဗမာ့တပ်မတော်၏တပ်များသည် တာဝန်ကျရာ စစ်တိုင်းများသို့ ထွက်ခွာကြသည်။

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ရှေ့တန်းစစ်ဌာနချုပ်သည် တိုင်း(၇)စစ်နယ်မြေထဲရှိ သရက်မြို့ အနောက်ဘက် သရက်ချောင်းရွာတွင် ရုံးစိုက်သည်။ ဖက်ဆစ်ဂျပန်တော်လှန်ရေးစစ်ကြောင်းများကို ထိုနေရာမှထွက်ကန်သည်။

မတ်လ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ဗိုလ်ချုပ်ရွှေတောင်၌ ရှိနေစဉ် တိုင်း(၄)၏တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးကျော်ဇောက ပဲခူးရှိ ၎င်း၏တပ်များကို ဂျပန်များက မသင်္ကာ ဖြစ်နေကြောင်း၊ ရန်ကုန်မှ ဂျပန်အရာရှိများ ပဲခူးလာ၍ ၎င်းတပ်များ၏အခြေအနေကို စစ်ဆေးကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဖက်ဆစ်ဂျပန်တော်လှန်ရေးကို ၁၉၄၅ ခုနှစ် မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် စတင်ခွင့်ပြုပါရန် စာရေးသားပေးပို့သဖြင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းက အခြေအနေအရပ်ရပ်ကိုသုံးသပ်ကာ ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ ဤသို့ဖြင့် ဖက်ဆစ်ဂျပန်တော်လှန်မည့်ရက်ကို ဧပြီလ ၂ ရက်နေ့အစား မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့သို့ ပြောင်းရွှေ့ကြောင်း စစ်ကြောင်းအသီးသီးသို့ အကြောင်းကြားခဲ့သည်။

ဖက်ဆစ်ဂျပန်တော်လှန်ရေးတွင် ဗမာ့တပ်မတော်သည် “ပြည်သူ့လွတ်လပ်ရေး တပ်မတော်” အမည်ခံယူခဲ့သည်။ ပြည်သူ့နှင့်မကင်းကွာဘဲ ပြည်သူ့အကျိုးကိုကာကွယ်မည့် အဓိပ္ပာယ်ကို ထိုစဉ်ကပင် ဖော်ဆောင်ခဲ့သည်။ ဤတော်လှန်ရေးတွင် တပ်မတော်သားများသာမက ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး လှည်းနေလှေအောင်း မြင်းစောင်းမကျန် ပါဝင်ခဲ့ကြသည်။ ပြည်သူ့လွတ်လပ်ရေး တပ်မတော်သည် ဗြိတိသျှတပ်များကို တိုက်ထုတ်ခဲ့စဉ်က သမားရိုးကျ စစ်ဆင်ရေးကို သုံးခဲ့သည်။ ဖက်ဆစ်ဂျပန်တော်လှန်ရေးတွင်မူ ပြောက်ကျားစစ်ဆင်ရေးကို အသုံးပြုခဲ့သည်။ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ပါဝင်သောကြောင့် ပြည်သူ့စစ်လည်း ဖြစ်သည်။ စာမျက်နှာ ၇ သို့ ❖

**ဗမာ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော်က နယ်ချဲ့ဗြိတိသျှတပ်များကို တိုက်ထုတ်ခဲ့သော စစ်ဆင်ရေးသည်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော်က ဖက်ဆစ်ဂျပန်တပ်များကို တိုက်ထုတ်ခဲ့သော တော်လှန်ရေးသည်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကို ကျွန်တွင်းမှဆွဲထုတ်ရာတွင် အဓိကဆွဲတင်ပေးခဲ့သော လက်ချောင်းကြီးနှစ်ချောင်းဖြစ်သည်။ ယင်းတို့က တွင်းနှုတ်ခမ်းဝရောက်အောင် ဆွဲတင်မှေးထားပြီးမှ နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှု၊ တိုင်းရင်းသားညီညွတ်မှုအားဖြင့် လွတ်လွတ်ကျွတ်ကျွတ် ဆွဲထုတ်ကယ်တင်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်။**

စာမျက်နှာ ၅ မှ

ထိုင်းနိုင်ငံ ဖူးခက်မြို့၌ အာစီကွန်ကရစ်ဖြင့် တည်ဆောက်ထားပြီး စကျင်ကျောက်ကပ်ထားသည့် Phuket Big Buddha ဘုရား (ဥက္ကဋ္ဌတော်အမြင့် ၁၄၈ ပေ) တို့ဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယခုဆင်းတုတော်ကြီး တည်ထား ကိုးကွယ်ပြီးစီးပါက မြန်မာတွင်သာမက ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ များတွင်ပါ စကျင်ကျောက်တော်ကြီးဖြင့် ထုဆစ် သည့် ဆင်းတုတော်ကြီးများအနက် အကြီးဆုံး၊ ဥက္ကဋ္ဌတော်အမြင့်မားဆုံး ဆင်းတုတော်ကြီးဖြစ်လာ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆင်းတုတော်ကြီးအား နေပြည်တော်တွင် တည်ထားကိုးကွယ်နိုင်ရေးအတွက် ပင့်ဆောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် ထုထည်ပမာဏ ကြီးမားသောကြောင့် မူလဥက္ကဋ္ဌတော်အမြင့်ကို မထိခိုက်စေဘဲ အစိတ်အပိုင်း လေးပိုင်းခွဲ၍လည်း ကောင်း၊ ပလ္လင်တော်ကို အစိတ်အပိုင်း ငါးပိုင်းခွဲ၍ လည်းကောင်း အပိုင်းလိုက်ဖြတ်တောက်၍ သယ်ယူ နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရပါကြောင်း၊ သယ်ဆောင် နိုင်ရေးအတွက် စကျင်ကျောက်တော်ကြီးတည်ရှိရာ မတ္တရာမြို့နယ် စကျင်တောင်မှ မြောင်မြစ်အထိ မြေကြီးကျင်းပေါင်း ၉၂၅၀၇ ကျင်းပါရှိသည့် တူးမြောင်း ဖောက်လုပ်ကာ Barge ရေယာဉ်ပေါ်သို့ တင်ဆောင် နိုင်ရေးလုပ်ဆောင်ခဲ့ရပါကြောင်း၊ ယင်းမှတစ်ဆင့် ဧရာဝတီမြစ်ကြောင်းအတိုင်း မြင်းခြံမြို့နယ်ရှိ ဆီမီးခုံ ဆိပ်ကမ်းသို့ ပထမအဆင့် ပင့်ဆောင်ပူဇော်ရပါ ကြောင်း၊ ဆီမီးခုံဆိပ်ကမ်းတွင် အလေးချိန်လျှော့ချ ခြင်းလုပ်ငန်းများကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီး ယင်းမှတစ်ဆင့် မန္တလေး-ရန်ကုန် အမြန်လမ်းအတိုင်း Modular Trailer များဖြင့် နေပြည်တော်သို့ ဆက်လက် ပင့်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

တန်ချိန် ၇၆၃၂ တန်

လက်ရှိအချိန်ထိ နေပြည်တော်သို့ စုစုပေါင်း ငါးကြိမ် သယ်ဆောင်ပြီးစီးခဲ့ပြီး ထပ်မံသယ်ယူ ပင့်ဆောင်ရန် နှစ်ကြိမ်ကျန်ရှိမည်ဖြစ်ကာ စုစုပေါင်း အလေးချိန် တန်ချိန် ၇၆၃၂ တန်ကို သယ်ဆောင်ရ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နေပြည်တော်သို့ အားလုံး ရောက်ရှိပါက အစိတ်အပိုင်းများအားလုံး ပြန်လည် တွဲဆက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ခိုင်ခိုင်မာမာဖြစ်အောင် အဆင့်မြင့်နည်းပညာများဖြင့် လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ပြီး CNC Machine များဖြင့် ပုံဖော်ထုဆစ်ခြင်းလုပ်ငန်း များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ဆင်းတုတော်ကြီးတည်ထားမည့် ဥယျာဉ် တော်အတွင်း၌ ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူ များ အဆင်ပြေစေရေးအတွက် ဂန္ဓကုဋီတိုက်များ၊ ဓမ္မာရုံများ၊ မော်ကွန်းတိုက်များ၊ သုဓမ္မာဇရပ်၊ ဘုတ်တလုတ်ရေကန်၊ ရေပန်းများကို ရတနာပုံခေတ် လက်ရာများအတိုင်း ထည့်သွင်းတည်ဆောက်သွား မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဂန္ဓကုဋီတိုက်အတွင်း၌လည်း ဗုဒ္ဓယဉ်ကျေးမှုများ၊ ဗုဒ္ဓဝင်များကို စကျင်ကျောက် များဖြင့် ထုဆစ်ပူဇော်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။



ဘူမိဗဿမုဒြာထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်မည့်ပုံစံ အတိုင်း ပြုလုပ်ပုံဖော်ထားသည့် ဥယျာဉ်တော် အကွက်ချပုံစံငယ်များ၊ ရုပ်ပွားတော်ကြီး ပုံစံငယ်များအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည့် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဆရာတော်ကြီးများကို နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။

ခန့်မှန်းကုန်ကျစရိတ်အနေဖြင့် ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၃၅၇၇၈ ဒသမ ၆ သန်း၊ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉ ဒသမ ၇၄ သန်းခန့် ကုန်ကျမည်ဖြစ်ပြီး လက်ရှိအချိန်ထိ အလှူငွေလက်ခံခြင်းမရှိသေးဘဲ ဆရာတော်ကြီးများ ကို တင်ပြလျှောက်ထားပြီးချိန်မှသာ အလှူငွေများ ကို လက်ခံသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း Powerpoint Presentation များ၊ အထူးပြုလုပ်ချက် Video Clip များဖြင့် အကျယ်တဝင့် တင်ပြလျှောက်ထားသည်။

ခိုင်ခိုင်ခံ့ခံ့နှင့် ကြည်ညိုဖွယ်ဖြစ်အောင် လျှောက်ထားတင်ပြမှုအပေါ် နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဗန်းမော်ဆရာတော် ဘုရားကြီးက အကြီးဆုံးဖြစ်လာမည်ဖြစ်သည့် အတွက် ခိုင်ခိုင်ခံ့ခံ့နှင့် ကြည်ညိုဖွယ်ဖြစ်အောင် ထုဆစ်လုပ်ဆောင်ကြစေလိုကြောင်းဖြင့် လည်း ကောင်း၊ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် သန်လျင်မင်းကျောင်း

ဆရာတော်ကြီးက တင်ပြလျှောက်ထားမှုများအရ ပြည့်စုံမှုရှိပြီး ရဟန်းရှင်လူအများပြည်သူတို့ ဖူးမြော် ကြည်ညိုကြရာတွင် လေးစားယုံကြည်စွာ ဖူးမြော် နိုင်ရေးအတွက် မျက်နှာတော်ကို သပ္ပာယ်အောင် လုပ်ဆောင်သင့်ကြောင်း၊ ဂုဏ်တော်ကို အာရုံပြု၍ ဖူးမြော်သည်ဆိုသော်လည်း ရုပ်ပွားတော်က သပ္ပာယ် ဖွယ်ဖြစ်ပါက ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာဖြစ်ပြီး ပိုမိုကုသိုလ် ဖြစ်စေသောကြောင့် မျက်နှာတော်ကို ဂရုစိုက်ထုဆစ် ကြစေလိုကြောင်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဘွဲ့တံဆိပ် တော်ရဆရာတော်ကြီးများကိုယ်စား ပဲခူးမြို့မ ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဂန္ဓမာက ပြောဆိုရန် မရှိအောင် ပြည့်စုံမှုရှိသော်လည်း အကောင်းဆုံးဖြစ် အောင်လုပ်ဆောင်သကဲ့သို့ အခိုင်မာဆုံး၊ အရှည်ကြာ ဆုံးအထိ တည်တံ့အောင် လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ သဒ္ဓါတရားများကို တည်တံ့အောင်၊ ဘာသာ သာသနာကို တည်တံ့ခိုင်မြဲတိုးပွားအောင် လုပ်ဆောင်

နေပြည်တော်၌ ဉာဏ်တော် ဓာ ပေအမြင့် ရှိ စကျင်ဆင်းတုတော်ကြီးကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကြီး ခိုင်မာစွာ ထွန်းလင်းတောက်ပလျက်ရှိသည်ကို ကမ္ဘာကို ပြသရန်၊ တိုင်းပြည်အေးချမ်း သာယာမှုရှိစေရန်၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ပြည်တွင်းပြည်ပ ဘုရားဖူးများ လာရောက်ခြင်းဖြင့် ဒေသ တိုးတက် စည်ကားမှုဖြစ်စေရန်၊ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုအထောက်အကူဖြစ်စေရန် စသည့် ရည်ရွယ်ချက် ၄ ရပ်ဖြင့် တည်ထားကိုးကွယ်ရန် လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်

သွားကြစေလိုကြောင်းဖြင့် လည်းကောင်း အကြံပြု မိန့်ကြားတော်မူကြသည်။

မိန့်ကြားမှုများအပေါ် ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ပြန်လည်ဆွေးနွေးတင်ပြ လျှောက်ထားပြီး ဗုဒ္ဓ သာသနံ စိရံ တိဋ္ဌတု သုံးကြိမ် ရွတ်ဆိုဆုတောင်းကာ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြ သည်။

ထို့နောက် ဘူမိဗဿမုဒြာထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထား ကိုးကွယ်မည့် ပုံစံအတိုင်း ပြုလုပ်ပုံဖော်ထားသည့် ဥယျာဉ်တော်အကွက်ချပုံစံငယ်များ၊ ရုပ်ပွားတော်ကြီး ပုံစံငယ်များ၊ ရောက်ရှိပြီးဖြစ်သည့် ကျောက်တော် ကြီးများ နေရာချထားမှုနှင့် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို ဆရာတော်ကြီးများက လိုက်လံကြည့်ရှုကြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန် ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ဘူမိဗဿမုဒြာထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်ကို တွေ့ရစဉ်။

စာမျက်နှာ ၆ မှ

ဖက်ဆစ်ဂျပန်တော်လှန်ရေးတွင် ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းဦးစီးသည့် ရှေ့တန်းဦးစီးဌာနချုပ်တွင် ဗိုလ်မှူးကြီးဇေယျက စစ်ဦးစီးမှူးအဖြစ်တာဝန်ယူ ခဲ့သည်။ တိုင်းတာဝန်ခံများမှာ တိုင်း(၁) ဗိုလ်မှူး မောင်မောင်၊ တိုင်း(၂) ဗိုလ်မှူးကြီးနေဝင်း၊ တိုင်း(၃) ဗိုလ်မှူးကြီးစောကြာဒိုး၊ တိုင်း(၄) ဗိုလ်မှူးကျော်ဇော၊ တိုင်း(၅) ဗိုလ်ကြီးတင်ထွန်း၊ တိုင်း(၆) ဗိုလ်ကြီး ရဲထွဋ်၊ တိုင်း(၇) ဗိုလ်မှူးအောင်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ရေးခေါင်းဆောင်မှာ ဗိုလ်မှူးခင်ညိုဖြစ်သည်။ တိုင်းများသည် သီးခြားလွတ်လပ်စွာ စစ်ဆင်နိုင်သည်။ ဗိုလ်မှူးဗလ ဦးစီးသော တပ်ရင်း(၇)သည် ရှေ့တန်း ကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ်၏ တိုက်ရိုက်ကွပ်ကဲမှုအောက်တွင် ရှိပြီး တိုင်း(၆)နှင့် တိုင်း(၇)နယ်မြေအတွင်း

လှုပ်ရှားခဲ့သည်။ ပြည်သူ့လွတ်လပ်ရေး တပ်မတော်သည် တိုင်းခုနစ်တိုင်း၌ ဖက်ဆစ်ဂျပန်တပ်များအား တော်လှန်တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာတွင် အချို့ဒေသများ၌ မဟာမိတ်တို့၏ အကူအညီကိုရရှိသကဲ့သို့ အချို့ ဒေသများတွင် မဟာမိတ်အကူအညီမပါဘဲ မိမိ ဘာသာတိုက်ခိုက်ခဲ့သည်။ ၁၉၄၅ ခုနှစ် မေလ အတွင်း ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီးဆလင်းတို့ မိတ္ထီလာတွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီး နောက် ပြည်သူ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော်နှင့် မဟာမိတ်တပ်များသည် ဖက်ဆစ်ဂျပန်များကို တရားဝင်ပူးတွဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ကြသည်။ ၁၉၄၅ ခုနှစ် ဧပြီလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ဂျပန် တပ်များသည် အင်အားအနည်းငယ်သာထားခဲ့

ပြီး ရန်ကုန်မြို့မှ ထွက်ခွာသွားသောအခါ ဧပြီလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ဗိုလ်မှူးခင်ညို၊ ဗိုလ်မှူးသိန်းဟန်၊ ဗိုလ်စိန်တင်တို့ဦးဆောင်၍ ဖက်ဆစ်တိုက်ဖျက်ရေး ပြည်သူ့အဖွဲ့ချုပ်ဝင်များ၏ အကူအညီဖြင့် ရန်ကုန် မြို့ကို သိမ်းပိုက်ခဲ့သည်။ ဗိုလ်မှူးကြီး နေဝင်း၏တပ် များက မေလ ၆ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်သို့ဝင်သည်။ ဗမာ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော်က နယ်ချဲ့ ဗြိတိသျှတပ်များကို တိုက်ထုတ်ခဲ့သော စစ်ဆင် ရေးသည်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လွတ်လပ်ရေး တပ်မတော်က ဖက်ဆစ်ဂျပန်တပ်များကို တိုက်ထုတ် ခဲ့သော တော်လှန်ရေးသည်လည်းကောင်း၊ မြန်မာ နိုင်ငံကို ကျွန်ုပ်တို့မှဆွဲထုတ်ရာတွင် အဓိကဆွဲတင် ပေးခဲ့သော လက်ချောင်းကြီး နှစ်ချောင်းဖြစ်သည်။ ယင်းတို့က တွင်းနှုတ်ခမ်းဝရောက်အောင် ဆွဲတင်

မှေးထားပြီးမှ နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှု၊ တိုင်းရင်းသား ညီညွတ်မှုအားဖြင့် လွတ်လွတ်ကျွတ်ကျွတ် ဆွဲထုတ်ကာယ်တင်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အကယ်၍ နိုင်ငံရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးဖြင့် လွတ်လပ်ရေးမရခဲ့သော်..... တတိယအကြိမ် စစ်ပွဲ ဆင်နွှဲရန် အသင့်စောင့်ကြည့်နေသော “ဗမာ့ တပ်မတော်သစ်”နှင့် စစ်မှုထမ်းဟောင်း အရန် တပ်ဖွဲ့ များ၏ အင်အားနှင့် အတွေ့အကြုံကို ဒုတိယ ကမ္ဘာစစ်ကြောင့် စစ်ပန်းနေပြီးဖြစ်သော ဗြိတိသျှတို့ အတွက် အလေးအနက်ထည့်သွင်း စဉ်းစားစရာပါပေ။ ဤကား နိုင်ငံတော်၏သမိုင်းတွင် မည်သို့မျှ ဖျောက်ဖျက်၍မရနိုင်သော တပ်မတော်ပါဝင်ခဲ့သည့် ပဏာမအခန်းကဏ္ဍပင် ဖြစ်သည်။ ။ (ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

# (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ခေတ်အဆက်ဆက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(အငြိမ်းစား)များ၏ အမှတ်တရရုပ်တုများ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပပြုလုပ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(အငြိမ်းစား) ခုနစ်ဦး၏ ပုံစံတူရုပ်တုများကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
မြန်မာ့တပ်မတော်တွင် ခေတ်အဆက်ဆက်တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (အငြိမ်းစား) ခုနစ်ဦး၏ ပုံစံတူရုပ်တုများဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော် တပ်မတော် စစ်သမိုင်းပြတိုက်ရှိ မော်ကွန်းတိုက်မှူးရုံးပြခန်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်၍ စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။  
အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် နှင့်အတူ၊ ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ကောင်စီဝင် များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်ကျော်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြင့်ထွန်း၊ ကောင်စီအတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းဒွေး၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲဝင်းဦး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး များဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွန်း၊ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးထွန်းထွန်းနောင်၊ ညွှန်ကြားကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင်အေး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမိုးအောင်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူး တပ်မတော်အရာရှိကြီး များ၊ အငြိမ်းစားတပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊

နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန် ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
ဘုန်းမီးနေလတောက်ပ  
ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေး နှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးသည် အဆိုပါနိုင်ငံ၏ တပ်မတော်အပေါ်တွင် လုံးဝတည်မှီ နေပါကြောင်း၊ တပ်မတော်တစ်ရပ် ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးတွင် တပ်မတော်၏အစဉ်အလာကောင်းများ ကို တစိုက်မတ်မတ် ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းနိုင်ခြင်း အပေါ်တွင်သာ အဓိက မူတည်နေပါကြောင်း၊ နှစ်ပေါင်း ၁၀၀၀ ကျော် မြန်မာ့သမိုင်းတစ်လျှောက်ကို ပြန်ကြည့်မည်ဆိုပါက တပ်မတော်အင်အား

တောင့်တင်းချိန်များတွင် နိုင်ငံ၏ ဘုန်းမီးနေလ တောက်ပလေ့ရှိပြီး တပ်မတော် အင်အားချည့်နဲ့ပြီး စည်းလုံးညီညွတ်မှုပြုကြွေချိန်များတွင် တိုင်းပြည် ဖရိုဖရဲဖြစ်လေ့ရှိသည်ကို သမိုင်းကြောင်းက အထင် အရှားပြဆိုလျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် “တပ်မတော်အင်အားရှိမှ တိုင်းပြည်အင်အားရှိမည်” ဟူသည့်အချက်ကို မည်သူမျှငြင်းပယ်၍ ရနိုင်မည် မဟုတ်ဘဲ ပကတိတရား အရှိတရားတစ်ခုဖြစ်သည် ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်ကြီးကို စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့်နေ့မှစ၍ ယနေ့အထိ ၇၅ နှစ် ကျော်ကာလအတွင်း အမည်နာမ အမျိုးမျိုးပြောင်းလဲ ခဲ့သကဲ့သို့ ဦးစီးကွပ်ကဲသည့် ခေါင်းဆောင်များ၊ တပ်မှူးများ၊ အရာရှိ စစ်သည်များလည်း ပြောင်းလဲ ခဲ့ပါကြောင်း၊ ခေတ်အဆက်ဆက် ပံ့ပိုးပြောင်းတာဝန် ယူခဲ့ကြသော်လည်း တပ်မတော်၏ဂုဏ်သည် မှေးမှိန် ခြင်းမရှိဘဲ တောက်ပြောင်နေခြင်းမှာ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များ ဦးဆောင်သည့် တပ်မတော်၏ ကောင်းမြတ်သော အစဉ်အလာများကြောင့်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်း အစဉ်အလာကောင်းများကို တပ်မတော်ကို စတင် တည်ထောင်ခဲ့သည့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် ရဲဘော် သုံးကျိပ်တို့မှ စတင်မျိုးစေ့ချပေးခဲ့ကြပြီး အဆင့်ဆင့် တာဝန်ယူခဲ့ကြသည့် ခေါင်းဆောင်များ၊ တပ်မှူး များက အစဉ်တစိုက် ဆက်လက်ပြုစုပျိုးထောင် ထိန်းသိမ်းခဲ့ကြသောကြောင့် ယနေ့တိုင် မတိမ်ကော မပျောက်ပျက်ဘဲ အမျိုးသားအင်အားစုကြီးတစ်ရပ် အဖြစ် ဆက်လက်တည်ရှိနေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။  
မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရရှိချိန်မှစ၍ ယနေ့ ကာလအထိ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ရှစ်ဦး တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ ပါကြောင်း၊ အဆိုပါပုဂ္ဂိုလ်များမှာ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စမစ်ဒွန်း၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးနေဝင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးစန်းယု၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်ဦး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးသူရကျော်ထင်၊ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစောမောင်၊ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေ နှင့် လက်ရှိတာဝန်ထမ်းနေသည့် မိမိတို့ပင်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ရှေ့တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်များ၏ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုများကို စာမျက်နှာ ၉ သို့ □



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(အငြိမ်းစား)များ၏ ပုံစံတူရုပ်တုများကို ကြည့်ရှုစဉ်။





နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ခေတ်အဆက်ဆက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(အငြိမ်းစား)များ၏ အမှတ်တရရုပ်တုများ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

စာမျက်နှာ ၈ မှ  
အကျဉ်းချုပ်ပြောရမည်ဆိုပါက ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စစ်ဦးစီးချုပ်သည် ၁၉၅၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်တွင် တပ်မတော်သို့ဝင်ရောက်၍ အဆင့်ဆင့်တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၁၉၄၅ ခုနှစ်တွင် စစ်ဦးစီးချုပ်(ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်) တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကာ ၁၉၄၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ အငြိမ်းစားယူခဲ့ပါကြောင်း။

**ဗိုလ်ချုပ်ကြီးနေဝင်း**  
ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီး စတင်ဖြစ်ပွားပြီးနောက် ဂျပန်တို့နှင့် အဆက်အသွယ်ရယူကာ ရဲဘော်သုံးကျိပ်ကိုဖွဲ့စည်း၍ စစ်ပညာကို အလျင်အမြန်သင်ယူခဲ့ကြရာတွင် သခင်ရှုမောင် (ခေါ်) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးနေဝင်းသည်လည်း တစ်ဦးအပါအဝင်ဖြစ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၁၉၄၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့ ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့တွင် ဗမာ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော်ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံသို့ စစ်ကြောင်းကြီးလေးကြောင်းဖြင့် ဝင်ရောက်ခဲ့ရာတွင် ဗိုလ်နေဝင်းသည် အတွင်းသူပုန်စစ်ကြောင်း၏ ခေါင်းဆောင်အဖြစ် တာဝန်ယူခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့နောက် တော်လှန်ရေးဆောင်ရွက်ချိန်များတွင် အဆင့်ဆင့်သော တာဝန်များထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၁၉၅၈ ခုနှစ်မှ ၁၉၆၀ ပြည့်နှစ်အထိ အိမ်စောင့်အစိုးရလက်ထက်တွင် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်တာဝန်၊ ၁၉၆၂ ခုနှစ်တွင် တော်လှန်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်တို့ကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၁၉၇၂ ခုနှစ် ဧပြီလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ အငြိမ်းစားယူခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့နောက် ၁၉၇၄ ခုနှစ်မှ ၁၉၈၁ ခုနှစ်အထိ နိုင်ငံတော်သမ္မတတာဝန်၊ ၁၉၈၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်မှ ၁၉၈၈ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက်နေ့အထိ မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ပါတီဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်တို့ကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး အငြိမ်းစားယူခဲ့ပါကြောင်း။

ဗိုလ်ချုပ်ကြီးစန်းယုသည် ၁၉၄၂ ခုနှစ်တွင် ဗမာ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး အဆင့်ဆင့်တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ကာ ၁၉၆၃ ခုနှစ်တွင် ဒုတိယကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၊ ၁၉၇၂ ခုနှစ် ဧပြီလ ၂၀ ရက်နေ့မှ ၁၉၇၄ ခုနှစ် မတ်လ ၇ ရက်နေ့အထိ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးအဆင့်ဖြင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၁၉၇၄ ခုနှစ် မတ်လ ၇ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှအငြိမ်းစားယူခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်ကောင်စီအတွင်းရေးမှူး၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် အခွန်ဌာနဝန်ကြီး၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းဌာနဝန်ကြီး၊ မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ပါတီဗဟိုကော်မတီ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး၊ ၁၉၈၁ ခုနှစ်တွင် ပါတီလုပ်ငန်းစိစစ်ရေးဥက္ကဋ္ဌ၊ ၁၉၈၁ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံတော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၁၉၈၈ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်နေ့တွင် အငြိမ်းစားယူခဲ့

ပါကြောင်း။  
ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်ဦးသည် ၁၉၄၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်မှစ၍ တပ်မတော်သို့ စတင်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး အဆင့်ဆင့်သော တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြောင်း၊ ၁၉၇၄ ခုနှစ် မတ်လ ၈ ရက်တွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးအဆင့်ဖြင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၁၉၇၆ ခုနှစ် မတ်လ ၆ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ အငြိမ်းစားယူခဲ့ပါကြောင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးသူရကျော်ထင်သည် ၁၉၄၃ ခုနှစ်တွင် ဗမာ့ကာကွယ်ရေးတပ်မတော်(BDA) သို့ တပ်သားအဆင့်ဖြင့် စတင်ဝင်ရောက်၍ အဆင့်ဆင့်သော တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၁၉၆၉ ခုနှစ်တွင် ရန်ကုန်တိုင်း

**○ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(အငြိမ်းစား)များ၏ ပုံတူရုပ်တုများ ထုဆစ်နိုင်ရေးအတွက် ဓာတ်ပုံကိုအခြေခံပြီး 3D Graphic ဖြင့် Computer Design ရေးဆွဲခြင်း၊ Software ရေးသားပြီး CNC Machine များဖြင့် ထွင်းထုခြင်းများ၊ လက်မှုပညာဖြင့် အချောသပ်ခြင်းများကို အနုစိတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်**  
**○ ရုပ်တုများ၏ အတိုင်းအတာများအနေဖြင့် အလျား ၁၂ လက်မ၊ အနံ ၁၀ ဒသမ ၅ လက်မနှင့် အမြင့် ၂၄ လက်မရှိ**

စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးတာဝန်၊ ဒုတိယကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)တာဝန်၊ ၁၉၇၆ ခုနှစ် မတ်လ ၆ ရက်နေ့တွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးအဆင့်ဖြင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်တာဝန်တို့ကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၁၉၈၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်တွင် တပ်မတော်မှ အငြိမ်းစားယူခဲ့ကြောင်း။  
**ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စောမောင်**  
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစောမောင်သည် ၁၉၄၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၃ ရက်တွင် တပ်မတော်သို့ စတင်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး အဆင့်ဆင့်သော တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ကာ ၁၉၈၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့မှစတင်၍ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အဆင့်ဖြင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၁၉၈၆ ခုနှစ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးအဆင့်ရာထူးတိုးမြှင့်ခံရပြီး ၁၉၈၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့မှစတင်ကာ နိုင်ငံတော်ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှုတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်တာဝန်တို့ကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးအဆင့်သို့ တိုးမြှင့်ရရှိခဲ့ပြီး ၁၉၉၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၄ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ အငြိမ်းစားယူခဲ့ပါကြောင်း။

ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေသည် ၁၉၅၂ ခုနှစ်တွင် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၉) သို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး အဆင့်ဆင့်သော တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်၍ ၁၉၈၃ ခုနှစ်တွင် အနောက်တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ၁၉၈၅ ခုနှစ်တွင် ဒုတိယကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကာ ၁၉၈၆ ခုနှစ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်အဆင့်၊ ၁၉၈၇ ခုနှစ်တွင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးအဆင့်သို့ တိုးမြှင့်ခံခဲ့ရကြောင်း၊ ထို့နောက် ၁၉၈၈ ခုနှစ်တွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ၁၉၈၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှုတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ

အဖြစ်လည်းကောင်း၊ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်တွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးအဆင့်သို့ ရာထူးတိုးမြှင့်ခန့်အပ်ခြင်းခံရပြီး ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) တာဝန်များကိုလည်းကောင်း၊ ၁၉၉၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၄ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှုတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ကို စတင်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးတာဝန်၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၁၉၉၃ ခုနှစ် ဧပြီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးအဆင့်သို့ တိုးမြှင့်ခန့်အပ်ခြင်းခံရပြီး ၂၀၁၁ ခုနှစ် မတ်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ အငြိမ်းစားယူခဲ့ပါကြောင်း။  
တပ်မတော်၏ အမျိုးသားရေးဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုခဲ့သည့် အစဉ်အလာသည် မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းနှင့်မျှ နှိုင်းယှဉ်၍မရနိုင်အောင် မြင့်မားခဲ့ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော်ထူထောင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် အစဉ်တစိုက် ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်၏ လိုအပ်ချက်မှန်သမျှကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်သော အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ပြည်သူများက ယုံကြည်အားကိုးရသည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ဖြစ်ပါ

ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ တပ်မတော်၏ ကြီးမားသည့် အမျိုးသားရေးအစဉ်အလာကို တည့်မတ်အောင် ထိန်းကျောင်းခဲ့သူများသည် မြန်မာ့တပ်မတော်တွင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသူများပင်ဖြစ်ပါကြောင်း။

**ချီးကျူးဂုဏ်ပြု**  
တပ်မတော်အား အင်အားတောင့်တင်းခိုင်မာစေရန် ဦးဆောင်ဦးရွက်ပြုခဲ့သည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များကို ချီးကျူးဂုဏ်ပြုပြီး နောင်လာနောက်သား မျိုးဆက်သစ်များက အမြဲအမှတ်ရနေစေရန်အတွက် ယခုကဲ့သို့ခန့်ညားထည့်ဝါစွာ ထုဆစ်ဂုဏ်ပြု၍ ယခုကဲ့သို့ တပ်မတော်စစ်သမိုင်းပြတိုက်တွင် ခင်းကျင်းပြသခြင်းဖြင့် အိမ်မြန်မာနိုင်ငံတော်၏ လွတ်လပ်ရေးကို တန်ဖိုးထားမြတ်နိုးလိုစိတ်၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်များ ရှင်သန်ထက်မြက်ပြီး နိုင်ငံတော်ကြီး တိုးတက်ခေတ်မီအောင် ဆောင်ရွက်လိုစိတ်များ ပွားများလာကာ အေးချမ်းသာယာပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်ကြီးဖြစ်ပေါ်လာအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်သည့် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ အဆက်မပြတ် ရှင်သန်လာစေရန်အတွက် ဆန္ဒပြုအပ်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(အငြိမ်းစား) ၇ ဦး၏ ရုပ်တုများကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့က စစ်ခရာမှတ်၍ အလေးပြုသည်။

**လိုက်လံကြည့်ရှု**  
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများသည် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(အငြိမ်းစား)များ၏ ရုပ်တုများနှင့် တပ်မတော်စစ်သမိုင်းပြတိုက်အတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသည့် (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ်ပြခန်းများ ပြင်ဆင်ထားရှိမှုကို လိုက်လံကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(အငြိမ်းစား)များ၏ ပုံတူရုပ်တုများ ထုဆစ်နိုင်ရေးအတွက် ဓာတ်ပုံကိုအခြေခံပြီး 3D Graphic ဖြင့် Computer Design ရေးဆွဲခြင်း၊ Software ရေးသားပြီး CNC Machine များဖြင့် ထွင်းထုခြင်းများ၊ လက်မှုပညာဖြင့် အချောသပ်ခြင်းများကို အနုစိတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရုပ်တုများ၏ အတိုင်းအတာများအနေဖြင့် အလျား ၁၂ လက်မ၊ အနံ ၁၀ ဒသမ ၅ လက်မနှင့် အမြင့် ၂၄ လက်မရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ **သတင်းစဉ်**

ပြည်တွင်းရေးရာ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလောဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။

- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ လုံခြုံချောမွေ့စွာ သွားလာနိုင်မှသာ ပြည်သူများ၏ နေ့စဉ်နှင့်အမျှ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး အဆင်ပြေစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အထောက်အကူဖြစ်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် မြန်မာ့မီးရထားမှ ဦးဆောင် ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အထွေထွေမန်နေဂျာများ၊ ဒုတိယ အထွေထွေမန်နေဂျာများ၊ တိုင်းတာဝန်ခံများ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခြင်းကို ယမန်နေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ နှင့်အညီ ကျင်းပသည်။



နိုင်ငံရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

တိုးတက်ပြေးဆွဲနိုင်ခဲ့

ဆက်လက်၍ ရထားပြေးဆွဲရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားရာတွင် မြန်မာ့မီးရထားအနေဖြင့် ကိုဗစ် ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးအမျိုးသား အဆင့်ဗဟိုကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ရထားပြေးဆွဲရေးလုပ်ငန်းများကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် စက်တင်ဘာလမှ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက် အထိ မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား လူစီးရထား နှစ်စင်း၊ ပုသိမ်-ကြံခင်းလမ်းပိုင်းတွင် လူစီးရထား နှစ်စင်း၊ နေပြည်တော်-ချောက်လမ်းပိုင်းတွင် လူစီးရထား နှစ်စင်း၊ စုစုပေါင်းလူစီးရထား ခြောက်စင်းနှင့် ရန်ကုန်မြို့ပတ်နှင့် ဆင်ခြေဖုံးလမ်းပိုင်းတွင် ရထား ၁၂ ခေါက်သာ ပြေးဆွဲခဲ့ကြောင်း၊ မိမိတို့အစိုးရ အဖွဲ့တာဝန်ယူပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက်မှစ၍ မြန်မာ့ မီးရထားလမ်းပိုင်း အသီးသီးတွင် ရထားများစတင် ပြေးဆွဲစေခဲ့ရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်အထိ လူစီးရထား ၉၇ စင်း၊ မြို့ပတ်နှင့် ဆင်ခြေဖုံး ၁၄၆ စင်း စုစုပေါင်း ၂၄၃ စင်းထိ တိုးတက်ပြေးဆွဲနိုင်ခဲ့ပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီခန့်တွင် ရန်ကုန်ဘူတာကြီး Control Tower သို့ အမည်မသိ လူစုရောက်ရှိလာပြီး တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော ဝန်ထမ်းများ ဆန္ဒပြမှု အစီအစဉ်တွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ရန်နှင့် အလုပ်မဆင်းရန် ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ အကျပ်ကိုင်ခြင်းများကြောင့် ဝန်ထမ်း များ အလုပ်မဆင်းခြင်းရပ်တန့်ပြီး နံနက် ၉ နာရီ မိနစ် ၂၀ မှစတင်၍ ဆက်သွယ်မှုများ ပြတ်တောက်ပြီး ရထားပြေးဆွဲမှုများ ရပ်တန့်ခဲ့ကြောင်း။

ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက် မှစ၍ ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် လမ်းပိုင်းရထားပြေးဆွဲခြင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက် မြို့ပတ်ရထား အင်းစိန်-ရန်ကုန်-မင်္ဂလာဒုံ-အင်းစိန် ခရီးစဉ်ပြေးဆွဲခြင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက် မန္တလေး- သာစည် ခရီးတို RBE ရထားပြေးဆွဲနိုင်ရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် ဆူပူဆန္ဒပြသူများ၊ CDM ပြုလုပ် သည့်ဝန်ထမ်းများ၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၊ ပြင်ပပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်း၍ ရထားပြေးဆွဲမှုများကို ဟန့်တားနှောင့်ယှက်ခဲ့ကြကြောင်း၊ သို့ရာတွင် မြန်မာ့ မီးရထား၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှု တပ်မတော်၊

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ ရထားရဲတပ်ဖွဲ့များ၏ လုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှုများကြောင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက် မှစတင်၍ RBE ရထားများကို နေပြည်တော်- တောင်ငူ၊ နေပြည်တော်-သာစည်-မန္တလေး၊ မန္တလေး-ခင်ဦးလမ်းပိုင်းများတွင် အစုန်/ အဆန် ပြေးဆွဲနိုင်ခဲ့ပြီး လက်ရှိတွင် နေပြည်တော်-သာစည်- မန္တလေးလမ်းပိုင်း၌ RBE ခရီးတိုရထားများကို ပြေးဆွဲ နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ရန်ကုန်-မန္တလေး ရထားလမ်းပိုင်းရှိ ကုန်ရထား နှစ်စင်းကိုလည်း ရန်ကုန်သို့ပို့ဆောင်ပေး နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ မြန်မာ့မီးရထားဝန်ထမ်းများ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများအပေါ် အသိအမှတ်ပြုပါ ကြောင်း၊ မိမိတို့သည် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများဖြစ်၍ နိုင်ငံ့ ဝန်ထမ်းသစ္စာအဓိဋ္ဌာန် (၆) ချက်ကို လိုက်နာပြီး မှန်ကန်သောစိတ်ဓာတ်ဖြင့် တာဝန်ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ကြရန်လိုအပ်ပြီး ရထားလမ်းပိုင်း အသီးသီး၌ ရထားများ အမြန်ဆုံး ပုံမှန်ပြန်လည် ပြေးဆွဲနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းအားထုတ် ဆောင်ရွက်ကြ စေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်း (၁)မှ တိုင်း (၁၁)အထိ တိုင်း တာဝန်ခံများက မိမိတို့ တိုင်းအလိုက် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ၊ CDM လှုပ်ရှားမှုများ တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသော ဝန်ထမ်းများ အခြေ အနေ၊ CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် မပါဝင်ဘဲ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေနှင့် ရထားပြေးဆွဲရေး အတွက် လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရ မည့် အခြေအနေများကို တင်ပြဆွေးနွေးသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းတာဝန်ခံများ၏ တင်ပြချက် များအပေါ် အထွေထွေမန်နေဂျာ (အောက်မြန်မာ ပြည်)၊ အထွေထွေမန်နေဂျာ (အထက်မြန်မာပြည်) တို့က ဖြည့်စွက်တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဖြည့်စွက်မှာကြားသည်။

ထို့နောက်အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာသည့် မြန်မာ့မီးရထား ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အထွေထွေ မန်နေဂျာများ၊ ဒုတိယအထွေထွေမန်နေဂျာများက လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေး နေမှုများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ဆွေးနွေးချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးများက ဖြည့်စွက် တင်ပြ

ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တိုင်း အဆင့်အရာထမ်းများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများ ပုံမှန် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ကိုယ့်တိုင်းကိုယ်ကျင့်ခြင်းအတွင်း အောက်ခြေအဆင့်ထိ ထိတွေ့ပြီး လိုအပ်ချက်များ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဖိအားပေးနေသည့် အဖျက်အမှောင့်သမားများသည် မိမိဌာန၏ ဝန်ထမ်း ရပ်ကွက်အတွင်း၌ ရှိနေခြင်း၊ အဖျက်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေခြင်းများကို ဖော်ထုတ်၍ ဒေသ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများထံသို့ သတင်းပေးကာ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခြင်း၊ အရေးယူခြင်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ရှိအခြေအနေ ၌ မြန်မာ့မီးရထားနယ်မြေ၊ ဘူတာလမ်းပိုင်း၊ စက်ရုံ၊ အိမ်ရာများအတွင်း ကျူးကျော်ဝင်ရောက်အခြေချ သူများ၊ အဖျက်လုပ်ရပ်များကို လုပ်ကိုင်နေသူများကို နယ်မြေခံလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များ အကူအညီယူ၍ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အရေးပေါ်ကာလအတွင်း အချို့ဝန်ထမ်းများ မိမိတာဝန်ကို ပြန်လည် ထမ်းဆောင်မှုမပြုခြင်းသည် ဝန်ထမ်းစည်းစဉ်းစည်းကမ်း ဖောက်ဖျက်ခြင်းဖြစ် သောကြောင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းနည်းဥပဒေများအတိုင်း အရေးယူဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ CDM လှုပ်ရှား မှုတွင် ခေါင်းဆောင်ပါက ဥပဒေအရ တရားစွဲခံရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် တာဝန် ထမ်းဆောင်ရန် ပျက်ကွက်နေသော ဝန်ထမ်းများကို လည်း နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းနည်းဥပဒေများအတိုင်း အရေးယူ ဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားထားပြီးဖြစ်၍ စိစစ်အရေး ယူ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အကြောင်းမဲ့ ပျက်ကွက်နေသော ဝန်ထမ်းများကိုလည်း တာဝန်ရှိ သူများက ဆက်သွယ်ပြီး အမြန်ဆုံးလုပ်ငန်းခွင်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရေး ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ် ကြောင်း၊ လက်ရှိရထားပြေးဆွဲချိန်များတွင် ရထား လမ်းများကို မသမာသူများက အတားအဆီးချထား ခြင်း၊ သံလမ်းများဖြုတ်ထားခြင်း၊ ကွန်ကရစ် ဇလီဖားတုံးကလစ်များ ဖြုတ်ထားခြင်း၊ သံလမ်းဆက် များ ဖြုတ်ထားခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ရထားသံလမ်းလုံခြုံရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများက လုံခြုံမှုရှိစေရေး စစ်ဆေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ မြန်မာ့ မီးရထား ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ ဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း သစ္စာအဓိဋ္ဌာန် (၆) ချက်ကို လိုက်နာပြီး မိမိ၏လုပ်ငန်းတာဝန်များ ရပ်တန့်မှု မဖြစ်ပေါ်စေရေး တာဝန်ခံမှု၊ တာဝန်ယူမှု အပြည့်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် ရထား လမ်းပိုင်းများတွင် ရထားများ အမြန်ဆုံးပြန်လည် ပြေးဆွဲနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းအားထုတ် ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်း မှာကြားလိုကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အခြားဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ပေးရမည့်ကိစ္စရပ်များ၊ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားသည်။

သတင်းစဉ်

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပွင့်ဆန်း မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာဥပဒေများအရ မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာပဟိုက်ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
မူပိုင်ခွင့်ဦးစီးဌာန၏ မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာဥပဒေများအရ မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာပဟိုက်ကော်မတီမှ ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ(၁)၌ ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ပွင့်ဆန်းက မူပိုင်ခွင့်ဦးစီးဌာနသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် ဌာနသစ် တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာဥပဒေ (၄) ရပ်ကို စတင်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာဥပဒေများသည် အသစ် ဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဌာနအချင်းချင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် သွားရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဆိုင်ရာများ၊ ရုံးအဆောက်အအုံနှင့် ဘတ်ဂျက်ဆိုင်ရာ

ကိစ္စများကို ပံ့ပိုးဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မူပိုင်ခွင့် ဆိုင်ရာဥပဒေများ အာဏာသက်ဝင်ရန်ဆောင်ရွက် ခြင်းနှင့် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း လိုအပ်သည်များ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ကိစ္စများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့်သိရှိနိုင်ရေးနှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးက လိုအပ်သည် များကို ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးပြီး အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် နှင့် မူပိုင်ခွင့်ဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တို့က မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ(၄) ရပ် အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ နည်းဥပဒေ ရေးဆွဲခြင်း၊ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် မှတ်ပုံတင်ခြင်း အတွက်ပုံစံများ၊ အခကြေးငွေသတ်မှတ်နိုင်ရေး ကိစ္စများနှင့် ဥပဒေအာဏာသက်ဝင်ရန် ဆောင်ရွက် နေမှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းပေးခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး၊ အမြဲတမ်း

အတွင်းဝန်၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ ရန်ပုံငွေ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့များ ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချ ထားရေးဝန်ကြီးဌာန မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့် အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ၊ လုပ်ငန်း ကော်မတီ၊ ရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့များ ပြင်ဆင် ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဝန်ကြီးဌာနအစည်းအဝေးခန်းမ ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်က ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော လုပ်ငန်းများ နှင့်ပတ်သက်၍ မူလလုပ်ငန်းတာဝန်များ အရှိန် အဟုန်မပျက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အတွက် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ယခင်မသန်စွမ်းမှု အဆင့်သတ်မှတ်ခြင်း နှင့် မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် လုပ်ငန်းများ ခေတ္တဆိုင်းငံ့ထားခဲ့ရပါကြောင်း၊ မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာ (၅) နှစ် စီမံကိန်းကို အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကိုလည်း အရှိန်အဟုန်မပျက်ဆက်လက်ဆောင်ရွက်



သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဦးစီးဌာနများအနေဖြင့် မည်သည့်လုပ်ငန်းများတွင် စိန်ခေါ်မှုများရှိနေသည်ကို ပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး ဖြေရှင်းရမည့်နည်းလမ်းများကို ဖော်ထုတ်၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်း အစီအစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပါဝင်အကြံပြုဆွေးနွေး နိုင်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထွန်းခိုင် က မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများကို အမြဲပြတ်ဆောင်ရွက်ရသော ဌာန ဖြစ်သဖြင့် ဆောင်ရွက်နေရသည့် လုပ်ငန်းများကို ရပ်တန့်၍မရပါကြောင်း၊ ပုံမှန်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် ခေတ္တရပ်တန့်နေသော လုပ်ငန်းများ

ရှိပါကလည်း ပြန်လည်သုံးသပ်၍ နည်းလမ်းဖော်ထုတ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနနှင့်အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အစိုးရ မဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ အရပ်ဘက်လူမှု အဖွဲ့အစည်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း များနှင့်ညှိနှိုင်းကာ လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာ တွင် ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများကို ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ အဖွဲ့အစည်းအားလုံးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။

ထို့နောက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာန ထိခိုက်လွယ်အုပ်စုများဌာနခွဲမှ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးရဲမျိုးဝင်းက မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့် အရေးများဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ၊ လုပ်ငန်း ကော်မတီ၊ ရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့များ ပြင်ဆင် ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ယခင်ဖွဲ့စည်းထားရှိခဲ့ သည့် ကော်မတီ၊ အဖွဲ့များ၏ ဖွဲ့စည်းပုံ၊ လုပ်ငန်း တာဝန်များ၊ ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားသော ဝန်ကြီးဌာန၊ လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အသင်းအဖွဲ့များ၏ ပါဝင်မှုအခြေအနေနှင့် ယခုပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းလိုသည့် ဖွဲ့စည်းပုံနှင့် လုပ်ငန်း တာဝန်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးတို့က ဖြည့်စွက်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## အာဆီယံ+၃ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ပဟိုဘဏ်ဒုတိယအကြီးအကဲများအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
အာဆီယံ+၃ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ပဟိုဘဏ်ဒုတိယ အကြီးအကဲများအစည်းအဝေး (AFCDM+3) ကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ အာဆီယံ+၃ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ပဟိုဘဏ်ဒုတိယအကြီးအကဲများနှင့်အတူ မြန်မာ နိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ တက်ရောက်သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ဇင်းမယ်နိုင်စုံ ပါဝင်ခြင်း

အစီအစဉ် (Chiang-Mai Initiative Multilateralization-CMIM) အကောင်အထည်ဖော်မှု နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရည်ညွှန်းနိုင်ခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း၊ အတိုးနှုန်း၊ ချေးငွေထုတ်ယူမှုအတွက် လမ်းညွှန် စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များ၊ ပြည်တွင်းသုံး ငွေကြေး ထည့်ဝင်မှုများ စသည်တို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့ပြင် အစည်းအဝေးတက်ရောက်သူ ဒုတိယ အကြီးအကဲများက အာဆီယံ+၃ မေခရို စီးပွားရေး သုတေသနရုံး (ASEAN+3 Macroeconomic Research Office - AMRO) ၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဘတ်ဂျက်နှင့် ဝန်ထမ်းခန့်ထားရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ် များနှင့် CMIM အစီအစဉ်အတွက် ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ကာလတို၊ ကာလလတ်နှင့် ကာလရှည်ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးအတည် ပြုခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေး၌ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေက LIBOR Rate မှာ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အထိ သက်တမ်းတိုးမြှင့်ထားသော် လည်း အစားထိုးသုံးစွဲရန်အတွက် CMIM Reference Rate နှင့်စပ်လျဉ်း၍ U.S Treasury Bill Rate (UST) ကို အသုံးပြုရန် ထောက်ခံပါကြောင်း၊ သို့သော် သတင်းအချက်အလက်ရရှိရေးမှာ လွယ်ကူရန်နှင့် လက်တွေ့ကျင့်သုံးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ CMIM အတွက် ငွေကြေးဖလှယ်မှုပြုရာ၌ ပထမအဆင့် အနေဖြင့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ပြည်တွင်းသုံး ငွေကြေး (Local Currency) ကို နှစ်နိုင်ငံငွေကြေးဖလှယ်မှု (Bilateral Local Currency Swap) အဖြစ် အသုံးပြု၍ အတွေ့အကြုံများ ယူသင့်ပါကြောင်းနှင့် ထိုမှတစ်ဆင့် အာဆီယံ +၃ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ မဟုတ်သောနိုင်ငံများ၏ ငွေကြေးဖြင့် ဖလှယ်ရာတွင် Settlement Currency အဖြစ်သာ အသုံးပြုသင့်ပါကြောင်း အကြံပြုဆွေးနွေး ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



# ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း အာဆီယံ+၃ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယအကြီးအကဲများအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ  
ဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းသည် ယနေ့နံနက် ၁၁  
နာရီတွင် ဘရူနိုင်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံမှ Virtual Meeting  
ဖြင့် အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပသည့် အာဆီယံ+၃  
ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယအကြီးအကဲများ  
အစည်းအဝေးသို့ နေပြည်တော်ရှိ စီမံကိန်း၊  
ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ တက်ရောက်  
သည်။

အစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံ+၃ နိုင်ငံများတွင်  
အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်  
ဇင်းမယ်အစီအစဉ်တွင် နိုင်ငံစုံပါဝင်လာရေး (Chiang  
Mai Initiative Multilateralisation-CMIM) လုပ်ငန်း  
အစီအစဉ်အရ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းစဉ်  
များ၏ တိုးတက်မှုများ၊ CMIM Agreement ပြင်ဆင်  
ချက်ကို အတည်ပြုဆောင်ရွက်နိုင်ရေးဆိုင်ရာ  
ကိစ္စရပ်များ၊ အာဆီယံ+၃ မက်ခရို စီးပွားရေး  
သုတေသနရုံး (ASEAN+3 Macroeconomic Research  
Office - AMRO) ၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ရသုံးခန့်မှန်းခြေ  
ငွေစာရင်းနှင့် ဝန်ထမ်းအင်အား တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်  
သွားမည့်အခြေအနေများ၊ AMRO ၏ လုပ်ငန်း  
ဆောင်ရွက်မှုအပေါ် ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းဆိုင်ရာ  
ကိစ္စရပ်များ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအလွန်တိုင်း  
ဆောင်ရွက်မည့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအစီအစဉ်  
များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ AMRO က ပြုစုသည့် ASEAN+3



Regional Economic Outlook 2021 အပေါ် ရှုမြင်  
သုံးသပ်ချက်များ၊ အာဆီယံ+၃ နိုင်ငံများ၏ မူဝါဒ  
ရေးရာကိစ္စရပ်များနှင့် အကောင်အထည်ဖော်မှု  
အခြေအနေများ၊ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်း  
စဉ်များကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးသည်။  
အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ သက်ဆိုင်ရာ  
ခေါင်းစဉ်အလိုက် ပါဝင်ဆွေးနွေးရာ၌ AMRO တွင်  
ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအို၊ မြန်မာနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ  
များမှ အရာထမ်းများက ဒေသဆိုင်ရာ မက်ခရို

စီးပွားရေးသုတေသန လုပ်ငန်းစဉ်များ၌ ပါဝင်  
ဆောင်ရွက်နေမှုအား တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး  
ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ လုပ်ငန်းအဖွဲ့များတွင် မြန်မာ  
နိုင်ငံမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် financial  
resilience against climate and natural disasters  
လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ စွမ်းဆောင်ရည်တိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာ  
ကိစ္စရပ်များ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ၏ သက်ရောက်မှု  
အပေါ် မြန်မာအစိုးရမှ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်နေသည့်  
အခြေအနေများနှင့် စီးပွားရေးဦးတည်ချက်များ

ချမှတ်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ပါဝင်  
ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

အာဆီယံ+၃ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ဗဟိုဘဏ်ဒုတိယ  
အကြီးအကဲများ အစည်းအဝေးကို အာဆီယံနိုင်ငံ  
များနှင့် အပေါင်းသုံးနိုင်ငံများဖြစ်ကြသည့် တရုတ်၊  
ဂျပန်နှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံများတွင် အိမ်ရှင်  
အဖြစ် အလှည့်ကျ ကျင်းပလျက်ရှိရာ ယခုနှစ်အတွက်  
အိမ်ရှင်အဖြစ် အာဆီယံနိုင်ငံများဘက်မှ ဘရူနိုင်း  
ဒါရူဆလမ်နိုင်ငံနှင့် အပေါင်းသုံးနိုင်ငံများဘက်မှ  
ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံတို့က Co-Chairs များအဖြစ်  
လက်ခံကျင်းပလျက်ရှိသည်။ လက်ရှိအခြေအနေ  
တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားမှုများကြောင့် အာဆီယံ+၃  
အစည်းအဝေးများအား Virtual Meeting ပုံစံဖြင့်  
ကျင်းပဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ယခုကျင်းပသည့် အာဆီယံ+၃ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်  
ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယအကြီးအကဲများ အစည်းအဝေးမှ  
ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ချက်များကို အတည်ပြုနိုင်ရေး  
အတွက် မတ် ၃၀ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် အာဆီယံ+၃  
ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးများနှင့် ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌများ  
အစည်းအဝေးသို့ ဆက်လက်တင်ပြဆောင်ရွက်  
မည်ဖြစ်သည်။

ယခုအစည်းအဝေးသို့ အာဆီယံ+၃ နိုင်ငံများ၏  
ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ဗဟိုဘဏ်တို့မှ ဒုတိယဝန်ကြီးများ  
နှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း  
သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရုပ်သံလိုင်း အချိန်ပြောင်းလဲထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ တိုင်းရင်းသား  
လူမျိုးများ ရုပ်သံလိုင်းထုတ်လွှင့်မှုကို တိုင်းရင်းသား  
ဘာသာအလိုက် ထုတ်လွှင့်ချိန် ပြောင်းလဲထုတ်လွှင့်  
သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ တိုင်းရင်းသား  
လူမျိုးများရုပ်သံလိုင်းထုတ်လွှင့်မှုကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်  
ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှစပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် မတ် ၃၁ ရက်  
အထိ နေ့စဉ်နံနက် ၆ နာရီမှစ၍ '၀' ကချင်၊ ကယား၊  
စကောကရင်၊ အနောက်ပိုးကရင်၊ အရှေ့ပိုးကရင်၊  
ချင်း(လိုင်ဇိုး)၊ ချင်း(ချိုး)၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်းဘာသာ  
အစီအစဉ်များကို ည ၁၁ နာရီအထိ ထုတ်လွှင့်လျက်  
ရှိသည်။

ယခု NRC ရုပ်သံလိုင်း ထုတ်လွှင့်ချိန် ပြောင်းလဲ  
ထုတ်လွှင့်မှုကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်မှ ၂၀၂၁ ခုနှစ်  
ဇူလိုင် ၃၁ ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၆ နာရီမှ ၈ နာရီ

အထိ ကချင်ဘာသာ အစီအစဉ်၊ နံနက် ၈ နာရီမှ ၁၀  
နာရီအထိ ကယားဘာသာအစီအစဉ်၊ နံနက် ၁၀  
နာရီမှ နံနက် ၁၁ နာရီအထိ စကောကရင်ဘာသာ  
အစီအစဉ်၊ နံနက် ၁၁ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ  
အနောက်ပိုးကရင်ဘာသာ အစီအစဉ်၊ မွန်းတည့် ၁၂  
နာရီမှ မွန်းလွဲ ၁ နာရီအထိ အရှေ့ပိုးကရင်ဘာသာ  
အစီအစဉ်၊ မွန်းလွဲ ၁ နာရီမှ ၂ နာရီအထိ ချင်း(လိုင်ဇိုး)  
ဘာသာ အစီအစဉ်၊ မွန်းလွဲ ၂ နာရီမှ ၃ နာရီအထိ  
ချင်း(ချိုး)ဘာသာ အစီအစဉ်၊ မွန်းလွဲ ၃ နာရီမှ ညနေ  
၅ နာရီအထိ မွန်ဘာသာ အစီအစဉ်၊ ညနေ ၅ နာရီ  
မှ ည ၇ နာရီအထိ ရခိုင်ဘာသာ အစီအစဉ်၊ ည ၇  
နာရီမှ ၉ နာရီအထိ ရှမ်းဘာသာ အစီအစဉ်၊ ည ၉  
နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ '၀' ဘာသာအစီအစဉ်တို့ကို  
ဘာသာအလိုက် အချိန်ပြောင်းလဲထုတ်လွှင့်သွား  
မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

(၁-၄-၂၀၂၁)မှ (၃၁-၇-၂၀၂၁)ထိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရုပ်သံလိုင်း ထုတ်လွှင့်ချိန်စာရင်း

စဉ်	ဘာသာ	ထုတ်လွှင့်ချိန်
၁	ကချင်	၀၆:၀၀-၀၈:၀၀ နာရီ
၂	ကယား	၀၈:၀၀-၁၀:၀၀ နာရီ
၃	စကောကရင်	၁၀:၀၀-၁၁:၀၀ နာရီ
၄	အနောက်ပိုးကရင်	၁၁:၀၀-၁၂:၀၀ နာရီ
၅	အရှေ့ပိုးကရင်	၁၂:၀၀-၁၃:၀၀ နာရီ
၆	ချင်း(လိုင်ဇိုး)	၁၃:၀၀-၁၄:၀၀ နာရီ
၇	ချင်း(ချိုး)	၁၄:၀၀-၁၅:၀၀ နာရီ
၈	မွန်	၁၅:၀၀-၁၇:၀၀ နာရီ
၉	ရခိုင်	၁၇:၀၀-၁၉:၀၀ နာရီ
၁၀	ရှမ်း	၁၉:၀၀-၂၁:၀၀ နာရီ
၁၁	'၀'	၂၁:၀၀-၂၃:၀၀ နာရီ

- ❖ တိုင်းရင်းသားအစီအစဉ် ၁၁ ဘာသာအား နေ့စဉ် နံနက် (၆:၀၀)နာရီမှ ည (၂၃:၀၀) နာရီထိ ထုတ်လွှင့်  
ချိန် (၁၇:၀၀) နာရီ ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိပါသည်။
- ❖ (၄)လ တစ်ကြိမ် နာရီလက်တံအတိုင်း အချိန်ပြောင်းလဲထုတ်လွှင့်လျက်ရှိရာ ယခုပြောင်းလဲခြင်းမှာ  
(၂)ကြိမ်မြောက် ဖြစ်ပါသည်။

## ရွှေသွေးဂျာနယ်ထွက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေး  
ဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်ရုံးက အပတ်စဉ် စနေနေ့  
တိုင်း ရွှေသွေးဂျာနယ်ကို ထုတ်ဝေဖြန့်ချိလျက်  
ရှိသည်။

မတ်လ ၂၇ ရက် (စနေနေ့)တွင် ထုတ်ဝေမည့်  
ရွှေသွေးဂျာနယ်တွင် ဆရာကို ကာပြန်၍ ဒုက္ခ  
ရောက်သွားသော တပည့်မိုက်အကြောင်းကို  
ပညာပေးတင်ဆက်ထားသည့် ကာတွန်းဒစ်ဂျစ်  
တယ်၏ “ဆရာကို အန်တူ” မျက်နှာပိုးဇာတ်လမ်း၊  
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် စိတ်ဖိစီးမှုကို ဖြေဖျောက်  
နိုင်ရန် နည်းလမ်းအချို့ကို တင်ဆက်ထားသည့်  
ဆရာမညိုညို၏ “ကိုဗစ်ရောဂါကြောင့် စိတ်ဖိစီးမှု  
လျော့ပါးစေရန်” သုတဆောင်းပါးနှင့် မိမိတို့  
ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ မြေထူ၊ ရေထုနှင့် လေထုအပါအဝင်  
သဘာဝအရင်းအနှီးများအကြောင်းကို သိရှိနိုင်စေ  
ရန်နှင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်စေရန်အတွက်  
ဗဟုသုတဖြစ်ဖွယ် တင်ဆက်ထားသည့် ဒေါက်တာ  
ဇော်မြင်နီ၏ “သဘာဝအရင်းအနှီးများ” သုတ  
ဆောင်းပါး၊ ရှေးပညာရှိများ၏ ဆုံးမစကားများကို  
ကလေးများ အလေးထားလိုက်နာမှတ်သားနိုင်  
စေရန် တင်ဆက်ထားသည့် ဆရာမ သဇင်ဦး၏  
“ကောင်းကျိုးကိုယ်၌ တည်စေမင်း” ဆုံးမစကား၊  
မိမိတတ်မြောက်ထားသည့် ပညာရပ်များကို မိမိနှင့်  
သူတစ်ပါးအတွက် အကျိုးရှိသောနေရာများတွင်  
အသုံးပြုသင့်ကြောင်း တင်ဆက်ထားသည့်  
ကာတွန်းထိန်းသီ၏ “စေပိုင်ရှင်လေးဇ” နှစ်မျက်နှာ

ကာတွန်း၊ သူတစ်ပါးအပေါ်၌ မကောင်းကြံစည်ပါ  
က မိမိတွင်လည်း ဒုက္ခရောက်နိုင်ပုံအကြောင်းကို  
တင်ဆက်ထားသည့် ဆရာဌေးကျော်ဦး၏ “ပန်းသီး  
နှင့် မျောက်” ကလေးဝတ္ထု၊ နာမ်ရှေ့တွဲသုံး  
စကားလုံးများ (Determiner) အကြောင်းကို  
လေ့ကျင့်ခန်းများနှင့်တကွ ဖော်ပြထားသည့် ဆရာ  
KML ၏ “ရွှေသွေးအင်္ဂလိပ်သဒ္ဒါ” အင်္ဂလိပ်စာ  
သင်ခန်းစာ ကဏ္ဍ၊ ဉာဏ်စမ်းကဏ္ဍ၊ ကဗျာကဏ္ဍ  
စုံလင်စွာဖြင့် ဖတ်စရာမှတ်စရာများ ပါရှိကြောင်း  
သိရှိရသည်။ သတင်းစဉ်

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဖို့ မိမိကစ၍ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာဖို့



# လာအိုနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာကျန်းမာရေးစည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ကျင်းပမည်

ဗီယက်ကျန်းမာ ၂၅  
လာအိုနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးစည်းမျဉ်းများ နှင့်အညီ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို ကျင်းပရန် အစိုးရက ယနေ့ ခွင့်ပြုလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် နှစ်သစ် ကူးပွဲတော်ကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနှင့် ထိန်းချုပ်ရေး ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ ကျင်းပနိုင်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်ရုံး မှ ထုတ်ပြန်သော ညွှန်ကြားချက် တွင်ဖော်ပြသည်။ နှစ်သစ်ကူး ပွဲတော်အချိန်တွင် နိုင်ငံသားများ အနေဖြင့် မိသားစုတွေ့ဆုံပွဲများ ပြုလုပ်ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် နှစ်သစ် ကူးပွဲတော်ကို ၎င်းတို့၏ အလုပ်ခွင် နှင့် ဘုရားကျောင်းကန်များတွင် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့်အညီ ဆင်နွှဲ ကြကြောင်း သိရသည်။ သို့သော် ယခုနှစ်ပွဲတော်တွင် အများပြည်သူ ဆိုင်ရာ နေရာများတွင် ဂီတဖျော် ဖြေပွဲများကျင်းပခြင်းနှင့် ဈေး ရောင်းပွဲတော်များ ကျင်းပခြင်းကို တားမြစ်ထားကြောင်း သိရ သည်။

နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ကာလ အတွင်း နယ်စပ်ဒေသများရှိ ဖြတ် သန်းသွားလာမှုများကို စောင့် ကြည့်သွားမည်ဖြစ်သည်။ နှစ်သစ် ကူးပွဲတော်ကာလအတွင်း တစ်ဦး

နှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ခြင်း၊ နှာခေါင်းစည်းများ ဝတ်ဆင်ခြင်း နှင့် လက်ဆေးခြင်းတို့ကဲ့သို့သော ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ တားဆီးရေး နည်းလမ်းများကို အစိုးရက တင်းတင်းကျပ်ကျပ် ချမှတ် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယမန်နှစ်အတွင်းက နိုင်ငံ အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ အသွားအလာကန့်သတ်မှုများကို ချမှတ်ထားခြင်းကြောင့် နှစ်သစ် ကူးပွဲတော်ကို မကျင်းပနိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



# အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၈၃၀၀ ထပ်မံတွေ့ရှိ



ဗျူနိုအေးရစ် မတ် ၂၅  
အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၈၃၀၀ ထပ်မံတွေ့ရှိသဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၂၆၉၈၇၇ ဦးရှိလာပြီး အဆိုပါ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၅၄၉၄၆ ဦးရှိလာ ကြောင်း ယနေ့သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးသူ ၃၃၅၇၇၇၂ ဦးရှိရာ ပထမအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးသူ ၂၇၂၂၂၂ ဦးနှင့် ဒုတိယအကြိမ်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးသူ ၆၃၅၅၅၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။ နိုင်ငံအတွင်း ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရေးလုပ်ငန်းစတင်သော ယမန်နှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၉ ရက်မှ စတင်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ၄၁၉၀၀၀၅ လုံးကို နိုင်ငံအတွင်း ဖြန့်ဖြူးပေးခဲ့သည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုထိန်းချုပ်ရန် နိုင်ငံသားများ၏ သွားလာမှုကန့်သတ်ခြင်း ကဲ့သို့သော စည်းကမ်းချက်ကို အချိန်အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ချမှတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးကလားဗီဇိုတီက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားသည်။

မိမိတို့က အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံတစ်ခုတည်းကိုသာ မဟုတ်ဘဲ တစ်ကမ္ဘာလုံးရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုများကို သတိထားစောင့်ကြည့်နေကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

# အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ သန်း ၃၀ အထိ မြင့်တက်လာ

ဝါရှင်တန် မတ် ၂၅  
လက်ရှိအချိန်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရ သူပေါင်း သန်း ၃၀ အထိ မြင့်တက်လာပြီဖြစ်ကြောင်း ဂျွန်ဟော့ကင်းစ် တက္ကသိုလ်၏ နောက်ဆုံးရက်စွဲစာရင်းများအရ သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်းရှိ ပြည်နယ်အများအပြား၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ရေး စည်းမျဉ်းများ ပြန်လည်ဖြေလျှော့လျက်ရှိသည့်အတွက် ရောဂါကူးစက်မှု စတုတ္ထလှိုင်း ထပ်မံကူးစက်လာမည်ကို ပြည်သူများက စိုးရိမ်လျက်ရှိ သည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ နေ့စဉ် ရောဂါကူးစက်မှုအရေအတွက်သည် ဇန်နဝါရီအစောပိုင်းနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် လျော့ကျလာခဲ့သည်။ ဇန်နဝါရီ လအစောပိုင်းတွင် နေ့စဉ် ရောဂါကူးစက်ခံရသူ သုံးသိန်းခန့်ရှိခဲ့သည်။

သို့သော် အမေရိကန် ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးစင်တာ၏ ဒါရိုက်တာ ဒေါက်တာ ရိုချီလီဝက်လန်စကီက နိုင်ငံအတွင်း နေ့စဉ် ရောဂါကူးစက်မှုအရေအတွက်မှာ သိသိသာသာ ကျဆင်းခြင်းမရှိသေး သည့်အတွက် ၎င်းအနေဖြင့် စိုးရိမ်ပူပန်မိပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

လွန်ခဲ့သော ရက်သတ္တပတ်အတွင်း နေ့စဉ်ရောဂါကူးစက်မှု အရေအတွက်သည် ၅၅၀၀၀ နီးပါးရှိခဲ့ပြီး ဆေးရုံသို့ တင်ပို့ကုသရသည့်

လူနာအရေအတွက်သည် တစ်ရက်လျှင် ၄၆၀၀ ရှိကြောင်း ဒေါက်တာ ရိုချီလီ ဝက်လန်စကီက ဆိုသည်။

ထို့ပြင် ရောဂါကာကွယ်ရေးကဏ္ဍတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမို လုပ်ဆောင်မည်ဆိုပါက အမေရိကန်နိုင်ငံအနေဖြင့် ရောဂါကူးစက်မှုမှ အမြန်ဆုံး လွတ်မြောက်သွားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေါက်တာ ရိုချီလီ ဝက်လန်စကီက ပြောကြားခဲ့သည်။

မစ်ချီဂန်နှင့် နယူးဂျာစီပြည်နယ်များသည် ရောဂါကာကွယ်ရေး ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများဖြေလျှော့ခဲ့ပြီးနောက် ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်းများ မြင့်တက်လာခဲ့သည့် ပြည်နယ်များစာရင်းတွင်ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

ဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ရေးစည်းမျဉ်းများ လျှင်မြန်စွာ ဖြေလျှော့ခြင်း သည် ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်းကို ပိုမိုမြင့်တက်စေကြောင်း ဆေးဘက် ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက သတိပေးပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ယခုလနှောင်းပိုင်းတွင် စတင်သော နွေရာသီအားလပ်ရက် ကာလအတွင်း ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်းများ သိသိသာသာ မြင့်တက်လာ နိုင်ကြောင်း ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက ပြောကြား ခဲ့သည်။

ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ဂေ၊ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်

# အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၅၃၀၀၀ ကျော်နှင့် သေဆုံးသူ ၂၅၀ ဦးရှိ

နယူးဒေလီ မတ် ၂၅  
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံ ရသူ ၅၃၀၀၀ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ပြီးနောက် အဆိုပါရောဂါ ကူးစက်ခံရ သူပေါင်း ၁၁၇၈၇၅၃ ဦးရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ယနေ့ထုတ်ပြန်သည့် ကိန်းဂဏန်းများအရ သိရသည်။

ထို့အတူ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် မတ် ၂၄ ရက်နံနက်ပိုင်းမှစ၍ လက်ရှိ အချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ၂၅၀ ဦး ထပ်မံသေဆုံးခဲ့ခြင်းကြောင့် ထိုရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၆၀၆၂၅ ဦး ရှိလာကြောင်း တရားဝင် ကိန်းဂဏန်းများအရ သိရသည်။ အိန္ဒိယ၌ တစ်ရက်တာအတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရမှုနှင့် ထိုရောဂါဖြင့် သေဆုံးမှုပမာဏသည် ယခု နှစ်အတွင်း အများဆုံးဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် အိန္ဒိယနိုင်ငံရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အတည်ပြုလူနာ ၁၁၂၃၁၆၅၀ သည် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူခဲ့ပြီးနောက် ရောဂါကင်းစင်ပြီး ဆေးရုံများမှ ပြန်ဆင်းခဲ့ကြသဖြင့် လတ်တလောအချိန်တွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ဆေးရုံများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အတည်ပြုလူနာ ၃၉၅၀၉၂ ဦး ကျန်ရှိသေးကြောင်း သိရသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ နေ့စဉ် ကူးစက်မှုနှုန်း ၁၀၀၀၀ အောက်အထိ သိသိသာသာ ကျဆင်းလာခဲ့ သော်လည်း မကြာသေးမီရက်များမှစ၍ ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်း ပြန်လည် မြင့်မားလာခဲ့သည်။

အိန္ဒိယအစိုးရသည် ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်က နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအစီအစဉ်ကို စတင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ပြီး ထိုအချိန်မှစ၍ လက်ရှိအချိန်ထိ ပြည်သူ ၅၃ သန်းကျော်အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ		
ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ	၁၂၅၅၇၅၀၂	ဦး
သေဆုံးသူ	၂၇၅၉၀၉၇	ဦး
ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ	၁၀၁၃၈၇၀၉၈	ဦး

# သာစည်မြို့နယ်၌ ငွေကျပ်သိန်း ၄၆၈၀ တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးရှူးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင် သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မတ် ၂၄ ရက် ည ၉ နာရီခွဲတွင် သာစည် မြို့နယ် တောင်ကြီး-သာစည်

သွားကားလမ်း ကျွဲတပ်ဆုံ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် တောင်ကြီး-မြဝတီ ခရီးသည်တင် ယာဉ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာမှ ယာဉ်ပေါ်တွင် လိုက်ပါလာသည့် ခရီးသည် ခွန်မောင်သိန်းနှင့်

သက်ဦးတို့၏ခရီးဆောင်အိတ်များ အတွင်းမှ ငွေကျပ်သိန်း ၄၆၈၀ တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးရှူးသွပ်ဆေးပြား ၃၁၂၀၀၀ ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ သည်။

စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်အရ သိမ်းဆည်းရမိသော စိတ်ကြွေးရှူးသွပ် ဆေးပြားများအား ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ဆီဆိုင်မြို့နယ်မှ ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့နယ်သို့ သယ်ဆောင် ရောင်းဝယ်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားရှိ ပြီး ကွင်းဆက်တရားခံများ စစ်ဆေးဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ခွန်မောင်သိန်းနှင့် သက်ဦးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွ ရှူးသွပ်ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

# အင်းတော်နှင့် နောင်ချိုမြို့နယ်တို့၌ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင် သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် မအေးငယ်(ခ)အားလီ မောင်းနှင့် လာသော ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့် စစ်ဆေးရာမှ ဘိန်းဖြူ သူညီ ဒသမ ၄၄ ကီလိုနှင့် စိတ်ကြွေးရှူးသွပ် ဆေးပြား ၃၉၅ ပြား တို့ကိုလည်း ကောင်း။



မအေးငယ်(ခ)အားလီ အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွေးရှူးသွပ် ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ထို့အတူ ယင်းနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နောင်ချိုမြို့နယ် အိုရီယမ်တယ်တိုးဂိတ်အနီးတွင် စစ်ဆေးရေး ဆောင်ရွက်နေစဉ် အမျိုးသား တစ်ဦး(စိစစ်ဆဲ)မှာ ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်ခြင်းမရှိဘဲ မောင်းနှင်ထွက်ပြေးသွားသဖြင့်

လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ နောင်ချိုမြို့ ဘူတာရပ်ကွက် နောင်ချိုဘူတာ အနီး၌ အဆိုပါ ဆိုင်ကယ်ကို တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ဘိန်းဖြူ ၁ ဒသမ ၂၁ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ကြောင်း သိရသည်။ ရဲပြန်ကြား

အမျိုးသား တစ်ဦး(စိစစ်ဆဲ)အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထား ကြောင်း သိရသည်။

Time	Program	Time	Program
6:00 AM	ရတနာသုတ် ဖရိုတ်တရားတော်	3:30 PM	ပြန်ဟောင်းအရေး အလေးအနက်တွေ့လျှ တစ်ညလုံး စကားသံများ ဦးရီလီနီနီနီနီနီ (မရိုင်း-၅)
7:00 AM	BREAKFAST NEWS	5:20 PM	(၇၆)နှစ်ပြောက်တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနား 'မရှိခြင်းစိတ်ကောင်းပြည့်သူတင်မတော်သား'
8:45 AM	လူနေမှုအဆင့်မြင့်မားရေး မြို့ပြအိမ်ရာမှဆောင်ရွက်ပေး	6:20 PM	ထုတဝင်ပြော သီရိဝတီ
10:00 AM	သတင်းထဲက သတင်း	7:25 PM	သတ္တဗျူဟာ (ခရီး-၂၀)
10:40 AM	လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော အခြေအနေအထားကို နိုင်ငံလုံးတစ်ဝန်းဆိုင်ရာ	8:00 PM	ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း
1:30 PM	MRTV NATIONAL NEWS	9:00 PM	(၇၆)နှစ်ပြောက်တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနား 'ပင်လယ်ပြာမှ အာဇာနည်သီလျား'
3:00 PM	Grade-10 တာဝန်ထမ်းဆောင်မှုများ (မြို့ပတ်အာသာရပ်)	9:30 PM	(၇၆)နှစ်ပြောက်တပ်မတော်နေ့ ဂုဏ်ပြုခေတ်ပြောင်းဆက်မှု အစီအစဉ်

www.mrtv.gov.mm

# တရားမဝင် ကျွန်းသစ်ခွဲသားများ သိမ်းဆည်းရမိ

ကျိုက်ထို မတ် ၂၅ ကျိုက်ထိုမြို့နယ် မရမ်းချောင်းကျေးရွာ ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် ကားလမ်းဘေးရှိ မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်း၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု(မော်လမြိုင်)မှ ရဲအုပ် သုမောင်၊ အကောက်ခွန်ဌာနမှ အကောက်ခွန်မှူး ဦးသန့်ထူး အောင်၊ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ တောအုပ်ကြီး ဦးဝင်းဗိုလ်တို့ပါဝင်သော စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့သည်

ယနေ့နံနက် ၇ နာရီခန့်တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ မွန်ပြည်နယ်သို့ မြင့်ဦး မောင်းနှင့်လာသည့် ၁၈ ဘီး တွဲယာဉ်အား သတင်းအရရပ်တန့်စစ်ဆေး ခဲ့ရာ ယာဉ်ပေါ်တွင် တရားမဝင်သယ်ဆောင် လာသော ကျွန်းသစ် ၁၂ တန်ခန့် ရှာဖွေတွေ့ရှိရသဖြင့် သစ်တောဥပဒေအရ အရေးယူနိုင်ရန် စစ်ဆေးလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမောင်(ကျိုက်ထို)

# သစ်ပင်စိုက်မှု အရိပ်ရ၏ ရိပ်ခိုနားနေ အပန်းဖြေ၏

# ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် မှိုဝင်ရွာအနီး ပင်လယ်ပြင်၌ တရားမဝင်သစ်များ တင်ဆောင်လာသော သစ်မှောင်ခိုလှေတစ်စင်းအား ဖမ်းဆီးရမိ

မောင်တော မတ် ၂၅ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် မှိုဝင်ရွာအနီး ပင်လယ်ပြင်၌ တရားမဝင်သစ်များ တင်ဆောင်လာ သော လှေတစ်စင်းအား မတ် ၂၃ ရက် ညနေ ၇ နာရီ ခန့်က ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



တို့အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ဖမ်းဆီးရမိသော ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ များအား စစ်ဆေးမေးမြန်းချက်များအရ စက်လှေ ပိုင်ရှင်မှာ စစ်တွေမြို့ ကုန်တန်းရပ်ကွက်နေ ဦးတင်အေး နှင့် သစ်ပိုင်ရှင်မှာ စစ်တွေမြို့ ရွာကြီးတောင်ရပ်ကွက်နေ ဦးကျော်သန်းဖြစ်ပြီး ၎င်းစက်လှေသည် တောင်ကုတ်

မြို့ ကမ်းအောက်ရွာမှ သစ်များတင်ဆောင်မောင်းနှင် လာရာ မှိုဝင်ရွာ၏ အနောက်တောင်ဘက် တောစပ် တွင် ဖမ်းဆီးခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါသစ်များ အား ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ တက္ကနာဖီမြို့သို့ သွားရောက် ရောင်းချမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

အပြင်ထွက်တိုင်း Mask တပ်ပါ

ကီပစ်ကီအထုတ်ထုတ်ကြရီ

LET'S BEAT COVID TOGETHER

မိမိနှင့် မိမိ မိသားစု လုံခြုံစေချင်ပါသလား။ တတ်နိုင်သမျှ အိမ်တွင်နေပါ။ မပြစ်မနေ အပြင်ထွက်တိုင်း ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း ကို စနစ်တကျအသုံးပြုပါ။ အသုံးပြုပြီး ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်းကို အမှိုက်ပုံးထဲသို့ စနစ်တကျစွန့်ပစ်ပါ။ ပြီးလျှင် လက်ကို စနစ်တကျပြန်ဆေးပါ။

# ပုထုဇဉ်

## သမားအို

တစ်နေ့က ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်တစ်ခုမှ စာဆို စစ်သည်ကြီးတစ်ဦးနဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခန်းကို ကြည့်လိုက်ရတယ်။ မှတ်မှတ်သားသား သူ့စကား ထဲမှာ သူဟာ အငြိမ်းစားစစ်သည်လို့ မခံယူဘဲ သက်ကြီးစစ်သည်တစ်ဦးအဖြစ် ရပ်တည်နေတယ်။ အချိန်မရွေး တိုင်းပြည်တာဝန်ကို အသက်ပေး ထမ်းဆောင်မယ်လို့ နေ့စဉ်သစ္စာအဓိဋ္ဌာန်လေးချက် ကို ရွတ်ဆိုဆဲဖြစ်တယ်ဆိုတာ ကြားရတော့ ကိုယ့်ဘဝကိုယ် ပြန်ကြည့်မိတယ်။ အသက် ခြောက်ဆယ်ပြည့်လို့ အငြိမ်းစားယူခဲ့တဲ့အချိန်ကို တောင် မေ့လောက်အောင်ရှိပေမယ့် ငြိမ်းငြိမ်း မစားလောက်တဲ့ ပင်စင်လစာလေးကိုဖြည့်ဖို့

ကိုယ့်လူနာတွေကို သေမင်းလက်ထဲက ဆွဲမထုတ် နိုင်တဲ့ အခြေအနေတွေမှာတော့ ပြောမပြနိုင်တဲ့ ဝေဒနာတွေ ခံစားခဲ့ရပါတယ်။  
ဒါပေမဲ့ “ကတိသစ္စာပြုသည့်အတိုင်း ဆောင်ရွက် ပါသော် ကျွန်ုပ်သည် ကောင်းကျိုးမင်္ဂလာအဖြာဖြာ နှင့် ပြည့်စုံပါစေသား” ဆိုတဲ့တောင်းဆိုမှုတွေ အခုဒီစာရေးနေတဲ့အချိန်အထိ ပြည့်စုံနေပါတယ်။  
“ကတိသစ္စာ၊ တည်သောအခါဝယ် ဩဇာလေးနက်၊ ပေါ်ဆီတက်၍ နွယ်မြက်သစ်ပင်၊ ဆေးဖက်ဝင်၏” ဆိုစကား အတိုင်းပဲလူနာတွေကိုလူကောင်းတွေဖြစ်လာအောင် လူကောင်းတွေကို လူနာမဖြစ်အောင် စောင့်ရှောက်

သွားတာ ကြားရ၊ မြင်ရတော့ စိတ်ထိခိုက်မိတယ်။ ဆရာဝန်တွေဆိုရတဲ့ ကတိသစ္စာဟာ ဟစ်ပို ကရီးတီးဆိုတဲ့ သမားတော်ကြီးက စတင်ချပေး လိုက်တဲ့ (Hippocratic Oath)ကို အခြေခံပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ကျွန်တော်တို့ သစ္စာဆိုတဲ့အခါမှာ “ကမ္ဘာတစ်လွှား ထင်ရှားကျော်ကြားခဲ့သော သမား ဟူးရားကြီးများအား သက်သေထား၍” သစ္စာဆိုခဲ့ကြ တာပါ။ ဒီလိုသက်သေထားပြီး ဆရာဝန်တွေ ဖြစ်လာ ကြပေမယ့် နောက်ထပ်ကျော်လွှားရမယ့် လုပ်ငန်း နှစ်ရပ်ရှိပါတယ်။ အဲဒါတွေကတော့-  
❖ ဆရာဝန်မှတ်ပုံတင် ရဖို့အတွက် “မြန်မာနိုင်ငံ ဆေးကောင်စီဥပဒေ” အတိုင်း သတ်မှတ်ထား

☆ ဒုတိယစည်းက - မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီ ဥပဒေ။  
☆ တတိယစည်းက - အစိုးရဝန်ထမ်း စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းတွေ။  
ဆရာဝန်လိုင်စင် (ဆမ) မရတဲ့သူတွေကတော့ ကြိုက်တာလုပ်နိုင်တယ်ဆိုတာတောင် လူ့အဖွဲ့ အစည်းရဲ့ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့ထုံးစံ၊ ဥပဒေတွေကို တော့ မလိုက်နာလို့မရဘူး။  
စည်းသုံးစည်းကိုတော့ ကျော်လို့မရ  
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံ၊ ဆေးခန်း ဖွင့်ထားတဲ့သူတွေ ကျပြန်တော့လည်း မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီက ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ ဥပဒေကို မလိုက်နာလို့မရဘူး။ အစိုးရဝန်ထမ်း (Government Staff) လို့ပဲ ခေါ်ခေါ်၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်း (Civil Servant) လို့ပဲ ခေါ်ခေါ်၊ ဝန်ထမ်းဆရာဝန်တွေအနေနဲ့ စည်းသုံး စည်းကမ်းတွေ ကျော်လို့မရပါဘူး။ ဒီစည်းသုံးစည်း ထဲမှာ မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီအနေနဲ့ သူ့ရဲ့ ဥပဒေကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ရင် အရေးယူနိုင်တဲ့ ပြစ်ဒဏ်တွေကိုလည်း အတိအလင်းပြဋ္ဌာန်းထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

**ချင့်ချိန်စာနာဖို့အတွက် ဥပမာတစ်ခုကို တင်ပြလိုပါတယ်။ “နှလုံးရောဂါ အသည်းအသန်ခံစားနေရတဲ့ ခင်ပွန်းသည်ကို ဆေးရုံအချိန်မီပို့ခဲ့ပေမယ့် ဆရာဝန်တွေ CDM လုပ်နေလို့ ကြည့်မယ့်သူမရှိဘူး။ တစ်ခါရောက်လာတဲ့သူကလည်း အရေးပေါ် အလုပ်တွေကို မလုပ်တတ်ဘူး။ ဒီလိုနဲ့ မနက် ၄ နာရီခွဲ (၅ - ၂ - ၂၁) မှာ ကျွန်မရဲ့ခင်ပွန်းသည် ကွယ်လွန်သွား ခဲ့တယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိတယ်ဆိုပြီး အလောင်းကို ချက်ချင်းသယ်သွားကြပေမယ့် အသုဘပို့လို့မရဘဲ ကွယ်လွန် သူရဲ့ပစ္စည်းတွေကိုပိုက်ပြီး မနက် ၁၀ နာရီအထိ စောင့်ပြီးမှ ကွန်ရက်တင်လုပ်ဖို့ ခေါ်သွားခဲ့တယ်။ ကွန်ရက်တင်စင်တာမှာ တစ်ပတ်လုံးထားခဲ့ပေမယ့် ပိုးစစ်ပေးမယ့်သူလည်းမရှိဘူး။ အဲဒီအချိန်မှာ ကျွန်မရဲ့သားသမီးတွေနဲ့မြေးတွေဟာ အိမ်မှာနေရာကနေ နောက်ကွန်ရက်တင်စင်တာကို ထပ်မံအပို့ခံလိုက်ရတယ်။ ပိုးမတွေ့ဘူးဆိုပြီး တစ်ပတ်နေမှအိမ်ပြန် ရတယ်။ ကွယ်လွန်သူအတွက် ပြုသင့်ပြုထိုက်တာတွေလည်း ဘာမှမလုပ်လိုက်ရဘူး” လို့ ကိုယ်တွေ့ကြုံခဲ့ရတဲ့သူမှ ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးက CDM အကြောင်းကို ပြောပြလာခဲ့။**

အလုပ်တွေရှာလုပ်ရင်း လူတွေရဲ့ကျန်းမာရေး အတွက် မသေမချင်းပေးဆပ်နေရတဲ့ သမားအို တစ်ယောက်ရဲ့ဘဝကို သက်ကြီးစစ်သည်လို့ပဲ တွယ်တာနေမိတယ်။  
ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမထဲမှာ သစ္စာဆို ကွာခြားချက်တစ်ခုတော့ ရှိပါတယ်။ သစ္စာ အဓိဋ္ဌာန်ဆိုတဲ့ ကိစ္စကတော့ တစ်သက်မှာ တစ်ခါ ပဲ ဆိုခဲ့ဖူးတာပါပဲ။ ဆရာဝန်ဆိုတဲ့ဘွဲ့ယူတဲ့နေ့က ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမထဲမှာ သစ္စာဆိုခဲ့တာ ခပ်ရေးရေးမှတ်မိနေတယ်။ လိုရင်းအချက်အလက် တွေကိုပဲ စွဲမှတ်ထားရင်း လုပ်ကိုင်စားသောက်လာခဲ့ တာ ဒီကနေ့အထိပါ။ အဆင့်အတန်းမခွဲခြားဘဲ ကိုယ့်ရဲ့သွေးသားအရင်းကဲ့သို့ သဘောထားကာ လူနာတွေကို ကုသပေးတယ်ဆိုတဲ့ စိတ်ကလေးကို မွေးထားရင်း ဆေးကျောင်းသားဘဝ၊ အလုပ်သင် ဘဝ၊ ဝန်ထမ်းဆရာဝန်ဘဝကနေပြီး သမားအိုဘဝ ရောက်လာခဲ့တယ်။ ရှေးစကား “သမားဆို-အိုမှ” ဆိုတာလေးကို တခြားသူတွေ မေ့သွားပေမယ့် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် အားပေးနေရတယ်။  
“ကျွန်ုပ်တို့သည် ဆည်းပူးတတ်မြောက် ထားသော ဆေးပညာဖြင့် ဂီလာနပုဂ္ဂိုလ်များ၏ ကျန်းမာရေးကို စေတနာမေတ္တာရှုထား၍ လူမျိုး၊ ဘာသာ၊ ဆင်းရဲ၊ ချမ်းသာမရွေး စွမ်းစွမ်းတစ် စောင့်ရှောက်ကုသပါအံ့” လို့ ဆိုခဲ့ဖူးတဲ့ ကတိ သစ္စာကိုတော့ အနှစ်သာရမပျောက်အောင် ထိန်းခဲ့ တယ်။ ဆရာဝန်တစ်ယောက်ရဲ့ အဓိဋ္ဌာန်ပြု ကတိ သစ္စာ (၂၄ x ၇ x ၂၆၅) မပျက်စေရဘဲ တစ်သက်တာ အလုပ်လုပ်နေခဲ့တယ်။ ၂၄ နာရီ၊ ခုနစ်ရက်လုံး၊ တစ်နှစ်တာလုံး၊ ပြီးတော့ တစ်သက်တာလုံး။ နားချိန်၊ စားချိန်မရှိတော့ဘူးလားလို့ မေးရင်လည်း အများကြီးရှိပါတယ်လို့ ပြောရမှာပဲ။ ဥက္ကဋ္ဌတို့ကျတဲ့ အချိန်တွေမှာ အိပ်ရေးပျက်ပေမယ့် အားတိုင်း စားနေကြတာမို့ အာဟာရမပျက်၊ လူနာတွေရဲ့ အသက်တွေကို ကယ်လိုက်နိုင်တဲ့အခါမှာဖြစ်ရတဲ့ “ပီတိ”နဲ့ အားရှိပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ လူနာတွေရဲ့ ဝေဒနာတွေ၊ လူနာဆွေမျိုးတွေရဲ့ ဆင်းရဲဒုက္ခတွေ၊

နေဆဲဖြစ်ပေမယ့်နွယ်မြက်သစ်ပင်တွေဟာ အလကား နေရင်း ဆေးဖက်ဝင်ဘူးဆိုတာရယ်။ အဲဒီဆေးပင် ဆိုတာဟာလည်း မြေဆီဩဇာမရှိတဲ့နေရာမှာပေါက် ရင် အသုံးမဝင်ဘူးဆိုတာရယ်။ ဒါတွေဟာ ကတိသစ္စာ တည်တဲ့သမားတော်တွေရဲ့ လက်ထဲမှာသာ ဖြစ်နိုင် တယ် ဆိုတာတွေကို ဘဝပေးအသိနဲ့ သိခဲ့ရပါတယ်။  
အရေးကြီးတဲ့သစ္စာကတိကတော့- “ဆေးပညာ ဖြင့် လူသားတို့၏ ဘဝနှင့်အသက်ကို တန်ဖိုးထား လေးစား၍ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပါအံ့။” ဆိုတဲ့ ကတိပါပဲ။ ချင့်ချိန်စာနာဖို့အတွက် ဥပမာတစ်ခုကို တင်ပြလိုပါတယ်။ “နှလုံးရောဂါ အသည်းအသန် ခံစားနေရတဲ့ ခင်ပွန်းသည်ကို ဆေးရုံအချိန်မီပို့ခဲ့ ပေမယ့် ဆရာဝန်တွေ CDM လုပ်နေလို့ ကြည့်မယ့်သူ မရှိဘူး။ တစ်ခါရောက်လာတဲ့သူကလည်း အရေးပေါ် အလုပ်တွေကို မလုပ်တတ်ဘူး။ ဒီလိုနဲ့ မနက် ၄ နာရီခွဲ (၅ - ၂ - ၂၁)မှာ ကျွန်မရဲ့ခင်ပွန်းသည် ကွယ်လွန် သွားခဲ့တယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိတယ်ဆိုပြီး အလောင်းကို ချက်ချင်းသယ်သွားကြပေမယ့် အသုဘ ပို့လို့မရဘဲ ကွယ်လွန်သူရဲ့ ပစ္စည်းတွေကို ပိုက်ပြီး မနက် ၁၀ နာရီအထိစောင့်ပြီးမှ ကွန်ရက်တင်လုပ်ဖို့ ခေါ်သွားခဲ့တယ်။ ကွန်ရက်တင်စင်တာမှာ တစ်ပတ် လုံးထားခဲ့ပေမယ့် ပိုးစစ်ပေးမယ့်သူလည်း မရှိဘူး။ အဲဒီအချိန်မှာ ကျွန်မရဲ့သားသမီးတွေနဲ့ မြေးတွေဟာ အိမ်မှာနေရာကနေ နောက်ကွန်ရက်တင်စင်တာကို ထပ်မံအပို့ခံလိုက်ရတယ်။ ပိုးမတွေ့ဘူးဆိုပြီး တစ်ပတ်နေမှ အိမ်ပြန်ရတယ်။ ကွယ်လွန်သူအတွက် ပြုသင့်ပြုထိုက်တာတွေလည်း ဘာမှမလုပ်လိုက် ရဘူး” လို့ ကိုယ်တွေ့ကြုံခဲ့ရတဲ့သူမှ ရန်ကုန် ဆေးရုံကြီးက CDM အကြောင်းကို ပြောပြလာခဲ့ ပါတယ်။  
စိတ်ထိခိုက်မိ  
သမားအိုတစ်ယောက်အနေနဲ့ သမားပျိုတွေရဲ့ လုပ်ရပ်တွေကို ကာကွယ်ဖြေရှင်းပေးချင်ပေမယ့် ဘယ်လိုပြောရမလဲမသိ။ ဒီဆေးရုံတစ်ရုံတည်း မဟုတ်ဘဲ နေရာတော်တော်များမှာ ဆရာဝန်တွေ ဟာ တာဝန်ကျရာ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းတွေကို စွန့်ခွာ

တာတွေကို လိုက်နာပြီး ဆရာဝန်မှတ်ပုံတင် (ဆ/မ) ရပြီးမှ ဆေးကုသပိုင်ခွင့်။  
❖ အစိုးရဝန်ထမ်းအဖြစ် ဆောင်ရွက်မယ်ဆိုရင် ဝန်ထမ်းစည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းတွေကို သစ္စာရှိရှိ လိုက်နာရမယ့်တာဝန်။  
ဒီလိုမျိုး ကြီးလေးတဲ့ဝန်ကို ထမ်းနိုင်မှ ဝန်ထမ်း ဆရာဝန်ဖြစ်နိုင်တယ်ဆိုတာပါ။  
ဆေးပညာဘွဲ့ကိုလည်း လွယ်လွယ်ကူကူ မရနိုင်ပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ခေတ်က ဆေးကျောင်းမှာ ရှစ်နှစ် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားရတယ်။ အချို့သမားပျို တွေဆိုရင် ဆေးကုတဲ့အလုပ်ကို မလုပ်ဖြစ်ကြဘူး။ အဲဒါဆိုရင် ဆရာဝန်မှတ်ပုံတင် မရဘူး။ ဆရာဝန် မှတ်ပုံတင်ရတဲ့သူတွေကလည်း ဝန်ထမ်းဘဝရဲ့ ဒုက္ခ တွေကို မခံနိုင်ဘူး။ ကိုယ်ပိုင်ဆေးခန်းတွေဖွင့်ပြီး အောင်မြင်နေကြသူတွေလည်း အများသားပါ။ ဘယ်သူ့အမိန့်အာဏာမှ နာခံစရာမလိုဘူး။ (Civil Disobedience Movement-CDM) လုပ်စရာမလိုဘူး။  
ဒါပေမဲ့ အစိုးရဝန်ထမ်းတွေဖြစ်လာပြီဆိုရင် တော့ စည်းသုံးစည်း တားပြီးဖြစ်နေတာကို သတိချပ် ရပါမယ်။  
☆ ပထမစည်းက - ဆရာဝန်အဓိဋ္ဌာန်ပြုကတိ သစ္စာ။

ဒါပေမဲ့ ဆရာဝန်ဆိုတာလည်း “ပုထုဇဉ်” ပဲလေ။ စိတ်ခံစားချက်တွေရှိတယ်။ ကြေကွဲတာ တွေ၊ ပေါက်ကွဲတာတွေဆိုတဲ့ ဒေါသနှစ်မျိုးကိုလည်း ထိန်းရတာခက်တယ်။ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ဂရုမစိုက် ရင်တောင်မှ ထိတွေ့ဆက်ဆံနေရတဲ့လူတွေရဲ့ ဒုက္ခတွေ၊ ဝေဒနာတွေကို မျှဝေခံစားပေးရင်း မနိုင် မနင်း ဖြစ်ရတယ်ဆိုတာ ကျွန်တော်ကိုယ်တွေ့ပါ။  
အရာရာဟာ ပြောင်းလဲပါတယ်။ ဝေဒနာတွေ၊ ခံစားချက်တွေကို တစ်သက်တာပိုက်ထွေးမထားဘဲ သတိတရားနဲ့ ဆင်ခြင်ပြီး ကိုယ်တာဝန်ရှိတဲ့ လုပ်ငန်းခွင်၊ ကိုယ့်ကို အသက်အပ်ထားရတဲ့ ဂီလာနဝေဒနာရှင်တွေအတွက် တစ်ချက်ကလေး ငဲ့ကွက်ပြီး ကြည့်ပေးပါ။ စည်းစားနိုင်ဖို့ အချိန်ရပြီ ဆိုရင်တော့ ဆိုခဲ့တဲ့ ကတိသစ္စာနဲ့ပတ်(၄) “ကျွန်ုပ် သည် သမားကောင်းတစ်ဦး၏ ကိုယ့်ကိုယ်ကျင့် တရားနှင့်မွန်မြတ်သည့်ဂုဏ်သိက္ခာအစဉ်အလာကို ထိန်းသိမ်းပါအံ့” ကို အဖန်ဖန်စည်းစားကြပါ။ မိမိ ကိုယ်ကို ထိန်းသိမ်းရင်း မြန်မာနိုင်ငံကြီးရဲ့ ကျန်းမာရေးအခြေခံအဆောက်အအုံ (Health Infrastructure) ကြီးကိုလည်း မယိုင်မလဲ ခိုင်မြဲအောင် စောင့်ရှောက်ကြစေချင်ပါတယ်။  
ဆရာဝန်ဆိုတာ သာမန်ဆရာမဟုတ်ပါဘူး။ လူသားထုကြီးရဲ့အသက်ကို ကယ်တင်နိုင်စွမ်းရှိတဲ့ မြင့်မြတ်တဲ့ ပညာရှင်တွေပါ။ ပညာတွေတတ်နေရဲ့ သာမက “နှိုင်းနှိုင်းချိန်ချိန် သုခမိန့်” ဆိုတဲ့အတိုင်း ပညာရှိသုခမိန့်တွေအဖြစ်နဲ့ ရပ်တည်ကြစေချင် ပါတယ်။ ခေတ်အဆက်ဆက်မှာ အစိုးရအမျိုးမျိုး ကတော့ ရှိနေမှာပါပဲ။ အစိုးရနဲ့ လူနာကို ခွဲခြား နိုင်အောင် ကြိုးစားကြပါ။ ပုထုဇဉ်ဘဝကနေ ပါရမီရှင်ဖြစ်လာအောင် အခွင့်အရေးအပြည့် ရှိတဲ့ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်း လုပ်ငန်းခွင်ထဲ ပြန်ဝင်ကြ ပါစို့။ ။

**ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံ၊ ဆေးခန်း ဖွင့်ထားတဲ့သူတွေကျပြန်တော့လည်း မြန်မာနိုင်ငံ ဆေးကောင်စီက ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ဥပဒေကို မလိုက်နာလို့မရဘူး။ အစိုးရဝန်ထမ်း (Government Staff) လို့ပဲ ခေါ်ခေါ်၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်း (Civil Servant) လို့ပဲ ခေါ်ခေါ်၊ ဝန်ထမ်းဆရာဝန်တွေအနေနဲ့ စည်းသုံးစည်းကိုတော့ ကျော်လို့မရပါဘူး။ ဒီစည်းသုံးစည်းထဲမှာ မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီအနေနဲ့ သူ့ရဲ့ဥပဒေကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ရင် အရေးယူနိုင်တဲ့ ပြစ်ဒဏ်တွေကိုလည်း အတိအလင်းပြဋ္ဌာန်းထားပြီးဖြစ်။**

# တစ်ဘဝလုံးပုန်းအောင်းနေရမယ့်သူတွေ၊ ကိုယ့်နိုင်ငံအတွင်းမှာတောင် မနေရဲတဲ့သူတွေရဲ့ စကားတွေကို နားယောင်ပြီး ဥပဒေမဲ့လုပ်ရပ်တွေလုပ်တယ်။ ကိုယ်လုပ်တဲ့လုပ်ရပ်တိုင်း အမှန်လို့ပဲထင်နေကြတာတွေကို ရပ်တန့်ကြဖို့ အချိန်တန်ပါပြီ

ဒေါ်မေရှင် (အမည်လွှဲ)

လက်ရှိအချိန်တွင် ဆူပူအကြမ်းဖက်ဆန္ဒပြမှုများကြောင့် နေ့စဉ်ကြုံတွေ့နေရသည့် ပြည်သူများ၏ အခက်အခဲများ၊ ဝန်ထမ်းအချင်းချင်း ဝေဖန်တိုက်ခိုက်ခံရမှုများ၊ ဈေးရောင်းဈေးဝယ်များ၏ ခက်ခဲစွာ ရုန်းကန်နေရမှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၎င်းတို့၏ သဘောထားအမြင်များကို ဆက်သွယ်မေးမြန်း ရေးသားလိုက်ရပါသည်။

**ပြည်သူတစ်ဦး ဒေါ်မေရှင် (အမည်လွှဲ)**  
ကျွန်မကတော့ ရန်ကုန်ကပါ။ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ ဥပဒေဘောင်အတွင်း မှာ နေမယ်ဆိုရင် ဘယ်သူ့ဘယ်သူ့ကိုမှ ကြောက်နေစရာမလိုဘူးလို့ မြင်ပါတယ်။ ဒီလိုမဟုတ်ဘဲ လမ်းပေါ်ထွက်ပြီး ဆူပူအကြမ်းဖက်ဆန္ဒပြ နေရင်တော့ လန့်နေရမှာ။ ကြောက်နေရမှာပဲလေ။ ကိုယ့်အိမ်မှာနေ လည်း ကြောက်နေရမှာပဲ။ ဒီလိုပြောရင်လည်း ဒါကနိုင်ငံအရေးအတွက် တိုက်ပွဲဝင်နေတာလို့ သူတို့တွေက ပြောကြလိမ့်ဦးမယ်။ နိုင်ငံအရေး၊ နိုင်ငံအရေးလို့သာ ပါးစပ်တွေက တဖွဖွအော်နေကြတာ လုပ်ရပ်တွေ ကတော့ တလွဲတွေပဲတွေ့နေရတယ်။ အဆောက်အအုံတွေကို မီးရှို့ တယ်၊ ကျောင်းတွေကို မီးရှို့တယ်၊ ဆီဆိုင်တွေကို မီးရှို့တယ် ဒါတွေဟာ နိုင်ငံအရေးလား။ အမြင်မတူသူတွေကို ရန်ပြုတယ်၊ ရိုက်တယ်၊ ဓားနဲ့ထိုး တယ်၊ သတ်တယ် ဒါတွေဟာ နိုင်ငံအရေးလား။ ပြည်သူပိုင်ပစ္စည်းတွေနဲ့ အဆောက်အအုံတွေကို ဖျက်ဆီးတယ် ဒါတွေဟာ နိုင်ငံအရေးလား။ ပြောရမယ်ဆိုရင် ကုန်မယ်တောင်မထင်ပါဘူး။ သူတို့တွေပြောသလို နိုင်ငံအရေးကိုကောင်းမွန်လာအောင် ရှေးရှုပြီးလုပ်နေတယ်ဆိုရင် ဒီလို ကိစ္စရပ်တွေကို လုပ်မယ်မထင်ပါဘူး။ အခုလို ဆူပူအကြမ်းဖက်ဆန္ဒပြနေ တာတွေဟာ မင်းမဲ့စရိုက်ဆန်လွန်းပါတယ်။ ကိုယ်လုပ်တဲ့လုပ်ရပ်တွေ က တကယ်ပဲနိုင်ငံအရေးကို လုပ်နေတာလားဆိုတာကို သတိချပ်စေ ချင်ပါတယ်။

အခုဆိုရင် နောက်ကွယ်ကနေ ဝါဒမှိုင်းဖြန့်လှုံ့ဆော်ဆောင်ရွက် ပေးသူတွေ၊ ထောက်ပံ့ပေးသူတွေ ထွက်ပြေးနေရတယ်။ ဒီလိုပဲ တစ်ဘဝ လုံးပုန်းအောင်းနေရမယ့်သူတွေ၊ ကိုယ့်နိုင်ငံအတွင်းမှာတောင် မနေရဲတဲ့ သူတွေရဲ့ စကားတွေကို နားယောင်ပြီး ဥပဒေမဲ့လုပ်ရပ်တွေလုပ်တယ်။ ကိုယ်လုပ်တဲ့လုပ်ရပ်တိုင်း အမှန်လို့ပဲ ထင်နေကြတာတွေကို ရပ်တန့် ကြဖို့ အချိန်တန်ပါပြီလို့ ပြောပါရစေ။

**နိုင်ငံဝန်ထမ်းတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးချစ်မောင်(အမည်လွှဲ)**

ကျွန်တော်ကတော့ နေပြည်တော်မှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေတဲ့ နိုင်ငံဝန်ထမ်းတစ်ဦးပါ။ ကျွန်တော်တို့ဌာနက လုပ်ငန်းသဘောသဘာဝ အရ စုပေါင်းလုပ်ကိုင်ရတဲ့လုပ်ငန်းမျိုးပါ။ အခုလောလောဆယ်တော့ CDM လုပ်သွားတဲ့ ဝန်ထမ်းတချို့ကြောင့် လုပ်အားအနည်းငယ် လျော့နည်း သွားပေမယ့်လည်း အခက်အခဲတစ်စုံတစ်ရာမရှိပါဘူး။ အဲဒီအခက်အခဲ ကလည်း အချိန်အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိပဲ ဖြစ်မယ်လို့ထင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဌာနက CDM လုပ်သွားကြတဲ့ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်

ဟောင်း သူငယ်ချင်းတွေကို ကျန်နေခဲ့သူတွေအားလုံးက မေတ္တာမပျက် ဘဲရှိနေပါတယ်။ အခုဆိုရင် CDM သမားတွေကို ဌာနမှအရေးယူအပြစ် ပေးလို့ အလုပ်ပြုတ်ခဲ့ကြပါပြီ။ ဒီလိုအလုပ်ထုတ်ပယ်လိုက်တော့ သူတို့ တွေက ကိုယ်လုပ်ခဲ့တဲ့ဌာနနဲ့ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်တွေကို လိုင်းပေါ်မှာ တိုက်ခိုက်တယ်၊ ဝေဖန်တယ်၊ အရှက်ခွဲတယ်၊ ရှုတ်ချတယ်၊ ဆဲဆိုတယ်၊ ကိုယ်နဲ့မတူကိုယ့်ရန်သူလိုမြင်တယ်၊ နောက်ဆုံးတိရစ္ဆာန်နဲ့နှိုင်းတယ်။ ဒီလိုကိစ္စမျိုးတွေဟာ အခြားဌာနဆိုင်ရာတွေမှာရှိတဲ့ CDM မလုပ်တဲ့ ဝန်ထမ်းတွေလည်း ကြုံတွေ့နေရပါတယ်။

ဒီနေရာမှာ CDM လုပ်တဲ့ အဓိကရည်ရွယ်ချက်က အစိုးရရဲ့ အုပ်ချုပ်မှုယန္တရားကို ရပ်တန့်သွားဖို့နဲ့ အစိုးရကိုဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြဖို့ အတွက်လား။ ကိုယ့်ရဲ့လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်ဟောင်းတွေကို ဝေဖန်တိုက်ခိုက် ဖို့အတွက်လားဆိုတာ မသဲကွဲဘူး။ ဘယ်လိုရည်ရွယ်ချက်တွေနဲ့လုပ်နေ တယ်ဆိုတာမသိပေမယ့် ကျန်နေခဲ့တဲ့ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်ဟောင်းတွေ၊ သင်ဆရာ၊ မြင်ဆရာတွေနဲ့ သူတို့တွေ နေပူလို့အရိပ်ပေးခဲ့တဲ့ ဒီဌာနကြီး ကို ဝေဖန်တိုက်ခိုက်နေကြတာတွေဟာ တစ်နေ့တခြား ပိုပိုဆိုးလာတာ တွေ့နေရတယ်။ တကယ်တမ်းပြောရမယ်ဆိုရင် CDM လုပ်သွားသူဟာ ဒီဌာနကို အမှီပြုပြီး ဘွဲ့လက်မှတ်တွေရယူနိုင်ခဲ့သလို လုပ်ငန်းခွင်အတတ် ပညာတွေ ဆည်းပူးခွင့်ရခဲ့ကြပေမယ့် အခုတော့သူတို့တွေရဲ့ အဓိက ရည်ရွယ်ချက်တွေ ပျောက်ဆုံးခဲ့ရပြီ။

ဒီနေရာမှာ သူငယ်ချင်းတစ်ယောက်နဲ့ စကားပြောဖြစ်တာ လေးကို ပြောပြချင်ပါတယ်။ သူက ဘာပြောလဲဆိုတော့ သူ့ဘဝ တစ်လျှောက်လုံးကောင်းတာတွေ လုပ်လာသလို စိတ်ကိုလည်း အမြဲ ဖြူစင်အောင်ထားလာတာပဲ။ သူ့ဘဝတစ်လျှောက်လုံး အဲဒီလိုလုပ်လာ ခဲ့တာကို သူ့ရဲ့ပတ်ဝန်းကျင်က ကြာလာတော့ ရိုးသွားပါတယ်တဲ့။ ဒါဟာမှန်လား။ မှားလားတော့ မသိဘူးတဲ့။ ကျွန်တော်က သိပ်မှန်တာပေါ့ သူငယ်ချင်း။ ဒါဟာဖြစ်တတ်တဲ့ သဘာဝပါ။ ရိုးတာမရိုးတာ သူတို့ အလုပ်ပါ။ ကိုယ်က ကိုယ့်တန်ဖိုးနဲ့ကိုယ်ပါ။ ကောင်းတာလုပ်ခဲ့တာတွေကို ဆက်ထိန်းဖို့၊ ဖြူစင်နေတဲ့ စိတ်ကို ဆက်လက်ဖြူစင်အောင် ထိန်းဖို့က ဘယ်သူ့တာဝန်လဲလို့ မေးတော့။ သူက ကိုယ့်တာဝန်ပါလို့ ပြန်ဖြေတယ်။ ဟုတ်တယ်သူငယ်ချင်း အဖြူနဲ့အမည်း။ အမှားနဲ့အမှန်ဆိုတာလဲ အမြဲ ဒွန်တွဲနေတာ။ လောကမှာပြင်ပေးလို့ အခက်ဆုံး လူတစ်ယောက်ရှိတယ်။ အဲဒါကိုယ်ကိုယ်ကိုယ် မှန်တယ်ချည်းထင်ပြီး ကိုယ့်အမှားကိုယ်မသိသူဘဲ ဖြစ်တယ်။

ဒီလိုပါပဲ ကျွန်တော်ရဲ့ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်ဟောင်း သူငယ်ချင်းတွေ အနေနဲ့ အမှားနဲ့အမှန်ခွဲခြားပြီး တိုက်ခိုက်တာတွေ၊ ဝေဖန်တာတွေ၊ အရှက်ခွဲတာတွေ၊ ရှုတ်ချတာတွေ၊ ဆဲဆိုတာတွေကို လုပ်သင့်၊ ပြောသင့်၊ ရေးသင့်လားဆိုတာ ချင့်ချိန်စဉ်းစားတွေးတောပြီး အကောင်းတွေကြား ထဲက အကောင်းဆုံးကို ရွေးချယ်နိုင်ကြလိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

**ဈေးသည်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးကြွက် (အမည်လွှဲ)**

ကျွန်တော်ကတော့ ဈေးသည်တစ်ဦးပါ။ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နဲ့ အသားငါးတွေကို ဆိုင်ကယ်နဲ့ တစ်ရွာဝင် တစ်ရွာထွက် သွားပြီးရောင်းချ ပါတယ်။ အရင်ကဆိုရင် မနက် ၄ နာရီလောက်ကတည်းက ထပြီး ဈေးကိုသွားတယ်။ ဈေးရောက်လို့ ဝယ်ခြိမ်းပြီးတာနဲ့ ပါဆယ်အိတ်နဲ့ ထုပ်ပိုးတယ်။ ပြီးတာနဲ့ စားသုံးသူတွေရှိတဲ့ ရွာတွေကို မနက် ၆ နာရီ အရောက်သွား ရောင်းချရပါတယ်။ အဲဒီအချိန်ကနေစပြီး မနက် ၁၁ နာရီ အထိ ကျေးရွာလေးရွာလောက်ကို သွားပြီးတော့ရောင်းချပါတယ်။ မကုန်ဘဲ ကျန်နေသေးရင်တော့ နောက်တစ်ရွာကို သွားရောင်းပါတယ်။ ဈေးရောင်းလို့ ကုန်သွားရင်တော့ အိမ်ပြန်ပြီး နားရတာပေါ့ဗျာ။ ညနေ ပိုင်းဆိုရင်လည်း ညနေ ၃ နာရီ ဈေးသွားပြီး ညနေ ၅ နာရီကနေ ည ၉ နာရီလောက်အထိ ရောင်းချပါတယ်။ ညနေပိုင်းကျ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နဲ့ အသားငါးအပြင် ဖောက်သည်တွေမှာတဲ့ အသုတ်တို့၊ မုန့်ပဲသရေစာတွေ ကိုလည်း ရောင်းချတာဆိုတော့ အဆင်ပြေပါတယ်။

အခုဆိုရင် ဆူပူအကြမ်းဖက်တဲ့ပုံစံမျိုးတွေ လုပ်လာကြတော့ ဈေးရောင်းရတာ အဆင်မပြေတော့ပါဘူးဗျာ။ ဆန္ဒပြသူတွေက လမ်းမှာ ရှိတဲ့ နိုင်ငံပိုင်ပစ္စည်းတွေကိုလည်း ဖျက်ဆီးတာတွေ၊ လမ်းတွေပိတ်ဆို့ တာတွေရှိလာတယ်။ ဒီလိုမျိုးကြုံလာရင် အဲဒီလမ်းကို မသွားရဲတော့ဘူး။ အရိုက်ခံရမှာကြောက်နေရလို့ ရှောင်ကွင်းမောင်းရတယ်။ ဒီလိုတွေ ရှောင်ကွင်းမောင်းနေရတော့ ဆိုင်ကယ်ဆီဖိုးလည်း ပိုကုန်တယ်။ ဆီဈေး ကလည်း တက်၊ ကုန်ဈေးနှုန်းကလည်း တက်နေတော့ ကျွန်တော်လည်း အမြတ်နည်းလာတယ်။ အရင်ကလို အဆင်မပြေတော့ဘူးပေါ့ဗျာ။ အခုဆိုရင် မနက်အစောကြီးထပြီး ဈေးမသွားရဲတော့ဘူး။ ညပိုင်း ဆိုလည်း ၇ နာရီဆို အိမ်အရောက်ပြန်နေရတော့ ဘယ်အဆင်ပြေတော့ မလဲဗျာ။ ကျွန်တော်ကတော့ အရင်ကလို အေးအေးချမ်းချမ်းနဲ့ ပုံမှန် ဈေးရောင်းချင်ပါတယ်။

**တွေ့ဆုံမေးမြန်း-မောင်တူဗွား**

**ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်အတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ရှာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်ပြီးစီး**

ဒီးမော့ဆို မတ် ၂၅ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် နယ်စပ် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ် ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနသည် နယ်စပ်ဒေသများ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်စေရေး အတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ကယား ပြည်နယ် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်အတွင်း

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် နယ်စပ် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကျပ် ၂၄၃ ဒသမ ၆၁၅ သန်းဖြင့် လိုဘာခို ကျေးရွာအုပ်စု လိုဘာခို-ခူးပရာ ကျေးရွာချင်းဆက် ကျောက်ချော လမ်း ခုနစ်မိုင်အနက် တစ်မိုင် နှစ်ဖာလုံ ကတ္တရာခင်းခြင်း လုပ်ငန်းနှင့် အဆိုပါလမ်းပေါ်ရှိ Box Culvert ငါးစင်း ဆောက်လုပ်

ခြင်းလုပ်ငန်းများ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေ များအား ကယားပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုး မှုကြီးကြပ်ရေးရုံးမှ ညွှန်ကြားရေး များ ဦးသန့်ဇင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ က ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးခဲ့သည်။

အဆိုပါကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း ပြီးစီးပြီဖြစ်သဖြင့် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ကိုးရွာ၊ အိမ်ခြေ ၅၆၁ အိမ်၊ လူဦးရေ ၃၂၈၇ ဦး အနေဖြင့် ကယားပြည်နယ် အတွင်းရှိ ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်နှင့် လျှင်ကော်မြို့နယ်များသို့ လွယ်ကူ လျင်မြန်စွာ ကူးလူးသွားလာနိုင် တော့မည်ဖြစ်၍ လူမှုစီးပွားဘဝ များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတော့ မည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။



၎င်းကြွယ်

## ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထား အင်းစိန်-ရန်ကုန်-မင်္ဂလာဒုံ-အင်းစိန် ခရီးစဉ်ပြေးဆွဲ

**နေပြည်တော် မတ် ၂၅**  
ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြို့ပတ်နှင့် ဆင်ခြေဖုံးရထားများ ပြေးဆွဲခြင်း ဒုတိယနေ့ခရီးစဉ်အဖြစ် ယနေ့တွင် အင်းစိန်ဘူတာမှ လူစီးတဲ့ သုံးတွဲပါ RBE ရထားတွဲ ဆိုင်းကို လက်ဝဲရစ် လမ်းကြောင်းအတိုင်း နံနက် ၈ နာရီ ၃၅ မိနစ်မှ စတင်ထွက်ခွာပြီး ဘူတာစဉ် ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်၍ ရန်ကုန်ဘူတာကြီးသို့ နံနက် ၁၀ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် ဆိုက်ရောက်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ မြို့ပတ်ရထားတွဲဆိုင်းသည် ရန်ကုန် ဘူတာကြီးမှ နံနက် ၁၀ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ဆက်လက်ထွက်ခွာခဲ့ပြီး ဘူတာစဉ်ဖြတ်သန်းပြီး နောက် မင်္ဂလာဒုံဘူတာသို့ နံနက် ၁၁ နာရီ ၂၈ မိနစ်တွင် ရောက်ရှိ၍ ဆက်လက်ထွက်ခွာရာ အင်းစိန်ဘူတာသို့ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ပြန်လည် ဆိုက်ရောက်ခဲ့သည်။

ဤသို့ရထားပြေးဆွဲမှု ဆောင်ရွက်စဉ်အတွင်း သတင်းစဉ်



# ရန်ကုန်မြို့အတွင်းရှိ လမ်းမကြီးများပေါ်၌ ခရီးသွားပြည်သူများ၊ မော်တော်ယာဉ်များ ပုံမှန်နီးပါးစည်ကားများပြား

ယနေ့ မတ် ၂၅ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့တွင်းရှိ လမ်းမကြီးများပေါ်၌ ခရီးသွားပြည်သူများ၊ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ဟိုယခင်ကအတိုင်း ပုံမှန်နီးပါး စည်ကားများပြား လျက်ရှိသည်ကို ဓာတ်ပုံသမား ကိုလင်းတစ်ယောက် စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ မြင်တွေ့မှတ်တမ်းတင်လိုက်ရပါသည်။

အနော်ရထာလမ်းမကြီးတစ်လျှောက်၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းတစ်လျှောက်နှင့် ဆူးလေဘုရားလမ်းတစ်လျှောက်တို့ကို ဖြတ်သန်းသွားလာစဉ် ခရီးသွားပြည်သူများ၊ စီးနင်းလိုက်ပါလာသည့် YBS မော်တော်ယာဉ်လိုင်းကားများ၊ အိမ်စီးမော်တော်ယာဉ်များနှင့် အငှားယာဉ်များ ပုံမှန်သွားလာလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ အလားတူ ပြည်လမ်းမတစ်လျှောက်တွင်လည်း YBS မော်တော်ယာဉ်လိုင်းကားများ အပါအဝင် အိမ်စီးမော်တော်ယာဉ်များနှင့် အငှားယာဉ်များ သွားလာလျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် ပန်းဆိုးတန်းလမ်းမကြီးတစ်လျှောက်၊ ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက်နှင့် ဗိုလ်တထောင်ဘုရားလမ်းတို့တွင်လည်း YBS မော်တော်ယာဉ်လိုင်းကားများ၊ အိမ်စီးမော်တော်ယာဉ်များ၊ အငှားယာဉ်များနှင့် ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ဆောင်ထားသည့် ကွန်တိန်နာယာဉ်ကြီးများ သွားလာလျက်ရှိနေသည်ကို တွေ့မြင်ခဲ့ရပါကြောင်းနှင့် လမ်းပိတ်ဆို့တားဆီးမှုများကို ဘူဒိုဇာစစ်ဆင်ရေးဖြင့် ဖယ်ရှားခဲ့သည်ကို အေးချမ်းစွာ နေလိုသူပြည်သူများက ဝမ်းသာအားရ ကျေနပ်လျက်ရှိသည်ကို ကြားသိခဲ့ရပါကြောင်း။



ရန်ကုန်မြို့ ဆူးလေလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ခရီးသွားပြည်သူများ၊ စီးနင်းလိုက်ပါလာသည့် YBS မော်တော်ယာဉ်လိုင်းကားများ၊ အိမ်စီးမော်တော်ယာဉ်များနှင့် အငှားယာဉ်များကို တွေ့ရစဉ်။



ရန်ကုန်မြို့ အနော်ရထာလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ခရီးသွားပြည်သူများ၊ စီးနင်းလိုက်ပါလာသည့် YBS မော်တော်ယာဉ်လိုင်းကားများ၊ အိမ်စီးမော်တော်ယာဉ်များနှင့် အငှားယာဉ်များကို တွေ့ရစဉ်။



ရန်ကုန်မြို့ ကမ်းနားလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ခရီးသွားပြည်သူများ၊ စီးနင်းလိုက်ပါလာသည့် YBS မော်တော်ယာဉ်လိုင်းကားများ၊ အိမ်စီးမော်တော်ယာဉ်များနှင့် အငှားယာဉ်များကို တွေ့ရစဉ်။



ရန်ကုန်မြို့ ကမ်းနားလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ခရီးသွားပြည်သူများ၊ စီးနင်းလိုက်ပါလာသည့် YBS မော်တော်ယာဉ်လိုင်းကားများ၊ အိမ်စီးမော်တော်ယာဉ်များ၊ အငှားယာဉ်များနှင့် ကွန်တိန်နာယာဉ်ကြီးများကို တွေ့ရစဉ်။



ရန်ကုန်မြို့ ကမ်းနားလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ခရီးသွားပြည်သူများ၊ စီးနင်းလိုက်ပါလာသည့် YBS မော်တော်ယာဉ်လိုင်းကားများ၊ အိမ်စီးမော်တော်ယာဉ်များ၊ အငှားယာဉ်များနှင့် ကွန်တိန်နာယာဉ်ကြီးများကို တွေ့ရစဉ်။



















»» စာမျက်နှာ ၂၅ မှ

ဆက်လက်ပြီး ငွေပေး၍ ပါတီတစ်ခုကို မဲထည့်စေခြင်း၊ နောက်မဲရုံတွင် ထပ်မံမဲပေးရန်နှင့် အသက်မပြည့်သေးသူအား မဲပေးစေခြင်းတို့ဖြင့် ပါတီတစ်ခုအတွက် ဘက်လိုက်ဆောင်ရွက်သည့် Video Clip ကို တင်ပြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လှည်းကူးမြို့နယ် သာယာကုန်းကျေးရွာအုပ်စုနေ ဒေါ်ချိုချိုသင်း မိသားစု ခုနစ်ဦး ကျောက်မဲတိုင် မဲရုံအမှတ်(၂) မဲပေးသည့်နေရာတွင် NLD ပါတီမဲပေးပါက ငွေလေးသောင်း ပေးမည်ပြော၍ ငွေလေးသောင်းပေးခြင်း၊ မဲပေးပြီး အိမ်ပြန်ရောက်ချိန်တွင် သာယာကုန်း မဲရုံ (၁) တွင် ထပ်မံ၍ မဲလေးပေးရန် မဲဆန္ဒရှင်သက်သေခံလက်မှတ် Voter Slip လေးစောင် ထပ်မံပေးခဲ့သော်လည်း မဲပေးခြင်းမရှိကြောင်း၊ အသက်မပြည့်သေးသည့် မနင်းအိဖြူကိုလည်း အသက်မပြည့်ကြောင်း ပြောသော်လည်း မဲဆန္ဒရှင်လက်မှတ်ပေးအပ်ပြီး မဲထည့်ခိုင်းခြင်း၊ မဲထည့်ရာတွင်လည်း တံဆိပ်တုံးထုခိုင်းသည့်နေရာ ထုပေးခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းကိစ္စများ ဆောင်ရွက်သူများ၏ ရင်ဘတ်တွင် တံဆိပ်အပိုင်းများ ကပ်ထားကြောင်း ပြောဆိုသိရှိရသဖြင့် ၎င်းပုဂ္ဂိုလ်များ သည် မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်နှင့် ရပ်/ကျေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မဲရုံအတွင်း ဝင်ခွင့် ရရှိရန် ပေးထားသူများဖြစ်ပြီး ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ နှင့်မညီသည့် လုပ်ရပ်များကို ကျူးလွန်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

အလားတူ ရမည်းသင်းမြို့နယ်တောင်ကန်ကြီး ကျေးရွာအုပ်စု ချဉ်ပျစ်ကျင်းကျေးရွာနေ ဦးဟန်တင်၊ အသက် ၇၅ နှစ်၏ ထွက်ဆိုချက်အရ တွေ့ရှိရသည်မှာ

၎င်းအား ကိုမြင့်သိန်းဆိုသူမှ ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ လာ ရောက်ပေးအပ်ပြီး အမေစုပါတီ မဲပေးရန် ပြောကြားခဲ့ခြင်းကို စိစစ်တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီး မြစ်ကြီးနားမြို့ ရပ်ပူရပ်ကွက်ရှိ မဲရုံ ၉ ရုံတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော တရားမဝင် မဲစာရင်းတိုးခြင်း၊ မဲလက်မှတ်များ တရားမဝင်ထုတ်ယူအသုံးပြုခြင်း၊ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း၊ ကြိုတင်မဲပေးခြင်းနှင့် မဲရုံတွင် မဲပေးခြင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့်မညီဘဲ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရပ်ပူရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးစာရေးနှင့် ရပ်/ကျေး ကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူးဖြစ်သူ ဦးဟန်တင်ဦး၏ ထွက်ဆိုချက် Video Clip ကို တင်ပြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြစ်ကြီးနားမြို့ ရပ်ပူရပ်ကွက် မဲရုံ ၉ ရုံတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ဖြစ်စဉ်များကို သုံးသပ်ကြည့်ပါက ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိဘဲ ဆောင်ရွက်ထားသည့် အချက်များကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဘက်လိုက်ဆောင်ရွက်မှုများရှိ

ရက်ပေါင်း ၉၀ နှင့်အထက် နေထိုင်သူများ မဲစာရင်းထည့်သွင်းရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် လူဦးရေ ၁၁၀၀ ခန့် စာရင်းတင်သွင်းခဲ့ရာ မြို့နယ်ကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲက ၇၈၁ ဦးသာလက်ခံပြီး အချက်အလက် မပြည့်စုံသည့် ၃၂၉ ဦးကို ပယ်ဖျက်ခဲ့သော်လည်း ရပ်ပူရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်မောင်က မဲစာရင်းတွင်ပါဝင်နိုင်ရေး အဆင်ပြေအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရန် ပြောကြားချက်အရ ကွန်ပျူတာစာစီဖြင့် ၂၆၉ ဦး၊ လက်ရေးဖြင့် ၅၀ ဦး ပေါင်း ၃၁၉ ဦးကို နောက်တိုးစာရင်းအဖြစ် ထပ်မံထည့်သွင်းခြင်း၊ ရပ်ပူရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်မောင်သည် ၂၀၁၆

ခုနှစ်တွင် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရပြီး NLD ပါတီအမတ်တစ်ဦးဖြစ်၍ NLD ပါတီဝင် ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနေဝင်းနှင့် ရင်းနှီးသူဖြစ်ခြင်း၊ ရပ်/ကျေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် ၁၈ ဦးတို့ကို အများယုံကြည်လေးစားသူ ရပ်မိရပ်ဖများဖြင့် ဖွဲ့စည်းရန်ဖြစ်သော်လည်း NLD အမတ်များကိုသာ ထည့်သွင်းဖွဲ့စည်းထားပြီး ဘက်လိုက်ဆောင်ရွက်မှုများရှိခြင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်တွင် NLD ပါတီဝင်တစ်ဦး၏ ဖုန်းဖြင့် စည်းရုံးခိုင်းစေမှုအရ မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးရှိ ဆန္ဒမဲလက်မှတ် ၇၅ အုပ်(၃၇၅၀)စောင်အား မြို့နယ်ကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများမရှိသည့်အချိန်တွင် သွားရောက်ယူဆောင်ပြီး ၎င်းမှ ၆၉ အုပ်အား ကြိုတင်မဲပေးသည့်နေရာများတွင် တရားမဝင်အသုံးပြုပြီး ပိုနေသည့် မဲလက်မှတ်စာအုပ် ၆ အုပ်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက် ညတွင် မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ခြင်း၊ ကြိုတင်မဲပေးသည့်အခါတွင် အသက် ၆၀ နှစ်နှင့်အထက်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် တာဝန်ရှိသူ ကျန်းမာရေးမကောင်းသူ အစရှိသည့် ဦးရေ ၁၀၀၀ ခန့်သာဖြစ်သော်လည်း အမှန်တကယ် မဲပေးသည့်အခါ ကြိုတင်မဲပေးသူ ၁၃၀၀ ခန့်ရှိသဖြင့် သတ်မှတ်ချက်နှင့် မကိုက်ညီသူ ၃၀၀ ကျော်ကို တရားမဝင်ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ခြင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့တွင် မဲရုံအမှတ် ၈၁ နှင့် ၈၆ တို့တွင် လွှတ်တော်မဲလက်မှတ် စာအုပ်များ မှားယွင်းထုတ်ပေးမိသည့် ဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာတွင် မှားယွင်းထည့်သွင်းမိပုံမှ မဲလက်မှတ်များကို ပယ်မဲပြုလုပ်ရမည့်အစား သက်ဆိုင်ရာမဲပုံးတွင် ထည့်သွင်း၍ ခိုင်လုံမဲအဖြစ်

ထည့်သွင်းရေတွက်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မဲရုံအမှတ် ၈၈ တွင် ပယ်မဲအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရမည့် မဲလက်မှတ်များကို ခိုင်လုံမဲအဖြစ်ရေတွက်ခြင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးမှု အင်အားများပြားစွာ ၁၀၀၀ ကျော်ခန့် ဆောင်ရွက်ရသဖြင့် ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးသူ စာရင်း ပုံစံ(၁၃)တွင် စာရင်းရေးသွင်းရန် ကျန်ရှိခြင်း၊ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပုံးနှင့် အတူအပ်နှံရမည့် ပုံစံ(၁၃) စာရင်းများ အပ်နှံနိုင်မှုမရှိခြင်း အစရှိသည့် သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည့် ဖြစ်စဉ်များစွာ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါကြောင်း။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် တင်ပြလိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ နိုင်ငံတော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် ဆောင်ရွက်သွားမည့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်ပါ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် သက်ဆိုင်သည့် မဲစာရင်းစစ်ဆေးခြင်းအပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့် လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) နှင့်အညီ လွှတ်လုပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

# မတ် ၂၅ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးရှိ လူနာသစ် ၂၅ ဦး တွေ့ရှိ

**COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း**  
(၂၅-၃-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

(၂၅-၃-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၅-၃-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲခန်းမှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၂၅ ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲခန်းမှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီး COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၁၄၂,၃၄၀) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။  
ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၇)ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၁၃၁,၇၈၁) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ COVID-19 ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၁)ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း (၃,၂၀၅)ဦးရှိပါသည်။

\*\* ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် -

- နေအိမ်ပြင်ပသို့ သွားရောက်ရန်ရှိပါက ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ခြင်း၊ လက်ကို မကြာခဏ ဆေးကြောခြင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ခြင်းတို့ကို အထူးဂရုပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါရန်၊
- ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် “ရိုးလုပ်ငန်းဌာနများတွင် COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်” နှင့် “တစ်ဦးကိုတစ်ဦး အသိပေးခြင်း/ သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်”အတိုင်း COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ရေး နည်းလမ်းများအား အသိပေးခြင်းနှင့် သတိပေးခြင်းတို့ကို လူတိုင်း၊ မိသားစုတိုင်းမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

## ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၃၀၇၀၅၁၇	၂၃၃၂၈၇၉	၅၅၈၄၂၅
၂။	ဘရာဇီး	၁၂၂၇၇၇၉	၁၀၆၈၉၆၄၆	၃၀၁၀၈၇
၃။	အိန္ဒိယ	၁၁၇၈၇၃၄	၁၁၂၃၁၆၅၀	၁၆၀၇၂၆
၄။	ရုရှား	၄၄၉၂၆၉၂	၄၁၀၉၂၈၁	၉၆၆၁၂
၅။	ပြင်သစ်	၄၃၇၈၄၄၆	၂၈၃၅၀၇	၉၃၁၈၀
၆။	ဗြိတိန်	၄၃၁၂၉၀၈	၃၇၂၉၁၅၅	၁၂၆၃၈၂
၇။	အီတလီ	၃၄၄၀၈၆၂	၂၇၇၃၂၁၅	၁၀၆၃၃၉
၈။	စပိန်	၃၂၄၃၃၄၅	၃၀၀၀၆၇၀	၇၄၀၆၄
၉။	တူရကီ	၃၀၉၁၂၈၂	၂၈၈၁၆၄၃	၃၀၄၆၂
၁၀။	ဂျာမနီ	၂၇၀၉၈၇၂	၂၄၅၆၂၀၀	၇၅၉၁၁

## အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၁၄၈၂၅၅၉	၁၃၁၇၁၉၉	၄၀၀၈၁
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၆၉၃၀၄၈	၅၈၀၀၆၂	၁၃၀၉၅
၃။	မလေးရှား	၃၃၈၁၆၈	၃၂၄၄၆	၁၂၄၈
၄။	မြန်မာ	၁၄၂၃၄၀	၁၃၁၇၈၁	၃၂၀၅
၅။	စင်ကာပူ	၆၀၂၅၃	၆၀၀၇၈	၃၀
၆။	ထိုင်း	၂၈၄၄၃	၂၆၉၄၆	၉၂
၇။	ဗီယက်နမ်	၂၅၇၉	၂၂၆၅	၃၅
၈။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၈၇၂	၁၀၅၆	၅
၉။	ဘရူနိုင်း	၂၀၆	၁၈၈	၃
၁၀။	လာအို	၄၉	၄၅	၀

# COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ စီမံခန့်ခွဲမှုဆပ်ကော်မတီ၏ အသိပေးကြေညာချက်

မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်(နေပြည်တော်)တွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော COVID-19 ကာကွယ်ဆေး ဝယ်ယူရရှိရေး ရန်ပုံငွေ (COVID-19 Vaccination Fund) မြန်မာ့ကျပ်ငွေစာရင်း OA 013733 သို့ မတ် ၁၉ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ အလှူရှင်များမှ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းငွေ စုစုပေါင်းမှာ ငွေကျပ် ၃၁၀ ဒသမ ၈၇၀ သန်း ဖြစ်ပါသည်။ မတ် ၂၅ ရက်အထိ ရန်ပုံငွေစာရင်း၏ အခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

### COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ OA-013733 စာရင်း

#### ငွေကျပ်

၁၉-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းဖွင့်လက်ကျန်	၃၀,၂၆၉,၁၁၅,၁၁၅.၃၉
(+) ၁၉-၃-၂၀၂၁ မှ ၂၅-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ ရရှိငွေ	၃၁၀,၈၇၀,၀၀၀.၀၀
<b>၂၅-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းပိတ်လက်ကျန်</b>	<b>၃၄၁,၁၃၉,၁၂၄,၁၁၅.၃၉</b>

### COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ EDC 600012 စာရင်း

#### အမေရိကန်ဒေါ်လာ

၁၉-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းဖွင့်လက်ကျန်	၁၇၈,၁၄၀,၁၄၉.၅၃
(+) ၁၉-၃-၂၀၂၁ မှ ၂၅-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ ရရှိငွေ	-
<b>၂၅-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းပိတ်လက်ကျန်</b>	<b>၁၇၈,၁၄၀,၁၄၉.၅၃</b>

### COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ (COVID-19 Vaccination Fund) OA 013733 သို့

အများပြည်သူများမှ လှူဒါန်းငွေစာရင်း  
(၁၉-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ ၂၅-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ)

စဉ်	လှူဒါန်းငွေပေးသွင်းသူအမည်	ကျပ်
၁	၂၉-၃-၂၀၂၁	၃၁၀,၂၅၀,၀၀၀
၂	ဒေါ်ခင်စု သား သုရီနီဦး (နေပြည်တော်)	၂၀,၀၀၀
၂	We Love Hsipaw သီပေါလှ/သီပေါသားများကောလိပ် (သီပေါမြို့)	၁၀,၂၅၀,၀၀၀
၃	မြန်မာနိုင်ငံလုံခြုံရေး ကန်ထရိုက်တာများအသင်း	၉၀၀,၀၀၀,၀၀၀
၂၄-၃-၂၀၂၁		၆၀၀,၀၀၀
၁	ဦးလှိုင် (လယ်ခေမမြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၂	ဒေါ်နီနီအောင် Myanmar Belle Co./Ltd (Myanmar Cosmetics Association) (UMFCCI)	၅၀၀,၀၀၀
(၁၉-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ ၂၅-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ) စုစုပေါင်း		၉၀၀,၈၇၀,၀၀၀

မှတ်ချက်- (က) အလှူရှင်များက ပေးပို့ထားသည့် အချက်အလက်များနှင့် ဘဏ်သို့ထည့်သွင်းထားသည့် အချက်အလက်များအရ နေရပ်လိပ်စာပေးပို့ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။  
(ခ) မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ရှိ မြန်မာ့ကျပ်ငွေစာရင်းနှင့်နှိုင်းခြင်းငွေစာရင်းများသို့ ဝင်ရောက်ပြီးသည့် လှူဒါန်းငွေများဖြစ်ပါသည်။

COVID-19 ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဆပ်ကော်မတီ

## တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့နှင့် ဖျာပုံမြို့နယ်၊ လက်လုပ်သေတ္တာများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များထံသို့ အပ်နှံ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး သရက်ချောင်းမြို့နယ်၊ ရေဖြူမြို့နယ်၊ လောင်းလုံးမြို့နယ်၊ ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ်နှင့် ပုလောမြို့နယ်များရှိ ကျေးရွာအချို့တို့၌ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုတိုင် အသုံးပြုသည့် လက်လုပ်သေတ္တာများကိုဆောင်ရွက်ခြင်း သတင်းအရ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တပ်နယ်အသီးသီးမှ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သက်ဆိုင်ရာ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့်အတူ သွားရောက်ရှာဖွေစစ်ဆေးပြီး အဆိုပါကျေးရွာများရှိ

ဒေသခံပြည်သူများကို တရားမဝင်လက်နက်ကိုင်ဆောင်ခြင်းသည် တရားဥပဒေဖြင့်ထိရောက်စွာ အရေးယူခံရနိုင်ကြောင်း နားလည်သဘောပေါက်အောင် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။  
ယင်းသို့ပြောကြားမှုကြောင့်ကျေးရွာနေပြည်သူများက နားလည်သဘောပေါက်ကာ တူးဖော်သေတ္တာ ၂၇ လက်၊ လက်လုပ်သေတ္တာ ၃၅ လက်၊ လေးခွ ရှစ်လက်၊ ငှက်ကြီးတောင်စား တစ်ချောင်း၊ ဖန်ဂေါ်လီ ၉၀၀၀၊ သံဘောစေ့အကြီး ၃၀၀၀ နှင့် သံဘောစေ့အသေး ၉၀၀ တို့ကို ၎င်းတို့သဘောဆန္ဒအလျောက်



လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များထံသို့ အသီးသီးလာရောက် အပ်နှံခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။  
အလားတူ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံမြို့နယ်၊ ကောက်မီးကျေးရွာအတွင်းရှိ ပြည်သူများက ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် လက်လုပ်သေတ္တာ ၁၅ လက်ကို ၎င်းတို့သဘောဆန္ဒအလျောက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များထံသို့ လာရောက်အပ်နှံခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

## မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၌ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုလူစုလူဝေးအား ဖြိုခွဲစဉ် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ဓားဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့သူ အမျိုးသားတစ်ဦးသေဆုံး

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၌ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှု လူစုလူဝေးအား ဖြိုခွဲစဉ် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ဓားဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့သူ အမျိုးသားတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။  
အဆိုပါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ မတ် ၂၄ ရက် ည ၁၁ နာရီတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မန္တလေးမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအတွင်း ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့ အတွက် လှည့်ကင်းယာဉ်များဖြင့် ညပိုင်းလှည့်ကင်း ဆောင်ရွက်နေစဉ် ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် သင်္ဂီဇာအရှေ့ဘက်လမ်း၊ ၂၉ x ၃၀ လမ်းထောင့်အရောက်တွင် ဆူပူ

အကြမ်းဖက်မှု လူစုလူဝေးအင်အား ၅၀ ခန့်က လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို တားဆီးပိတ်ဆို့ကာ အော်ဟစ်ဆဲဆိုပြီး တာဝန်ဆက်လက်ထမ်းဆောင်၍ မရအောင် လေးခွ၊ ဂျင်ကလီ၊ ကျောက်ခဲများဖြင့် အကြောင်းမဲ့ရန်ပြု အကြမ်းဖက်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် အဓိကရုဏ်းနှိမ်နင်းရေး လက်နက်များဖြင့် ခြောက်လှန့် ပစ်ခတ်လူစုခွဲရာ ည ၁၁ နာရီခွဲခန့်တွင် လူစုကွဲသွားခဲ့ပြီး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးကို ဓားဖြင့် ဝင်ရောက်ထိုးခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သူ အမျိုးသားတစ်ဦးမှာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း။  
ဆူပူအကြမ်းဖက်မှု လူစုလူဝေး၏ အကြောင်းမဲ့ရန်ပြု အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့သုံး မော်တော်

## မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၌ Denko စက်သုံးဆီ အရောင်းဆိုင်အား အကြမ်းဖက်လူအုပ်စုက မင်းမဲ့စိုက်ဆန်စွာဝင်ရောက်ဖျက်ဆီး၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နှင့် ပြည်မြို့နယ်တို့၌ အများပြည်သူများအား အထိတ်တလန့်ဖြစ်စေရန် အသံမိုင်းများ၊ မီးပုလင်းများဖြင့် လာရောက်ပစ်ခတ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ၅၄ လမ်းနှင့် သိပ္ပံလမ်းထောင့်ရှိ Denko စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် မျက်နှာဖုံးများစွပ်ထားပြီး အနက်ရောင် ဝတ်ဆင်ထားသည့် အကြမ်းဖက်လူအုပ်စု အင်အား ရှစ်ဦး(စစ်ဆဲ)တို့သည် ဆိုင်ကယ်လေးစီးဖြင့် ရောက်ရှိလာပြီး ဆိုင်ဝန်ထမ်းများအား ဆဲဆိုခြင်းခြောက်ကာ ၎င်းတို့ထံတွင် အသင့်ပါလာသော ရဲဒင်၊ တုတ်များဖြင့် ဆီပန်းကောင်တာနှင့် ငွေစာရင်းကောင်တာများအား အကြောင်းမဲ့ရိုက်ချိုးဖျက်ဆီးသွားခဲ့သဖြင့် ဆီပန်းကောင်တာ ငါးလုံးနှင့် ငွေစာရင်းကောင်တာ တစ်လုံးတို့ ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည်။  
ထို့ပြင် ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် ရပ်ကွက်ကြီး(၈)အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးအား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်တွင် ဆူပူအကြမ်းဖက်မှု တစ်ဦးက ဆိုင်ကယ်ဖြင့် လာရောက်၍ ဒေသန္တရလက်လုပ်မိုင်း တစ်လုံးဖြင့် လည်းကောင်း၊ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်တွင် ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုတစ်ဦးက ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် နွယ်ဝတီဟိုတယ်အား ဒေသန္တရလက်လုပ်မိုင်း တစ်လုံးဖြင့် လည်းကောင်း ပြည်သူများ အထိတ်တလန့်

ဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ အသီးသီးလာရောက် ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ အသံမြည်ရုံသာကွဲခဲ့ပြီး ဘေးပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုမရှိကြောင်း သိရသည်။  
ထို့အတူ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့နယ်ရှိ ရဲစခန်းဝင်းအတွင်းသို့ ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၅၅ မိနစ်ခန့်တွင် အမျိုးသား သုံးဦးက ရေနံဆီထည့်ထားသည့် မီးပုလင်းများဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ခြောက်လှန့်ပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် အဆိုပါအမျိုးသား သုံးဦးမှာ ပြန်လည်ထွက်ပြေးသွားခဲ့ပြီး မီးပုလင်းဖြင့် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ရဲစခန်းဝင်းအတွင်းရှိ သက်သေခံဆိုင်ကယ်လေးစီးမှာ အနည်းငယ်မီးလောင်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ယခုကဲ့သို့ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်အား မင်းမဲ့စိုက်ဆန်စွာ ဝင်ရောက်ဖျက်ဆီးခဲ့သူများနှင့် အများပြည်သူများ အထိတ်တလန့်ဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး အဖျက်အမှောင့်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်ခဲ့သူများကို အမြန်ဆုံးဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရန်နှင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

# လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နေရာဒေသအချို့၌ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များတွင် အသုံးပြုမည့် လက်နက်၊ ပစ္စည်း၊ ကိရိယာများနှင့် လက်ဝယ်ထားရှိသူများကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နေရာဒေသအချို့၌ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များတွင် အသုံးပြုမည့် လက်နက်၊ ပစ္စည်း၊ ကိရိယာများနှင့် လက်ဝယ်ထားရှိသူများကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

### ဝင်ရောက်ရှာဖွေ

အဆိုပါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲခန့်က ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် လက်နက်ကိရိယာများ သိမ်းဆည်းထားရှိကြောင်း သတင်းအရ ထားဝယ်မြို့ ကြက်စားပြင်ရပ်ကွက် (၈)လမ်းနေ ဝေယံဌေး(ခ)ဝေယံ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေခဲ့ရာ နေအိမ်အတွင်း ဝေယံဌေး(ခ) ဝေယံ(၂၃)နှစ် (၁၁)ဦးကျော်နိုင် အပါအဝင် တစ်ရပ်ကွက်တည်းနေ ဖြိုးမင်းကို (၂၂)နှစ် (၁၁)ဦးညီညီလွင်နှင့် မင်းကိုဦး (၂၈)နှစ် (၁၁) ဦးညီဝင်းတို့ သုံးဦးကို တွေ့ရှိရသဖြင့် ထိန်းသိမ်းခဲ့ပြီး ဆက်လက်ရှာဖွေခဲ့ရာ နေအိမ်အတွင်း မှ ဂက်(စ်)သေနတ် တစ်လက်၊ သံဘောစီ ၁၀၀ ပါ သံဘူးနှစ်ဘူး၊ သံဘောစီကြီး နှစ်လုံး၊ ဓာတ်ငွေ့ကာ



မျက်နှာဖုံးသုံးခုနှင့် ကျည်ကာအင်္ကျီ တစ်ထည်တို့ကို တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း။  
လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဝေယံဌေး၏နေအိမ်ကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေနေစဉ် နံနက် ၈ နာရီ မိနစ် ၅၀

ခန့်တွင် လူစုလူဝေးအင်အား ၃၀ ခန့် စုဝေးရောက်ရှိလာပြီး ဆူပူဆန္ဒပြနေသဖြင့် အဓိကရုဏ်းနှိမ်နင်းရေး လက်နက်များဖြင့် ခြောက်လှန့်ပစ်ခတ်လူစုခွဲခဲ့ရာ နံနက် ၉ နာရီတွင် လူစုကွဲသွားခဲ့ကြောင်း။

အလားတူ နံနက် ၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အမှတ်(၃)ရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်း အောင်သင်္ဃာတိုက်သို့ သတင်းအရ ဝင်ရောက်ရှာဖွေခဲ့ရာ ရဲလင်းထက် (၂၁)နှစ် (၁၁) ဦးအောင်လင်း၊ ဇွဲသီဟ (၂၀)နှစ် (၁၁) ဦးကိုကိုအောင်၊ ဇင်မင်းပိုင် (၁၂)နှစ် (၁၁) ဦးအေးပိုင်၊ အာကာဦး (၁၇) နှစ် (၁၁) ဦးသန်းနိုင်စိုးနှင့် သက်ပိုင်ဦး (၁၇)နှစ် (၁၁) ဦးသံချောင်းတို့ ငါးဦးကို တွေ့ရှိရသဖြင့် ထိန်းသိမ်းခဲ့ပြီး ဆက်လက်ရှာဖွေခဲ့ရာ ဓမ္မာရုံအတွင်းမှ ဂျင်ကလီအချောင်း ၅၀၊ ကျည်ကာအင်္ကျီ ငါးထည်၊ လက်လုပ်ခဲးငါးလုံး၊ ဓားနှစ်ချောင်း၊ မီးခိုးကာ မျက်မှန် ကိုးခု၊ ကယ်ဆယ်ရေးအင်္ကျီ ၁၀ ထည်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းကိရိယာများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း။

ထိုကဲ့သို့ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များတွင် အသုံးပြုမည့် လက်နက်ကိရိယာများ သိမ်းဆည်းရမိမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဖမ်းဆီးရမိသူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ခင်ဦးမြို့နယ်နှင့် မိုးညှင်းမြို့နယ်တို့၌ လူစုလူဝေးဖြစ်ပွားမှုကို ဖြိုခွဲထိန်းသိမ်းစဉ် သေဆုံးဒဏ်ရာရရှိသူများရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
ခင်ဦးမြို့နယ်နှင့် မိုးညှင်းမြို့နယ်တို့၌ လူစုလူဝေးဖြစ်ပွားမှုကို ဖြိုခွဲထိန်းသိမ်းစဉ် သေဆုံးဒဏ်ရာ ရရှိသူများရှိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

အဆိုပါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ မတ် ၂၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၅ မိနစ်တွင် ခင်ဦးမြို့ အောင်ချမ်းသာရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်ရှေ့၌ ဦးဆောင်သူ (စိစစ်ဆဲ) ဆူပူဆန္ဒပြသူ လူစုလူဝေးအင်အား ၂၀၀ ခန့်သည် ခင်ဦး-ရွှေဘိုကားလမ်းမကြီးအား အတားအဆီးများဖြင့် ပိတ်ဆို့ကာ မူးယစ်ရမ်းကား ဆူပူအော်ဟစ်ဆန္ဒပြနေကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် အခြေအနေအား ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေး သွားရောက်ခဲ့ကြောင်း။

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဆူပူအော်ဟစ်ဆန္ဒပြလူစုလူဝေးအား လူစုခွဲနိုင်ရေး ဥပဒေနှင့်အညီ ညှိနှိုင်းဖြေလျှော့မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သော်လည်း ဆူပူဆန္ဒပြသူများက လိုက်နာမှုမရှိသည့်အပြင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို လေးခွ၊ ဂျင်ကလီ၊ အုတ်ခဲများဖြင့် ပြန်လည်အကြမ်းဖက် ရန်ပြုပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အဓိကရုဏ်းနှိမ်နင်းရေး လက်နက်များ



ခင်ဦးမြို့၌ လူစုလူဝေးဖြစ်ပွားမှုကို ဖြိုခွဲထိန်းသိမ်းစဉ်။

ဖြင့် ခြောက်လှန့်ပစ်ခတ် လူစုခွဲခဲ့ရာ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၅၅ မိနစ်တွင် လူစုကွဲသွားခဲ့ပြီး ဆူပူအကြမ်းဖက်မှု လူစုလူဝေးအတွင်းမှ အမျိုးသားတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကာ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှု အမျိုးသား ၁၆ ဦးကို ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခဲ့ကြောင်း။ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှု ဖြစ်စဉ်တွင် လူသေဆုံးခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရဲလုပ်ငန်းများနှင့်အညီ သေမှုသေခင်းရေးဖွင့်၍ ဖမ်းဆီးရမိသူများအနက် ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သူနှစ်ဦးကို လိုအပ်သော ဆေးဝါးကုသမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် ခင်ဦး

မြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ထားရှိပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။ အလားတူ ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် မိုးညှင်းမြို့ မြို့မရပ်ကွက် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးနှင့် ပင်လုံလမ်းဆုံတွင် ဦးဆောင်သူ (စိစစ်ဆဲ) ဆူပူဆန္ဒပြသူ လူစုလူဝေးအင်အား ၂၀၀ ခန့်သည် ဆူပူဆန္ဒပြနေကြောင်းသတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် အခြေအနေအား ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေး သွားရောက်ခဲ့ကြောင်း။



မိုးညှင်းမြို့၌ လူစုလူဝေးဖြစ်ပွားမှုကို ဖြိုခွဲထိန်းသိမ်းစဉ်။

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဆူပူဆန္ဒပြလူစုလူဝေးအား လူစုခွဲနိုင်ရေး ဥပဒေနှင့်အညီ ညှိနှိုင်းဖြေလျှော့မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သော်လည်း ဆူပူဆန္ဒပြသူများက လိုက်နာမှုမရှိသည့်အပြင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို လေးခွ၊ ဂျင်ကလီ၊ အုတ်ခဲ၊ မီးပုလင်း၊ လက်လုပ်သေနတ်များ အသုံးပြုကာ အရက်သေစာသောက်စားထားပြီး မူးယစ်ဆေးဝါးများ အလွန်အကျွံသုံးစွဲထားသည့် ပုံသဏ္ဍာန်များဖြင့် အသိဉာဏ်ဆင်ခြင်တုံတရားကင်းမဲ့စွာဖြင့် ပြန်လည်အကြမ်းဖက် ရန်ပြုပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အဓိကရုဏ်းနှိမ်နင်းရေးလက်နက်များဖြင့် ခြောက်

လှန့်ပစ်ခတ်လူစုခွဲခဲ့ရာ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင် လူစုကွဲသွားခဲ့ပြီး ဆူပူအကြမ်းဖက်သူလူစုလူဝေးအတွင်းမှ အမျိုးသားနှစ်ဦး (စိစစ်ဆဲ)မှာ သေဆုံးခဲ့ကာ အမျိုးသားနှစ်ဦးတွင် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း။ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှု ဖြစ်စဉ်တွင် လူသေဆုံးခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရဲလုပ်ငန်းများနှင့်အညီ သေမှုသေခင်းရေးဖွင့်၍ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူနှစ်ဦးကို လိုအပ်သော ဆေးဝါးကုသမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် မိုးညှင်းပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ပို့ဆောင်ထားရှိပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

❖ ကျောဖုံးမှ  
မတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၆ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် အဆိုပါ RBE ရထားသည် မန္တလေးဘူတာမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာလာရာ ဘဲလင်း၊ ကျောက်ဆည်၊ ဟံဇေး၊ သာစည်၊ ပျော်ဘွယ်၊ ရမည်းသင်း၊ တပ်ကုန်း စသည့်ဘူတာများ၌ ရပ်တန့်၍ ခရီးသည် တင်/ချမှုကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ဘူတာသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့သည်။ မြန်မာ့မီးရထားအနေဖြင့် ခရီးသည်များ အဆင်ပြေစွာခရီးသွားလာနိုင်ရေးအတွက် နေပြည်တော်-သာစည်-မန္တလေးလမ်းပိုင်း၌ ခရီးတိုရထား RBE တွဲဆိုင်းဖြင့် အစုန်/အဆန် နေ့စဉ်ပြေးဆွဲပေးလျက်ရှိရာ ခရီးသည်များအနေဖြင့် မိမိတို့သွားလိုသည့်ဘူတာများသို့ လိုက်ပါစီးနင်းနိုင်ကြောင်းနှင့် လိုက်ပါစီးနင်းလိုသူများအနေဖြင့် ဘူတာများသို့ သွားရောက်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ခရမ်းလွန်ရောင်ခြည်အန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး အိုဇုန်းလွှာကို ထိန်းသိမ်းပေး

# တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒို လက်ရှိကလပ် ဂျူဗင်တပ်အသင်းတွင် ဆက်ရှိမည်

ပေါ်တူဂီတိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒိုဟာ ဂျူဗင်တပ်အသင်းနဲ့အတူ ချုပ်ဆိုထားတဲ့ လက်ရှိစာချုပ်သက်တမ်းကုန်ချိန်အထိ အသင်းမှာ ဆက်ရှိနေမှာဖြစ်တယ်လို့ ဂျူဗင်တပ်အသင်းဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နက်ဗက်ဒါက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒိုဟာ စပိန် လာလီဂါကလပ်ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းကနေ ဂျူဗင်တပ်အသင်းဆီ ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့တာဖြစ်ပြီး ဂျူဗင်တပ်အသင်းဆီ ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့ချိန်က အသင်းအတွက် အကောင်းဆုံး ရလဒ်ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ပေမယ့် ဂျူဗင်တပ်အသင်းဟာ ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာ အိတလီစီးရီးအေပြိုင်ပွဲမှာ ရလဒ်ကောင်း တစ်ခုကို မပိုင်ဆိုင်ခဲ့ရတဲ့အပြင် ချန်ပီယံ လိဂ်ပြိုင်ပွဲမှာလည်း ၁၆ သင်းအဆင့်ကနေ ထွက်ခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။

ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံး ကစားသမားကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်တဲ့ ဘလွန်းဒီအောဆုကို ငါးကြိမ်အထိ ရယူဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့တဲ့ တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒိုဟာ ကစားသမားဘဝဖြတ်သန်းမှုမှာ ပါဝင်ကစားခဲ့တဲ့အသင်းတိုင်းမှာ အကောင်းဆုံး ရလဒ်ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့



ပေမယ့် ယခုနှစ် ဘောလုံးရာသီမှာတော့ သက်တမ်းကုန်ဆုံးမယ့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဂျူဗင်တပ်အသင်းအတွက် ရလဒ်ကောင်း တစ်ခုရရှိအောင် မစွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒီလို ရလဒ်ပိုင်းမကောင်းခဲ့ပေမယ့် တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒိုဟာ ယခုစာချုပ်

ငွေကြယ် - ရေးသားသည်

<b>ကမ္ဘာ့</b>	<b>ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်</b>
<b>အပူချိန်</b>	<b>ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးစီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ</b>
<b>လျှော့ချဖို့</b>	<b>ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ</b>
<b>အိုင်ဇန်းလွှာ</b>	<b>ပစ္စည်းဝယ်ယူရေးတင်ဒါကော်မတီ</b>
<b>ကာကွယ်မှု</b>	<b>အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း</b>
<b>နဲ့အတူ</b>	၁။ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီရှိ လုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့များတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် လိုအပ်သောအောက်ဖော်ပြပါ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများကို သတ်မှတ်နေရာအရောက်ကျပ်ဖြင့်ဝယ်ယူလိုပါသဖြင့် စိတ်ပါဝင်စားသည့်လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများ ပေးသွင်းနိုင်ပါကြောင်း ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
<b>ဆက်လက်</b>	စဉ် ပစ္စည်းအမျိုးအမည် အရေအတွက် (က) တီလပ်မြေ ၃၄၉၅၄၀ အိတ် (ခ) သံချောင်းလုံးအရွယ်စုံ(၇)မျိုး ၁၁၂၅ တန် (ဂ) MS Plate (12 mm) ၁၀၀ ချပ် (ဃ) H.Beam ၁၅.၆၉၇ တန် (င) တာယာ (၁၈) မျိုး ၁၅၆၆ လုံး/စုံ (စ) ဘက်ထရီ (၁၃) မျိုး ၁၄၀၄ လုံး (ဆ) စက်ဆီ/ချောဆီ (၉) မျိုး ၁၈၇၄၄ ဂါလန်/၅၀၄၀ Kg/၃၀၀ Liter
<b>ဆောင်ရွက်စို့</b>	၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့်စည်းကမ်းချက်များကို ၃၀-၃-၂၀၂၁ရက်မှစ၍ ရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၂၆-၄-၂၀၂၁ရက်၊ ၁၂:၀၀ နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။ တင်ဒါစိစစ်ရွေးချယ်မည့်ရက်အား ထပ်မံအကြောင်းကြားပါမည်။ ၃။ တင်ဒါပုံစံအား မြို့တော်ခန်းမ (ပထမထပ်)၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ငွေစာရင်းဌာန၊ ပစ္စည်းဝယ်ယူရေးဌာနထုတ် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဖုန်းအမှတ် ၀၁-၃၈၈၇၃၂ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။
	<b>ပစ္စည်းဝယ်ယူရေးတင်ဒါကော်မတီ</b>

## အနုပညာ



### ကတ်တီပါရီနဲ့ တေလာဆွစ်တို့ တေးသီချင်း တွဲဖက်ဖန်တီးဖို့ အလားအလာရှိ

ကျော်ကြားတဲ့ အမေရိကန်ပေါ့ပီပီ ကြယ်ပွင့်တစ်ဦးဖြစ်သူ ကတ်တီပါရီက တေလာဆွစ်နဲ့တွဲဖက်ကာ တေးသီချင်း ထုတ်လွှင့်သွားဖို့ရာ အစီအစဉ်ရှိကြောင်း လတ်တလောမှာ အရိပ်အမြက်ဆိုခဲ့ကြောင်း အေးဂျားဝမ်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။  
အမေရိကန် အိုင်ဒေါအဆို ပြိုင်ပွဲရဲ့ ဒိုင်တစ်ဦးလည်းဖြစ်တဲ့ ကတ်တီပါရီက အဆိုပါ ပြိုင်ပွဲရဲ့ အစီအစဉ်တစ်ခုမှာ တေလာဆွစ်နဲ့ တေးသီချင်း တွဲဖက်ဖန်တီးမယ့် အကြောင်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပြောကြားခဲ့တာပါ။ ကတ်တီပါရီက ပြိုင်ပွဲမှာ အခြားသောဒိုင်နစ်ဦး ဖြစ်တဲ့ လုခါဘာရိုင်ယန်နဲ့ လီယွန်နယ်ရစ်ချီတို့ကို သူ့အနေနဲ့ တွဲဖက်ကာ တေးသီချင်းဖန်တီးပါက မည်သို့ ဖြစ်နိုင်မည်ကို မေးမြန်းခဲ့ပါတယ်။  
ကတ်တီပါရီ ယခုလို ပြောကြားခဲ့ပြီးနောက် အချို့သော ပရိသတ်တွေက လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာတွေပေါ်မှာ စိတ်လှုပ်ရှားကြောင်း ရေးသားဖော်ပြခဲ့ကြတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ အချို့ကတော့ သူတို့ရဲ့ အိပ်မက်တွေ အမှန်တကယ်ဖြစ်လာဖို့ ကျော်ကြားတဲ့ တေးသီချင်း တွဲဖက်ဖန်တီးဖို့ရာ တေးသီချင်း တွဲဖက်ဖန်တီးဖို့ရာ တောင်းဆိုကြတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။  
ကတ်တီပါရီနဲ့ တေလာဆွစ်တို့

### အဆိုမြင်တဲ့ အတွေးတွေကို ဖျောက်လိုက်ပြီလို့ဆိုတဲ့ ကင်ဆိုးယွန်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ မင်းသားတစ်ဦး ဖြစ်သူ ကင်ဆိုးယွန်ဟာ လတ်တလောပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အင်တာဗျူးမှာ သူ့ရဲ့ ခံယူချက်နဲ့ စိတ်ခံစားမှုတွေ ပြောင်းလဲသွားခဲ့ရပြီဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာပါတယ်။ မင်းသားက သူဟာ စစ်မှုထမ်းဆောင်ပြီးနောက် ယခုလို ခံယူချက်တွေ ပြောင်းလဲခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ အဆိုမြင်တဲ့ အတွေးတွေကိုလည်း ဖျောက်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ရင်ဖွင့်ခဲ့တယ်လို့ စွန့်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။



ကင်ဆိုးယွန်ဟာ Vogue မဂ္ဂဇင်းအတွက် မျက်နှာဖုံးစာတိုပုံရိက်ကူးခဲ့ကာ အဆိုပါ မဂ္ဂဇင်းနဲ့ ပြုလုပ်တဲ့ အင်တာဗျူးမှာ သူ့ရဲ့အကြောင်းကို ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့တာပါ။ မင်းသားက သူဟာ စစ်မှုထမ်းဆောင်ပြီးနောက် စိတ်ခံစားမှုနဲ့ ခံယူချက်အချို့ ပြောင်းလဲခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ကင်ဆိုးယွန်က သူဟာ ယခင်က လောဘကြီးတတ်သူ တစ်ဦးဖြစ်ပေမယ့် စစ်မှုထမ်းဆောင်ပြီးနောက် အရာရာမှာ လောဘကြီးတာထက် အံဝင်ခွင်ကျဖြစ်အောင် ကြိုးစားဖို့လိုအပ်ကြောင်း သိခဲ့ရတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဒါ့အပြင် သူက စစ်မှုထမ်းဆောင်ပြီးနောက် သူ့ရဲ့မကောင်းမြင်တတ်တဲ့ အတွေးတွေကိုလည်း ဖျောက်ဖျက်ပစ်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။  
ကင်ဆိုးယွန်က သူဟာ အတွေးလွန်တတ်သူ တစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ရှိမှာ သူဟာ အရှိကိုအရှိ အတိုင်း လက်ခံနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ တတ်နိုင်သမျှ အကောင်းဘက်က မြင်နိုင်ဖို့ရာ ကြိုးစားနေကြောင်းနဲ့ နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း တွေးမိခြင်းဟာ အရာရာကို ဆုံးရှုံးရလေ့ရှိပြီး အသစ်အသစ်တွေကိုလည်း စတင်ဖို့ရာ ကြိုးစားချင်စိတ်အပေါ် အဆိပ်အတောက်ဖြစ်စေကြောင်းလည်း သူက ဆိုပါတယ်။  
ဒါ့အပြင် ကင်ဆိုးယွန်က သူ့အနေနဲ့ စစ်မှုထမ်း

ဆောင်ပြီးနောက် ပထမဆုံးပြန်လည်ရိုက်ကူးခဲ့တဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင် It's Okay to Not Be Okay နဲ့ ပတ်သက်ပြီးလည်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ မင်းသားက အဆိုပါ ဇာတ်လမ်းတွဲဟာ သူ့ရဲ့ အနုပညာ သက်တမ်းတစ်လျှောက် တကယ့်ကို စိတ်သက်သောင့်သက်သာနဲ့ ရွေးချယ်ခဲ့တဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲ တစ်ခုဖြစ်ကာ သူ့အနေနဲ့ ရိုက်ကူးလိုတဲ့ ဇာတ်လမ်းမျိုးလည်းဖြစ်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။  
ကင်ဆိုးယွန်ဟာ လတ်တလောမှာ That Night လို့ ယာယီအမည်ပေးထားတဲ့ ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်မှာ ပါဝင်သရုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ အဆိုပါ ရုပ်ရှင်ဟာ BBC က ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ Criminal Justice ကို ပြန်လည်ရိုက်ကူးထားတာဖြစ်ပြီး ကင်ဆိုးယွန်နဲ့ အတူ ချာဆန်ဝင်က တွဲဖက်ပါဝင်ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ ကိုရီးယားမှာ ပြန်လည်ရိုက်ကူးသွားမယ့် အဆိုပါ ဇာတ်လမ်းတွဲအတွက် လက်ရှိမှာ အပိုင်း ရှစ်ပိုင်းစာ ပြင်ဆင်ထားပြီးဖြစ်ပေမယ့် ထုတ်လွှင့်မယ့် အချိန်နဲ့ အစီအစဉ်ကိုတော့ လက်ရှိအချိန်အထိ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခြင်း မရှိသေးဘူးလို့လည်း သိရပါတယ်။

အေးပြည့် - စုစည်းသည်

နေ့စဉ် သတင်းမှန်၊ အပြစ်မှန်၊ တကယ်အချက်အလက်မှန်များကို  
မှန်ပင် မြန်မြန် သိလိုပါသလား?

မြန်မာ့အလင်း  
Myanmar Allin Daily

ကြေးမုံ  
The Mirror Daily



THE GLOBAL  
NEW LIGHT OF  
MYANMAR

ဖတ်ရှုနိုင်ပါပြီ။



ဆက်သွယ် ဖွဲ့စည်းနိုင်ပါသည်။ -

- မြန်မာ့အလင်း: 01 - 9544 317, 09 - 4480 422 14
- ကြေးမုံ: 01 - 8292 830, 09 - 4500 255 70
- The Global New Light of Myanmar: 01 - 8604 532, 09 - 9839 249 91



# မတ်လ (၁) ရက်နေ့မှ (၃၁) ရက်နေ့အထိ (၁၅၀)ယူနစ်အား ဓာတ်အားဓာတ်အားကွင်းကွင်းကွင်းကွင်း(အခမဲ့)ကို ထပ်မံပေးသွားမည်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန  
ပြည်သူ့အသိပေးတင်ပြချက်  
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလဆန်း ၁၃ ရက်  
(၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၅ ရက်)

၁။ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဗဟိုကော်မတီမှ (COVID-19) ရောဂါပိုးကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို ဆက်လက်ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါသဖြင့် ပြည်ထောင်စု အဆင့်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများမှ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တားဆီးရေးအတွက် (၂၈-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့အထိ ထုတ်ပြန်ထားသော ပြည်သူ့ဝန်ကြီးချုပ်ချက်၊ အမိန့်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ ညွှန်ကြားချက်များ(ဖြေလျော့ပေးသည့် ကိစ္စရပ်များမပါ)အား (၃၁-၃-၂၀၂၁) ရက်နေ့အထိ ရက်တိုးမြှင့် သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ထားပါကြောင်း ၂၆-၂-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင်

အသိပေးကြေညာခဲ့ပါသည်။  
၂။ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် COVID-19 ဖေဖော်ဝါရီလ (၁) ရက်နေ့မှ ဖေဖော်ဝါရီလ(၂၈) ရက်နေ့အထိ (၁၅၀) ယူနစ်အား ဓာတ်အားဓာတ်အားကွင်းကွင်းကွင်းကွင်း(အခမဲ့) ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၁၈)ရက်နေ့တွင် သတင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။  
၃။ ယခုအခါ Coronavirus Disease 2019 (COVID - 19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တားဆီးရေးအတွက် (၂၈-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့အထိ ရက်တိုးမြှင့် သတ်မှတ်သည့်အတွက် မတ်လ(၁)ရက်နေ့မှ မတ်လ(၃၁)ရက်နေ့အထိ (၁၅၀)ယူနစ်အား ဓာတ်အားဓာတ်အားကွင်းကွင်းကွင်းကွင်း(အခမဲ့)ကို ထပ်မံပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
၄။ ထို့ကြောင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၁) ရက်နေ့မှ (၃၁)ရက်နေ့အထိ ပြည်သူများ၊ ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်တွင်းလူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ(သံရုံးများ၊ ကုလသမဂ္ဂနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ (မပါ)အတွက် အိမ်သုံးအမျိုးအစား လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှု ၁ ယူနစ် မှ ၁၅၀ ယူနစ်ထိ စုစုပေါင်း(၁၅၀)ယူနစ်ကို ငွေကြေးကောက်ခံမှု

ကင်းလွတ်ခွင့်(အခမဲ့) ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။  
၅။ သို့ပါ၍ သုံးစွဲခဲ့သော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှုယူနစ်များ အနက်မှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှု (၁)ယူနစ်မှ (၁၅၀)ယူနစ်အထိ သုံးစွဲသူများကို သုံးစွဲမှုယူနစ်အလိုက် ဓာတ်အားဓာတ်အားကွင်းကွင်းကွင်းကွင်း(အခမဲ့)ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး (၁၅၀) ယူနစ်နှင့်အထက် သုံးစွဲသူများကို ယူနစ် (၁၅၀)အတွက် ဓာတ်အားဓာတ်အားကွင်းကွင်းကွင်းကွင်းကွင်း(အခမဲ့)ရရှိမည် ဖြစ်ပါသည်။  
၆။ အိမ်သုံးအမျိုးအစား၌ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲသူများမှ (၁၅၀) ယူနစ်နှင့် အထက် သုံးစွဲမှုများအား အလွှာလိုက်သတ်မှတ်ချက်နှုန်းထားများ အတိုင်း ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အထူးကိစ္စတစ်ရပ်အနေဖြင့် ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုခဲ့သော အိမ်သုံးမဟုတ်သည့် အမျိုးအစားတွင် ပါဝင်သည့် အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများအုပ်စုမှ ပြည်တွင်း လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများမှအပ ကျန်သုံးစွဲသူများအားလုံးသည် ယခင် သတ်မှတ်နှုန်းထားများအတိုင်း ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန

## ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

လာအိုနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးစည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ကျင်းပမည်  
စာမျက်နှာ » ၁၃

ရန်ကုန်မြို့အတွင်းရှိ လမ်းမကြီးများပေါ်၌ ခရီးသွားပြည်သူများ၊ မော်တော်ယာဉ်များ ပုံမှန်နီးပါး စည်ကားများပြား  
စာမျက်နှာ » ၁၇

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်  
စာမျက်နှာ » ၁၈

ပါတီနှင့်တူသော ပါတီများဖြစ်ရန် လိုအပ်သည်  
စာမျက်နှာ » ၂၀



## မြန်မာ့မီးရထားမှ နေပြည်တော်-မန္တလေးလမ်းပိုင်း၌ ခရီးသည်များ သွားလာမှုအဆင်ပြေစေရန် လူစီးရထားပြေးဆွဲ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ချောမွေ့အဆင်ပြေစွာ သွားလာနိုင်ရေး အတွက် မြန်မာ့မီးရထားသည် မတ် ၂၄ ရက်တွင် RBE (၂)တွဲပါ လူစီးရထားတွဲဆိုင်းဖြင့် နေပြည်တော်-သာစည်-မန္တလေးခရီးစဉ်ကို ခရီးသွားပြည်သူများ အဆင်ပြေစွာ သွားလာနိုင်ရန် စီစဉ်ပြေးဆွဲပေးခဲ့သည်။

နေပြည်တော်-မန္တလေးလမ်းပိုင်းတစ်လျှောက်ရှိ တပ်ကုန်း၊ ရမည်းသင်း၊ ပျော်ဘွယ်၊ သာစည်၊ ဟံဇေး၊ သဲတော၊ မြစ်သာ၊ ကျောက်ဆည် စသည့်ဘူတာများ၌ ရပ်တန့်၍ ခရီးသည် တင်/ချမှုကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၂၅ မိနစ်တွင် မန္တလေးဘူတာသို့ ဆိုက်ရောက်ခဲ့သည်။  
စာမျက်နှာ ၂၈ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

## ဒီဘရိုင်းနဲ့ လူကာကူတို့ရဲ့ သွင်းဂိုးတွေနဲ့ ဝေးလ်အသင်းကို ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်း အနိုင်ရရှိ



၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ ခြေစစ်ပွဲအဖြစ် မတ် ၂၄ ရက်ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းနဲ့ ဝေးလ်အသင်းတို့ရဲ့ ပွဲစဉ်မှာ နည်းပြမာတီနက်ဇ်ရဲ့ ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းဟာ ဒီဘရိုင်း၊ လူကာကူတို့ရဲ့ သွင်းဂိုးတွေအပါအဝင် သွင်းဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့ပါတယ်။  
ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းနဲ့ ဝေးလ်အသင်းတို့ရဲ့ ခြေစစ်ပွဲစဉ်မှာ ဝေးလ်အသင်းက ဝီလ်ဆင်ရဲ့ ပွဲကစားချိန် ၁၀ မိနစ်မှာ သွင်းယူခဲ့တဲ့ သွင်းဂိုးနဲ့ ဦးဆောင်ဂိုး စတင်ရရှိခဲ့ပေမယ့် ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းက ပွဲကစားချိန် ၂၂ မိနစ်မှာ

ဒီဘရိုင်းရဲ့ သွင်းဂိုး၊ ပွဲကစားချိန် ၂၈ မိနစ်မှာ သော်ဂန်ဟာဇက်ရဲ့သွင်းဂိုးနဲ့ ပွဲကစားချိန် ၇၃ မိနစ်မှာ လူကာကူရဲ့ ပင်နယ်တီ သွင်းဂိုးတွေရရှိခဲ့တာကြောင့် ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲစဉ်မှာ အဖွင့်ပွဲစဉ်မှာ အနိုင်ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။  
ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းဟာ ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲမှာ ချန်ပီယံအသင်းဖြစ်ဖို့ ရေပန်းစားနေတဲ့အသင်းဖြစ်ပြီး လက်ရှိ ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းနည်းပြ ရောဘတ်တိုမာတီနက်ဇ်လက်ထက်မှာ ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ နိုင်ငံတကာပွဲစဉ် ၅၁ ပွဲမှာ သွင်းဂိုးစုစုပေါင်း ၁၅၃ ဂိုးအထိ သွင်းယူနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။  
ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်းဟာ ဝေးလ်အသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီးနောက် လာမယ့် ပွဲစဉ်တွေအဖြစ် မတ် ၂၇ ရက်မှာ ချက်အသင်းနဲ့ မတ် ၃၀ ရက်မှာ ဘီလာရစ်အသင်းတို့နဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမှာဖြစ်ပြီး ဝေးလ်အသင်းကတော့ မတ် ၂၇ ရက်မှာ နိုင်ငံတကာချစ်ကြည်ရေးပွဲစဉ်အဖြစ် မက္ကဆီကိုအသင်းနဲ့ လည်းကောင်း၊ မတ် ၃၀ ရက်မှာ ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲစဉ် အဖြစ် ချက်အသင်းနဲ့လည်းကောင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။